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Šesto srečanje rekorderjev Jugoslavije 
DORNAVA - 81 

V soboto in nedeljo smo v ptujski občini 
j o s t i l i 56 l an sko l e tn ih r e k o r d e r j e v v 
pridelovanju hrane. Prišli so iz vseh 
iugoslovanskih republik in pokraj in, med njimi 
'so bili kmetovalci, predstavniki delovnih 
organizacij, tudi novinar. Na osrednji 
slovesnosti, ki je bila v soboto v zadružnem 
iimu v Dornavi, so jim podelili posebna 
priznanja Združene zveze Jugoslavije. Med 
Jobitniki priznanja je tudi pet slovenskih 
predstavnikov in sicer H P Medeks-delovna 
enota kooperacija — za pomembne rezultate pri 
organiziranju in razvijanju čebelarstva na 
območju cele Jugoslavije, Alojz METELKO iz 
kmetijske zadruge Trebnje — za ustvarjene 
Multate pri organizaciji napredne kmetijske 
proizvodnje in za organiziranje tekmovanja 
tmetovalcev, Alojz Gobec, mentor šolske 
adruge Vuzenica pa je prejel priznanje za 
lolgoletno uspešno delo pri vzgoji mladih 
metovalcev. Kot smo že poročali, sta bila med 
rkorderji tudi dva kmetovalca iz ptujske 
)6čine m sicer Jože Lah iz Pongerc, član 
unetijske zadruge Ptu j , ki je v lanskem letu 
priredil 119.300 litrov mleka, uspešen pa je bil 

tudi v pridelavi sena, krompir ja in prireji mesa. 
Vlado Zupanič s Hajdine, tudi član kmetijske 
zadruge P tu j pa je lanskoletni rekorder v prireji 
mesa. Oddal j e kar 53 ton govejega in 94 ton 
svinjskega mesa. 

Celotna prireditev je potekala v organizaciji 
Kmetijske zadruge P t u j in reči je treba, da je 
bila organizacija uspešna. Prireditev je potekala 
kar tri dni, poleg osrednje sobotne, so 
organizatorji pripravili še celo vrsto prireditev. 
Ze v petek so se sestali na tiskovni konferenci 
novinarji skorajda vseh večjih jugoslovanskih 
novinarskih hiš ter se s predstavniki zadružne 
zveze Slovenije in ptujske občine pogovarjali o 
stanju, nalogah in načrtih slovenskega 
kmetijstva. Pozneje so si skupno ogledali del 
ptujske občine, kmetijske objekte v zasebni in 
družbeni lasti. 

Na sobotni prireditvi so se poleg novinarjev in 

rekorderjev zbrali tudi številni zvezni in 
republiški funkcionarji , med njimi Milovan 
Zidar, predsednik zveznega komiteja za 
kmetijstvo, Stojan Milenkovič, predsednik 
zadružne zveze Jugoslavije, predstavnik 
pokrovitelja prireditve — RK SZDL Slovenije 
Slavko Glinšek in drugi. 

Začetek prireditve so naznanili kurenti in s 
svojim plesom navdušili vse prisotne, nakar so 
po uvodnih besedah podelili omenjena priz-
nanja. V kulturnem programu so sodelovah 
moški komorni zbor pod vodstvom Franca 
Lačna, recitatorska skupina pod vodstvom 
Petra Malca in pionirska folklorna skupina iz 
Markovec. 

Udeleženci prireditve so nato odšli v Mostje, 
kjer je Milovan Zidar simbolično predal 
namenu melioracijske objekte Pesniške doline, 
nato pa nadaljevali pot na Polenšak, kjer so bili 
gostje vsakoletne turistične prireditve ,,praznik 
kruha in žetve". V nedeljo so si gostje ogledali 
zanimivosti starega Ptuja , nekatere objekte 
ptujskih kmetijskih organizacij, nato pa se 
gotovo polni lepih vtisov razšli. 

JB 

y(jlovan Zidar, predsednik zveznega komiteja za kmetijstvo govori na 
i^editvi ob Pesnici pri Mostju 

Foto: B. Rode 

V okviru prireditev ob prazniku žetve je bilo na Polenšaku tudi tekmovanje 
žanjic 

Foto: M. Ozmec 

IZ RAZPRAVE NA SKUPNI SEJI OK ZKS IN OK SZDL PTUJ 

Odprto v okviru frontno organizirane SZDL 
Poročali smo že, da je bila prejšnjo sredo, 8. 

;iilija v P t u j u skupna seja občinskih kon^ferenc 
ZKS in SZDL, ki sta ji predsedovala predsed-
k̂a obeh konferenc — Marica Fa j t in Jože 

Botolin. Na seji so sodelovali tudi Mara Žleb-
Jik, podpredsednica RK SZDL Slovenije, 
(jorazd Mazej, predsednik medobčinskega sveta 
2DL Maribor in Milan Kneževič, sekretar 
medobčinskega sveta ZKS Maribor . 
V uvodnem poročilu je Feliks Bagar, član komi-
fja in vodja delovne skupine, seznanil člane 

konferenc s potekom in vsebino razprave 
^Pripravljenem gradivu za sejo. Te razprave so 
'ile na petih območjih v občini, na rijih pa je so-
^lovalo 25 predsednikov skupščin KS, 26 
i^kretarjev O O ZKS v KS, 26 predsednikov KK 
^DL in 14 predsednikov svetov ZSMS v KS ter 
'2 članov občinske konference ZKS, ki so 
^dolženi za pomoč osnovnim organizacijam v 
''S. Na vseh posvetih so gradivo dobro ocenili, 
^ekli pa so tudi vrsto kritičnih pr ipomb na 
'^sedanjo prakso v uveljavljanju delegatskega 
Ostema in odnosov ter poudarjal i nujnost ak-

enotnega delovanja vseh subjektivnih 
Y okviru f ron tno organizirane SZDL. 
Prav tako kritična in vsebinsko dobra je bila 

'Oprava na sami seji. Člani obeh forumov so 
®®̂ orili o odgovornosti za sprejete samouprav-
ne odločitve, večji povezanosti v KS, o nalogah 
, ^^ezi s kadrovskimi pripravami na volitve v 

1982, o nalogah komunistov v KS, kjer 
orajo delovati vsi, ne le tisti, ki so povezani v 

.|3jevni organizaciji, nadalje o organiziranosti 
družbene samozaščite in civilne zaščite, o 

eiu vaške samouprave in hišnih svetov, o 

informiranju v delegatskem sistemu in o drugih 
vprašanjih, povezanih z delovanjem subjektiv-
nih sil v krajevnih skupnostih. 

Posebej velja omeniti razpravo Otona Poliča, 
ki je povedal, da je pripravljeno gradivo za sejo 
dobra podlaga za razpravo in za oblikovanje 
konkretnih usmeritev, ki mora jo biti bolj 
zavezujoče kot so v osnutku gradiva. 
Polemiziral je tudi z nekaterimi ugotovitvami in 
trditvami v gradivu, zlasti pa dejstvo, da v 
gradivu ni nič zapisano o nalogah delegatov in 
delegacij. Zato je konkretno predlagal, da bi 
morali uvesti redne oblike usposabljanja dele-
gatov, omogočiti ustrezne pogoje za delo 
delegacij, zaostiiti odgovornost do opravl janja 
javnih funkcij , če so gradiva za kako sejo pre-
malo razumljiva, jih naj delegati vrnejo, naj 
zavrnejo posamezno točko dnevnega reda, ker 
le na takih konkretnih primerih bomo lahko 
odpravili tisto, kar stalno govorimo v že 
,,ponarodelih kr i t ikah" in da so delegati vsaj 
dvakrat letno dolžni poročati o svojem delu. 
M A R A Ž L E B N I K . podpredsednica RK SZDL 

Slovenije, je posebej pohvalila metodo in obliko 
dela, ki smo jo uveljavili pri pripravi in izvedbi 
te skupne seje. To je še toHko pomembnejše, 
ker je ta seja neposredno po 10. seji CK ZKS, ki 
je obravnavala podobne naloge. ,,Izhodišče za 
delo je v bazi, v krajevni skupnosti, kjer je 
največ "možnosti za odprtost in množičnost" je 
poudarila Mara Zlebnikova. Nadalje je naglasi-
la, da mora socialistična zveza delovati odpr to 
in da mora težišče njenega dela potekati v sek-
cijskih oblikah dela. Moramo nuditi ustrezno 
pomoč pri delu zlasti še konferenc delegacij in 

pri zborih občanov, prav to obliko smo zadnja 
leta* močno zanemarili. Posebej je govorila o 
mestu in vlogi sindikata v KS, ki je doslej zelo 
šibko, uresničevanje nalog na tem področju 
pomeni t i ^ i uresničevanje nalog iz resolucije 3. 
kongresa iamoupravljavcev Jugoslavije. Zanimi-
va je tudi praksa, ki bi jo morali bolj uveljav-
ljati s tem, da bi v. sodelovanju med KS in 
TOZD ugotovili točno socialno stanje delavcev. 

GORAZD MAZEJ, predsednik MS SZDL 
Maribor, je prav tako naglasil, da ta skupna 
seja spada v okvir aktivnosti ob pripravah na 9. 
kongres ZKS in na volitve, ki bodo prihodnje 
leto. Gradivo, dopolnjeno s konkretnim akcij-
skim programom bo dobro izhodišče na 
nadal jn jo predkongresno in predvolilno aktiv-
nost. Upoštevati je treba sedanje težko stanje v 
gospodarstvu, zato lahko pričakujemo, da bo v 
bodoče materialni položaj krajevnih skupnosti 
še težji, zato moramo ukrepati povsod kar 
najbolj gospodarno, to še zlasti velja na 
področju splošne in skupne porabe, vendar brez 
materialne osnove ne gre. Enako kot na vseh 
drugih področjih, je tudi tu treba zaostriti 
odgovornost — osebno in kolektivno. Ob 
koncu je še menil, da je primer, kako smo v 
Ptuju pristopili k pripravi in izvedbi te skupne 
seje obeh konferenc lahko za vzor tudi drugim. 

Delovna skupina, ki je pripravila gradivo za 
sejo in je vodila razprave na posvetih po ob-
močjih, je skrbno spremljala tudi razpravo na 
skupni seji in bo na podlagi celote pripravila 
konkretne usmeritve in naloge za pripravo ak-
cijskih programov v vsaki krajevni skupnosti . 

FF 

OB 40-LETNICI VSTAJE SLOVENSKEGA NARODA 

Osrednja proslava 21. julija v Ljubljani 
vj^^or za pripravo proslave ob 40-letnici 
SŽPif slovenskega ljudstva, ki deluje pri RK 
IJL^L Slovenije in je pripravil proslavo, je po 
(lanskih konferencah SZDL zagotovil, da se 
JJfj ° osrednje proslave, ki bo 21. juli ja ob 20. 

Ljubljani, udeležili l judje iz vseh krajev 
2 ' ^ ' J e , saj bo to osrednja slovenska proslava 
jugoslovanskim obeležjem. Enako kot iz vseh-

8ih slovenskih občin, se bodo delovni l judje 
občani tudi z našega območja masovno 

^" '̂eziii proslave v Ljubljani . Prepričani smo, 
bo krajevne konference SZDL na našem 

: ki ne bi poslala na proslavo svoje 
p a c i j e . 

•^oslava bo na Trgu revolucije, kjer bodo 

odkrili spomenik Edvardu Kardelju, spomenik 
je oblikoval akademski kipar Drago Tršar. Po 
uvodnih besedah člana predsedstva SR 
Slovenije dr. Marijana Breclja, bo spregovoril 
SERGEJ KRAIGHER, predsednik predsedstva 
SFR Jugoslavije. Sledil bo kulturni program, ki 
bo trajal okrog pol ure, v njem bodo nastopali 
dramski igralci, partizanski pevski zbori iz 
Ljubljane, Trsta, Maribora, Ajdovščine in s 
Koroške ter godbi milice in JLA. 

Na odru bodo poleg nastopajočih še častna 
četa J L A , TO, MDB in sto praporov domicilnih 
enot. Ob grobnici narodnih herojev bo stala 
častna straža pripadnikov JLA. Na grobnico 
narodnih herojev in k spomeniku revolucije 

bos 'a položila venca republiški delegaciji, 
imenovani na slavnostni seji ZZB NOV 
Slovenije. 

Po uradni proslavi na Trgu revolucije, se 
bodo glavne prireditve nadaljevale na Pogačar-
jevem trgu (ljubljanska tržnica) in ob resta-
vraciji Zlata ladjica. Ob 21,30 bodo po 
Ljubljanici zapluh osvetljeni čolni, ki bodo 
pričarali , ,noč na Ljubl janici" . Odprt i bodo 
tudi gostinski lokali. C)dhod vlakov in av-
tobusov proti Mariboru in Ptuju bo okrog 23, 
ure. Vsakemu udeležencu osrednje slovenske 
proslave, 21. julija v Ljubljani bo program, ki 
so ga pripravili nadvse skrbno, pomenil 
enkratno doživetje. 

Predsedstvu SFR J 
in predsedstvu ZK J 

v Beogradu! 
Zadružniki iz vseh socialističnih republik in socialističnih avtonom-

nih pokrajin, rekorderji tekmovanja za visoko kmetijsko proizvodnjo v 
letu 1980 na kmetijah združenih kmetov, smo se danes sestali v Dornavi 
pri Ptuju, da ocenimo dosežene rezultate tekmovanja in da se dogovori-
mo, kako naše proizvodne dosežke hitreje širiti med največji krog kmeto-
valcev in s tem prispevati k stabilizaciji našega gospodarstva in izboljša-
nju svojega, družbenega, materialnega in socialnega položaja. 

Poleg pregleda rezultatov, doseženih v našem tekmovanju, je naše 
srečanje prispevalo, da smo se zadružniki iz vseh krajev naše socialistične 
samoupravne in neuvrščene domovine bolje spoznali, da smo izmenjali 
izkušnje in poglobili medsebojno razumevanje, bratstvo in enotnost. 

Obljubljamo, da bomo v naslednjih podobnih tekmovanjih vložili vse 
sile v širitev naših dognanj na čim večji krog kmetovalcev, s tem pa bomo 
dali svoj delež k hitrejšemu razvoju socialistične skupnosti. 

V Dornavi, 11. julija 1981. 
Rekorderji v kmetijstvu. 

V PTUJSKI VOJAŠNICI VČERAJ ODKRILI 

Doprsni kip Dušanu 
Kvedru-Tomažu 

s t radic ionalnim zborom so včeraj v ptujski vojašnici obeležil i 3. 
dan enote Dušan Kveder Tomaž . Ta to pri ložnost so se iz redno s k r b n o 
pripravili: skup ina vojakov j e pr ipravi la idejni p ro jek t za izdelavo 
doprsnega kipa hero ju , p o ka te rem nosi eno ta ime in ki j e bil včera j 

odkri t . Z b r a n i o b spomen iku so vojaki obl jubi l i , da b o d o zvesto sledili 
izročilu D u š a n a Kvedra . 

Udeleženci včera jšnje slovesnosti so obiskali tudi spominsko sobo, 
k i j e letos o b svoji 2. obletnici , bogate jša za novo vsebino. 

Nasp loh so dan enote v ptujski vojašnici i z redno s lovesno in 
de lovno proslavili. Na jbo l j š im vo jakom pa so podelili p r i znan ja , 
pokale in nagrade . M G 

Doprsni kip Dušana Kvedra-Tomaža v varnem zavetju zelenja in rodov, ki 
nadaljujejo njegovo misel in delo foto: O M 

PRED PRAZNIKOM OBČINE PTUJ 

PESTER PROGRAM 
PRIREDITEV 

O d b o r za organiz i ran je prireditev v počast i tev p razn ika obč ine 
Ptuj, ki se je sestal v petek, 10. j un i j a , letos že na drugi seji, je sprejel 
okvirni p rogram prireditev v-počastitev 8. avgusta — praznika obč ine 
Ptuj. Vse priredi tve b o d o nosile tudi obeležje 40-letnice vstaje jugoslo-
vanskih na rodov in narodnost i . Prireditve se b o d o začele že 17. ju l i ja in 
bodo končane koncem avgusta. 

Na jveč bo športnih prireditev, organiz i ranih v počast i tev p razn ika 
občine Ptuj . Predvsem se j e vključil Ae rok lub Ptuj . ki bo o b pomoči 
Letalske zveze Slovenije, v času od 17. d o 22. ju l i ja organiziral na 
letališču v Moškanjc ih 19. pada l sko prvenstvo Slovenije in 6. mlad in-
sko pada l sko prvenstvo ^ o v e n i j e , v Pod lehn iku pa bo 8. ptujski 
padalski pokal Podlehnik 81. 

Ribiška d ruž ina Ptuj bo v času od 31. julija d o 2. avgusta organi-
zator t ekmovan ja športnih ribičev iz cele Jugoslavi je za »Pokal Jugo-
slavije«, kar bo tudi n a j v e d a manifes tac i ja špor tnega r ibolova pri nas. 
V soDoto, 22. avgusta ho 4̂ . ženski rokometn i turni r brats tva in pri ja-
teljstva, ki ga bo organiziral RK »Drava« Ptuj . Nas ledn j i d a n pa na 
ka r tod romu v Ha jdosah še m e d n a r o d n a d i rka za n a g r a d o Ptu ja . 

Čeprav o b le tošnjem občinskem prazniku ne b p m o odpira l i novih 
proizvodnih obra tov , b o m o vseeno izročili svo jemu n a m e n u več 
objektov, ki so bili zgrajeni iz s amopr i spevka občanov in s prostovol j -
nim de lom. T a k o bo 6. avgusta odpr t novi ob jek t d o m a upoko jencev v 
Muret incih , 7. avgusta bo v Trnovski vasi otvori tev nove osnovne šole, 
na sam dan praznika , 8. avgusta b o d o v S topercah odprl i nov d o m 
kra janov, tam bo tudi os redn ja občinska proslava o b prazn iku občine . 
Nada l j e nač r tu je jo majšperški lovci o d p r t j e lovskega d o m a v Stanečki 
vasi, člani L D Ptuj pa b o d o razvili svoj p rapor ; lokalna skupnos t za 
ceste nač r tu je otvori tev novega mostu v G r d i n i pri S topercah , br igadir-
ji, člani k luba »Franc Belšak—Tone« pa b o d o v počasti tev občinskega 
praznika izvedli udarniški dan . 

Tudi na ku l tu rnem področ ju b o m o praznik obč ine Ptuj us t rezno 
obeležili. T a k o bo 5. avgusta zvečer s lavnostna otvori tev že t radic ional-
nih Ptujskih kul turn ih srečanj , 23. avgusta pa bo velika ku l tu rna 
manifes taci ja v Cirkovcih. kjer fo lk lorna skup ina »Vinko Korže« slavi 
50-letnico svojega.nadvse uspešnega de lovan ja . 

Sinoči, 15. ju l i ja pa se j e v S topercah p o n o v n o sestal o d b o r in 
skupa j s k ra jevnimi predstavniki p r ip rav i l podrobne j š i p rog ram 
osrednje proslave, ki bo 8. avgusta v S^topercah. P F 
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URESNIČEVANJE RESOLUCIJE 
III. KONGRESA SAMOUPRAVLJALCEV 

Manjka delovnega 
poleta 

Pri obč inskem svetu ZSS Ptuj ugotavl ja jo , da ni po t r ebne aktivnosti 
pri uresničevanju resolucije IM, kongresa samouprav l j a l cev Jugoslavije . 
Pot rebno bo torej spodbudi t i aktivnosti za n j eno uresničevanje , pri tem 
pa na jveč dela čaka osnovne organizaci je s indikata in občinski svet. V 
aktivnosti za uresničevanje resolucije pa se vk l juču je jo tudi ostale 
družbeno-pol i t ične organizacije . 

Kot j e v uvodu k resoluciji zapisal Vinko Ha fne r , predsednik 
slovenskih s indikatov, pr inaša resolucija ocene, stališča in usmeri tve o 
vseh temel jnih vprašanj ih uvel javl janja socialist ičnega s a m o u p r a v l j a n j a 
v s e d a n j e m o b d o b j u . Bistvo je v tem, k a k o zagotoviti pogoje, da bo 
delavec obvlada l ce lo tno d r u ž b e n o rep rodukc i jo oz i roma, da bo odločal 
o p r idob ivan ju in uporab i ce lotnega d o h o d k a , ki ga s svojim de lom 
ustvarja . V tem smislu pa resolucija konk re tne j e ob ravnava p r idob ivan je 
in r azpore jan je d o h o d k a in deli tev sredstev za osebne d o h o d k e po 
rezultatih tekočega in minulega dela , s a m o u p r a v n o združevanje , po-
vezovanje in p lan i ran je , de legatsko od ločan je in pod ružb l j an j e polit ike 
in bistvene naloge nada l jn j ega mate r ia lnega in socialnega razvoja in 
p rogram gospodarske stabilizacije. 

Vsebina resolucije v bistvu odseva n a m e n in p o m e m b n o s t samega 
kongresa samouprav l ja lcev . Njegov n a m e n n a m r e č ni bil v tem, da bi 
zasnoval nekakšna nova izhodišča in usmeri tve za razvoj socialist ičnega 
samouprav l j an j a , ker so ta že vsebovana v ustavi in zakonu o zd ruženem 
delu ter v vrsti d rugih sistemskih zakonov in d ružben ih d o k u m e n t i h . 
Resolucija vendar le vsebu je številne konkre tne usmeri tve, ki p o m e n i j o 
p o b u d o in opo ro de lavcem ter s a m o u p r a v n i m in d r u ž b e n i m de j avn ikom 
pri uvel javl janju s a m o u p r a v n e g a d r u ž b e n o - e k o n o m s k e g a položa ja de-
lavca ter zago tav l jan ju uspešnega gospodarskega in socialnega razvoja. 

Zato j e zda j po t r ebno , da vsaka organizaci ja združenega dela in 
s a m o u p r a v n a skupnos t oceni svoje lastne razmere ter sp re jme konkre ten 
akcijski p rog ram za uresn ičevanje resolucijskih usmeri tev. Za to so še 
posebej odgovorne subjek t ivne d r u ž b e n e sile — zveza komunis tov , 
socialistična zveza, s indikat i in druge . Po n j ihovem odnosu d o kongresa 
samoupravl ja lcev in uresn ičevanje n jegovih stališč in usmeri tev je t reba 
presojati tudi n j ihov odnos d o delavca in n jegove osvobodi tve, d o 
socialističnega s a m o u p r a v l j a n j a . 

Uresničevanje resolucije III. kongresa samouprav l ja lcev Jugosla-
vije pomen i tudi zaostr i tev odgovornos t i za izpoln jevanje spre je te po-
litike, če hočemo učinkovi te je vplivati na gospodarske in d r u ž b e n e 
tokove. 

Gospodarstvo 
na zadovoljivi poti 

v gospodars tvu občine Slovenska Bistrica nač r tu je jo za le tošnje leto 
pet ods to tno rast fizičnega obsega indust r i j ske pro izvodnje . V prvih t reh 
mesecih so zabeležili 4 in pol ods to tno rast. ki pa s e j e za o b d o b j e pet ih 
mesecev znižala na blizu štiri ods to tke . O b tem pa v gospodars tvu te 
občine ugotavl ja jo , da niso imeli večjih težav pj i nabav i surovin in 
reprodukci jskega mater ia la . Iz jema so bile smo v kolektivih I S K R A 
Makole-Pol jčane , p o m a n j k a n j e poc inkane žice v Impo lu in bukovega 
lesa za lesno prede lovalne obra te . Visok porast fizičnega obsega proiz-
vodnje pa beležijo predvsem v industr i j i g r a d b e n e g a mater ia la , p red-
vsem v Opeka rn i Pragersko in Gran i t n i industr i j i Oplo tn ica kot tudi v 
EMl Poljčane. 

K l jub takšnim p o d a t k o m pa rast fizičnega obsega industr i jske 
proizvodnje v bistriški občini zaos ta ja za nač r tovan im v letu 1981, M anjši 
od p redv idevan j j e tudi izvoz, kar velja še posebno za I M P O L , k i j e v tem 
o b d o b j u kril večje pot rebe a lumini ja na d o m a č e m trgu. V prvih štirih 
mesecih letošnjega leta so tako v občini dosegli za 264.540 tisoč d inar jev 
izvoza, kar j e celo m a n j kot v e n a k e m o b d o b j u lani. S tem pa j e 
zabeleženo tudi zaos ta jan je izvoza za p redv iden im p l anom v letu 1981. 

Med tistimi ki so v o b d o b j u prvih mesecev letošnjega leta uspeli 
izpolniti izvozne obveznost i so p redvsem EMI Pol jčane in T O Z D LIO 
Pol jčane. Če ob tem p r ipomnimo , da s a m o D O Impol preds tavl ja blizu 
72 odstotkov celotnega izvoza občine, ta pa j e v izvozu za načr tovan imi 
plani, j e poda tek dovol j j asen . Jasna pa bo mora l a biti tudi usmeri tev tega 
kolektiva, da bo v nas lednj ih mesecih posvetil izvoznim akt ivnost im več 
pozornost i . 

N a področ ju zapos lovanja v občini ugotavl ja jo , d a j e s topn ja pove-
čanja zaposli tve pod načr tovano . Povečalo se j e tudi število oseb, ki iščejo 
zaposlitev. O b koncu le tošnjega j u n i j a j e v občini iskalo zaposli tev blizu 
430 občanov, od tega blizu 320 žensk. 

Prav gotovo s p o d b u d n o pa j e spoznan je , da so v prvem tr imesečju 
letošnjega leta poslovale z izgubo s a m o T O Z D D r u ž b e n a p r e h r a n a D O 
I M P O L in de lovna organizaci ja G r a n i t n a industr i ja Oplotn ica . V 
družbeni p rehran i u temel ju je jo to p redvem zaradi specifičnosti poslo-
vanja te T O Z D . pri Gran i t n i industr i j i Oplo tn ica pa j ih pest i jo velike 
zaloge gotovih izdelkov, kar pogo ju je je tudi sezonski vpliv p roda je . 

V občini Slovenska Bistrica tako v povprečju beležijo v prvih 
mesecih letošnjega leta so razmerno ugodne finančne rezultate poslo-
vanja ter zadovol j ivo s topn jo rasti fizičnega obvsega proizvodnje . Za-
os ta ja jo predvsem na izvoznem področ ju . Med O Z D izvoznicami v 
bistriški občini so na juspešne jše poslovale D O EMI Poljčane, k jer kar 90 
odstotka izvoza dosegajo z izvozom v Sovjetsko zvezo in T O Z D LIO 
Poljčane, ki izvaža kar 70 odstotkov celotne pro izvodnje na razvita 
z a h o d n a tržišča. N a z u n a n j e m trgu pa dosega jo ugodne poslovne re-
zul tate tudi v D O Steklo Slovenska Bistrica, ki izvaža prek 50 odstotkov 
celotne proizvodnje . 

Doseženi delovni in fizični rezultat i na področ ju gospodars tva 
občine Slovenska Bistrica zagotavl ja jo , da b o d o p redv idevan ja načrto-
vanih aktivnosti tako na d o m a č e m kot tu jem trgu v d rugem pollet ju 
letošnjega leta v veliki večini uresničena. 

Viktor Horvat 

Živilski kombinat , , lntes" Maribor 
TOZD Pekarne, „V inko Reš" Ptuj, 

objavlja 

dela ozironna naloge 

3 PEKOV 
za delo v pekarni v Ptuju in Kidričevem. 
Pogoj: VKV, KV ali priučeni delavec pekovske smeri. 
Obenem objavlja: 2 štipendiji za poklic peka 
2 štipendiji za poklic slaščičar 

Rok prijave je 15 dni po objavi v Tedniku. Vloge pošljite na 
naslov: Intes, TOZD pekarne ,,Vinko Reš" Ptuj, Trg MDB 2. 

KOMITE OK ZKS IN OS ZSS PTUJ 

Stališča in sklepi 
v torek. 7. ju l i ja sta se v Ptu ju 

sestala na skupni seji Komi te 
občinske konfe rence Z K S Ptuj in 
Predsedstvo občinskega sveta 
ZSS Ptuj. Obravnava l a sta 
predvsem stanje v gospodars tvu 
ptujske občine povezano z nalo-
gami v zvezi s stabil izacijo gospo-
darstva. Pri oceni sta si bila 
organa enotna , za to sta sprejela 
ugotovitve, stališča in sklepe, ki 
so bili predloženi č lanom občin-
ske konfe rence Z K S in č l anom 
občinske konfe rence S Z D L Ptuj 
na skupni seji, 8. ju l i ja . O b e 
konferenci sta ugotovitve, stali-
šča in sklepe soglasno verificirali. 
Besedilo ob j av l j amo v celoti. 

u(;()T()vn VK 
z organiz i ran im de lovan jem 

subjektivnih sil v organizac i jah 
združenega dela in v drugih 
obl ikah združevan ja delavcev, j e 
v občini Ptuj na nekater ih po-
dročjih doseženo dokaj stabiliza-
cijsko ravnanje, ki se kaže zlasti 
v: 

— umiritvi rasti s topnje zapo-
slovanja, 

— dogovor jeni delitvi in pora-
bi sredstev za s k u p n o porabo , 

— umiritvi investicij, 
— združevan ju sredstev v 

okviru delovnih organizaci j za 
pokr ivanje izgub, 

— združevan ju sredstev za 
intervencije na področ ju p rehra -
ne. 
Slabosti pa se kažejo predvsem: 

— nevskla jena rast osebnih 
dohodkov z rast jo d o h o d k a , 

— zman j šan j e izvoza in pove-
čanje uvoza, 

— slabost v povezovan ju gos-
podarskih in negospodarsk ih or-
ganizacij zd ruženega dela in v 
u t r jevanju vezi že združenih 
organizacij združenega dela na 
osnovi dohodkovn ih odnosov, 

— v težnjah povečan ja d o h o d -
ka na račun pre t i rane rasti cen. 

Nedogra jenos t in težave naše-
ga celotnega ekonomskega siste-
ma, pa ima jo ob lastnih slabostih 
O Z D negativen odraz tudi na 
gospodars tvo občine, ki se glede 
na obstoječo s t rukturo , bori z 
izrednimi težavami za zagotovi-
tev plansko postavl jenih ciljev. 

Uresničevanje razvojnih sred-
njeročnih usmeri tev za leto 1981 
zaostaja za planskimi predvide-
vanji. V tem času se postavl ja 
vprašanje realnosti p lanov vrste 
O Z D in občine, kar bo imelo 
velike posledice v mater ia ln i 
proizvodnj i in p lani rani splošni in 
skupni porabi v ce lo tnem sred-
n je ročnem o b d o b j u , če se d o 
konca leta 1981 ne dosežejo 
bistveno ugodnejš i rezultati . 

Realen odraz težav, s ka te r imi 
se srečuje gospodars tvo, posebno 
pri preskrbi z uvoženimi in 
domač imi surov inami in repro-
materiali . je nižji nivo fizičnega 
obsega industr i jske proizvodnje , 
ki daleč zaosta ja za p lan i rano . 

Rezultati gospoda r j en j a in 
indkesi po doslej znanih poda t -
kih kažejo le nav idezno u g o d n o 
stanje, ker infiacija oz. cene v 
glavnem razvrednot i jo finančne 
dosežke. T a k o je rea lna repro-
dukt ivna sposobnost gospodar -
stva v u p a d a n j u . 

Na osovi teh ugotovitev, sta 
Komite občinske konfe rence 
Z K S Ptuj in Predsedstvo O O 
ZSS Ptuj . sprejela nas lednja 

stališča in sklepe 
1. Aktivnost ZK in ostalih 

subjekt ivnih de javnikov mora biti 
še bolj organiz i rana , eno tno in 
vzt ra jno ter od ločno usmer j ena v 
najširše mobi l iz i ranje delavcev in 
zlasti izvršilnih organov in stro-
kovnih služb ter vodilnih delav-
cev v uresničevanje nalog stabili-
zacije. 

Posebej p o m e m b n o vprašan je 
je us tvar jan je pogojev za zagoto-
vitev odločilne vloge delavcev pri 
razreševanju odpr t ih tekočih in 
razvojnih p rob lemov na samo-
upravnih načelih. Zlasti IS SO, 
ZSS, Z S M S in odbor — M G Z v 
občini morajo bolj tvorno sodelo-
vati pri procesih samoupravnega 
sporazumevanja in oblikovanja 
skupnih rešitev. 

Pri tem je nadvse p o m e m b n o , 
da v bodoče .bolj konkre tno ob-
de lamo motive in cilje združeva-
nja ali s p o r a z u m e v a n j a ter j ih 
pos tavimo v realnost lastnih in 
skupnih možnost i s konkre tn imi 
nalogami, pogoji za izpoln jevanje 

Izvoz je izpod planskih predvi-
devanj . Za povečanje izvoza 
p remalo z d r u ž u j e m o delo in 
sredstva v smislu skupnih razvoj-
nih progr-amov. niti ne usmer ja -
mo dovol j naporov za izvedbo 
potrebnih organizacijskih in ka-
drovskih priprav. 

Investicijske naložbe so še 
vedno preveč razdrobl jene , pre-
počasi p r ip rav l j amo p rog rame 
predvsem na področju agroživil-
stva. po virih financiranja na ložb 
še vedno p rev ladu je jo bančni 
krediti, s t ruktura investicij ni v 
prid pres t ruk tur i ran ju gospodar -
stva. premal i del investicij je 
izvozno usmer jenih , malo je 
pr imerov skupnih v laganj na 
osnovi dohodkovn ih odnosov. 
Slaba akumula t ivna sposobnost 
gospodars tva in odliv dela aku-
mulaci je pa zman j šu j e tudi banč-
ni potencial , ki ne zadošča za 
financiranje vseh predvidenih 
naložb. 

Premalo je vzpodbudn ih pri-
merov uva jan ja nag ra j evan ja po 
rezultatih dela, kar je v manjš i 
meri posledica tudi omej i tvenih 
ukrepov na področju koriščenja 
sredstev za osebne dohdoke . 
Za to mars ik je u p a d a interes za 
več in boljše delo, s labšajo se 
medsebojn i odnosi , us tvar ja jo se 
konf i ik tne situacije in nerazpolo-
ženje med delavci. 

Zno t r a j večjih O Z D prepočasi 
uvel jav l jamo vsebinske premike 
v smislu u t r jevanja S O Z D in 
DO. da bi z boljšo organizaci jo 
dela. z večjo specializacijo, s 
smotrnejšo delitvijo dela, z racio-
nalnejšim izkoriščanjem proiz-
vodnih kapacitet in dena rn ih 
sredstev dosegli večje učinke. 

Aktivnost subjekt ivnih dejav-
nikov v občini in O Z D se sicer 
vse bolj usmer ja na področ je 
razreševanja nalog stabilizacije 
gospodars tva, p r ema lo pa j e 
prisotna pr ipravl jenost delavcev 
za n j ihovo večje angaž i ran je in 
odgovorne jše delo. Za rad i tega 
nam v zd ruženem delu ne uspeva 
naredit i bistvenih premikov. V 
praksi težko poeno t imo določene 
aktivnosti in še p remalo priza-
devno in odgovorno vk l juču jemo 
različne izvršilne o rgane na vseh 
nivojih ter D P O in s t rokovne 
službe v O Z D za dos lednejšo 
realizacijo s k u p n o dogovor jen ih 
nalog. Preveč i zgubl jamo časa na 
ugotavl janju določenega s tanja , 
p remalo pa smo tudi polit ično 
aktivni v fazi realizacije stališč in 
sancioni ranja vseh, ki ne izpol-
nuje jo svojih nalog. 

Za to v zd ruženem delu v celoti 
beležimo . p r e m a l o pozitivnih 
sp rememb, kar zavira uresniče-
vanje globalnih ciljev nada l jn je -
ga d ružbenega razvoja in kon-
kretnih razvojnih p rogramov 
O Z D . 

Navedene ugotovitve po t r ju je -
jo naslednj i kazalci: 

obveznosti m oprijemljivirni po-
kazatelji. V razreševanju eko-
nomskih vprašan j m o r a m o bolj 
kot doslej vključiti delegatsko 
s t rukturo in j o vse do zborov 
skupščine občine, republ ike in 
federacije postaviti tudi v funkc i jo 
sp reml jan ja dogovor jen ih nalog 
in sp re j eman ja ukrepov. 

2. Na področ ju vsebinskega 
povezovanja združenega dela je 
izrednega p o m e n a krepitev vloge 
delovnih organizacij kot samo-
stojnih s amoupravn ih organizaci j 
delavcev povezanih s skupnimi 
interesi pri delu in pravi lno poj-
movanje dohodka kot družbene 
kategorije. S tem b o m o prepre-
čevali t endenco po razdruževa-
nju. ki j e danes pr isotno ob gru-
pnola tn inskem o b n a š a n j u v ne-
katerih T O Z D . D P O mor a jo vo-
diti bolj od ločno b o r b o proti ten-
dencam o h r a n j a n j a prvim od tu -
jevan ja . proti podjetniško-las-
tninski logiki, stihiji in tržno kre-
ditnim odnosom znot ra j T O Z D , 
DO in S O Z D . 

Strokovne službe in najodgo-
vornejše delavce v O Z D , ki pri-
pravl ja jo predloge za poslovne 
odločitve m o r a m o postaviti tudi 
pod mater ia lno odgovornos t in j ih 
zadolžiti, da si p r izadeva jo zago-

toviti združevan je sredstev na ni-
voju D O ali S O Z D in usmer j an je 
teh v tiste razvojne programe, ki 
bodo s širšega d ružbenega vidika 
dajali največje rezultate. Vse 
ustvarjalne in kreativne kadre je 
potrebno bolje nagrajevati, zato 
moramo v O Z D U temu vprašanju 
posvetiti posebno pozornost. 

Priprava planov za leto 1982 
mora v večji meri temeljiti na 
snovanju konkretnih skupnih raz-
vojnih programov, z večjim zdru-
ževanjem sredstev za skupna vla-
ganja na osnovi skupnega do-
hodka. p revzemanja skupnega 
rizika m vza jemne odgovornost i . 

3. Izvršni svet skupščine občine, 
MGZ in G O S v O Z D mor a jo za-
gotovili in vzpostaviti sistem 
sprotnega ocen jevan ja d ružbe-
noekonomskih razmer za zagoto-
vitev pravočasnega uk repan ja za 
preprečevanje nas tanka slabosti 
oz. o d p r a v o negat ivnega s tanja . 

V me.secu juliju, najkasneje pa v 
avgustu m o r a j o zbori skupščine 
občine (ne čakat i na anal ize S D K ) 
in zbori delavcev v O Z D temelj i to 
oceniti gospodar j en je o b pollet ju 
1981 in sprejeti ustrezne ukrepe in 
konkre tne naloge za posamezne 
nosilce, da bi zlasti pospešili rast 
fizičnega obsega industrijske pro-
izvodnje, znižali proizvodne stro-
ške in povečali izvoz in dosiegli d o 
konca leta zastavl jene planske ci-
lje za leto 1981. 

V tej analizi j e po t r ebno pod-
robneje oceniti: 

— vprašan ja produkt ivnost i 
dela (organizaci ja dela, de lovne in 
tehnološka disciplina, gospodar -
nost). 

— vkl jučevanje znas tveno raz-
iskovalnega dela in inovacij v 
proces razreševanja tekočih in 
razvojnih vprašanj , 

— vkl jučevanje oz. aktivnost 
d ružben ih svetov in o d b o r a go-
spodarske zbornice pri pripravi 
predlogov za odločitve. 

— kadrovsko problemat iko , 
zlasti z vidika indiv idualne in 
kolektivne odgovornost i ter 
ustreznosti na jodgovorne jš ih de-
lavcev v O Z D in nj ihovega od-
nosa do vprašan j , ki so povezana z 
na logami stabilizacije m z vidika 
nujnost i krepi tve proizvodnega 
dela s krea t ivnimi tehničnimi 
s t rokovnjaki , ki b o d o znali v ne-
posredni proizvodnj i iskati no-
t ranje rezerve in istočasno prite-
gniti delavce za uspešnejšo pro-
izvodnjo. 

4. V občini posluje neka j O Z D z 
izgubami, vrsta O Z D pa je na 
robu rentabilnost i . 

Pri oceni s tanja gospodars tva 
na zborih skupščine občine je 
po t rebno posebno pozornost po-
svetiti sanacijskim programom. Ti 
mora jo biti plod skupnih dogo-
vorov in nalog znot ra j dejavnost i , 
ne pa ozko or ient i rani na T O Z D A 
ne oziraje se na možne t rende 
razvoja grupaci je . Posebej je fx> 
t rebno oceniti ka j s pro izvodnjo , 
ki se v celoti vzdružu je s krediti 
brez lastnih obra tn ih sredstev, 
kjer se izplačujejo O D le z na je -
m a n j e m Kreditov. Sprijaznit i se 
bom morali z de js tvom, d a b o m o 
opuščali ne ren tab i lno proizvod-
njo in names to v n j eno sanaci jo 
vlagali sredstva t ja . kjer se kaže 
boljša perspekt iva. 

IS skupščine občine na j č impre j 
imenuje ustrezne s t rokovne sku-
pine. sestavljene iz preds tavnikov 
O Z D . M G Z . TB in izvršnega 
sveta, ki b o d o zagotovile izdelave 
sanacijskih p rogramov, ocenje-
vale ustreznost in n j ihovo reali-
zacijo. 

5. Na področ ju povezovanja 
gospodars tva in negospodars tva 
m o r a m o z večjim angaž i ran jem 
M G Z in D P O v občini pospešiti 
pričete aktivnosti za ustreznejše 
organiziranje gradbeništva, za-
sebnega kmetijstva, lesno-prede-
lovalne industrije in šolstva v ob-
čini. 

6. Kot n a j p o m e m b n e j š e vpra-
šanje se tudi pred gospodars tvo 
občine postavl ja večji izvoz in iz-
bol jševanje plačilne bilance. V 
nada l jn je aktivnosti za povečanje 
izvoza in izbol jšanje plačilne bi-
lance se m o r a j o razen O Z D bolj 
kot doslej vključiti DPS, DPO, 
M G Z . banka in d ruge institucije. 

Izvršni svet skupščine občine 
naj s predstavniki O Z D v mesecu 
juli ju preveri realizacijo p lanov 
E O T za leto 1981 in ob l iku je jo 
program aktivnosti za dosego in 
povečanje izvoza blaga in storitev. 
V ta n a m e n so O Z D dolžne pri-
pravili ustrezne p rog rame in z 
njimi seznanit i delavce. 

7. Pri investicijskih vlaganjih 
mora jo vsi organi odločanja v 
O Z D in temeljni banki dos ledno 
upoštevati dogovor j ene kriterije. 

Nobena nova investicija zl̂ ^^ 
področju predelave ne mor-K"^ 
začeta, če ni uskla jena zn« ' 
panoge in če n ima v celoti do^^J 
ročno zagotovl jenih surovi^ 
osnovi sporazumov. h 

IS občine mora v mesecu ii,|'. 
izdelati oceno vseh predvidenimi'' 
že začetih investicij, na podro^" 
gospodarstva in negospodar^t 
V primerih, kjer začete ali p / } 
videne investicije ne usire^ 
dogovor jen im d ružben im krite'"' 
j em j e po t r ebno hitro ukrepatj'^'" 
preprečiti t ako investicijo negiJ" 
na to ali je v gospodarstvu alj 
negospodars tvu. Pri ocenjevan^ 
ustreznosti posameznih proje^u" 
mora bili opravljena širša verir 
kacija v OŽI) preko zborov H' 
lavcev in preko M G Z za Podravi! 
IS skupščine občine in SDK. 

8. Na področ ju agroživilsiv^. 
— razvojno planske službe 

O Z D m o r a j o pospešiti aktivnost 
za izdelavo projektne dokutnen' 
tacije za posamezne razvojn« 
programe, 

— z a v z e m a m o se za pospešeno 
realizacijo predvidenih del ^̂  
melioracijo zemljišč ob reki Po], 
skavi in Pesnici. Predlagamo 
skup.ščine SRS, d a j e to skupaj ^ 
mel ioraci jami v Pomur ju eden 
izmed n a j p o m e m b n e j š i h sloven. 
skih razvojnih projektov, za ka-
terega bi z ugodnejš imi pogoji ko, 
doslej združeval i sredstva na ni-
voju SRS in s tem zagotovili do-
končanje melioracij cca 8000 ha v 
Podravju do leta 1985 od tega v 
občini 4600 ha, 

— na področ ju zasebnega 
kmetijstva m o r a m o s konkretnimi 
organizaci jskimi, kadrovskimi 
normat ivn imi in zakonskimi 
ukrepi in z dos lednejš im uvelja-
vl janjem določil zakonov, ki ure-
j a j o zemlj iško polit iko hitreje 
spreminjati odnos do usmerjene 
tržne proizvodnje. Odgovornost 
za te na loge nosijo kmetijsko 
zemljiška skupnost, kmetijski za-
drugi in IS skupščine občine. 

— v občini mora biti izdelan do 
15. julija 1981 plan aktivnosti za 
kar največji odkup pšenice v le-
tošnjem letu. Za izvedbo nalogeso 
odgovorni K Z in IS skupščine 
občine, T B Mar ibo r ter SZDL, 

r— v poletnih mesecih je po-
t rebno opravit i temelj i le priprav« 
za spravilo sladkorne pese in dru-
gih kmetijskih pridelkov ter zago-
toviti uspešno jesensko in spo-
mladansko setev. 

9. Predlog za dvig cen izdelkov 
ali storitev mora biti le skrajna 
rešitev pri i skanju poti za boljk 
delo in pos lovanje ter doseganje 
večjega d o h o d k a . Za to moramo 
zagotoviti širši d ružben i nadzor 
od potrošnika — preko delavca, 
skupnost i za cene, OS ZSS, IS 
skupščine občine in odbora MGZ 
v občini. 

10. Komi te občinske konfe-
rence Z K S bo takoj sklical posvete 
s sekretarj i osnovnih organizacij 
ZK. Na posvetih na j se dogovori 
za uskla jeno izvajanje dogovo-
rjene stabilizacijske politike. 

11. Izvršni odbor i SIS morajov 
skladu z ukrepi ekonomske sta-
bilizacije pripravit i oceno stanja 
in predlog ukrepov za smotrno 
gospodar jen je na svojem področ-
ju. O s tanju in predvidenih ukre-
pih je po t r ebno razpravljali na 
prvih p r ihodnj ih sejah skupščin 
SIS s selektivnim pris topom. 

12. Skrb za realizacijo teh sta-
lišč in sklepov nosijo izvršilni or-
gani na posameznih področjih. 
D P O na vseh nivojih, posebej 
konkretno omenjeni nosilci, zn"; 
traj njih pa zlasti komunisti, ki 
mora jo vztrajat i , da se naloge 
dos ledno in p ravočasno izvršuje-
jo-

IS skupščine občine Ptuj mora 
imenovati ope ra t ivno skupino W 
redno sp reml jan je uresničevanja 
nalog stabilizacije in sprotno 
predlagati uk repe za učinkovitej; 
še odp rav l j an j e negat ivnih gibanj; 

V vseh O Z D m o r a j o DS takoj 
imenovati p o d o b n e operativni 
skupine z isto nalogo. Nosilci na-
log in osebno odgovorn i za 
operat ivnih skupin v O Z D so i"' 
dividualni poslovodni orgai' 
Rezultati stabilizacijskih pn^^j 
devanj m o r a j o postati sestavni 
kadrovske poli t ike za vse pos'"' 
vodne in d ruge vodilne kadre. 

P o m e m b n o in odgovorno vlog^ 
pri us tvar jan ju ustrezne družbe" 
klime in p r ikazovanju realne?, 
s tanja in mobil izaci je najšir^' 
množic delovnih ljudi inobčano • 
imajo tudi sredstva javnega o 
veščanja. . , 

V razpravi na skupni seji o 
činskih konfe renc Z K S in SZV 
je bilo k sklepom še d o d a n o , d" 
treba prek družbenopol i t icT 
organizacij zagotoviti prisoin'' 
vseh subjekt ivnih sil, samoup^^^ 
vnih in upravnih organov za,'^, 
va jan je nalog in ukrepov tu<J' 
dopus ln i škem času. 
Komite občinske konferenc^ 

z k s N 
Predsedstvo OS 
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POROČILO O ZBIRANJU IN RAZPOREJANJU SREDSTEV SAMOPRISPEVKA 

DELAVCI IN OBČANI SO POKAZALI 
POLNO RAZUMEVANJE 

l^fitični razpravi na sejah zbo-
krajcvnih skupnosti in zbora 

dda skupščine občine 
' j 30. junija letos, se je sestal 
JJ^r za spremljanje izvajanja sa-
J^pevka za sofinanciranje 
' ^ m a gradnje šolskega prosto-
^občini Ptuj, ki ga je z odlo-

imenovala skupščina občine 
raii ^̂  ^^^^ pripravil poro-
^ To poročilo je sedaj v razpra-

V delegacijah za zbore SO Ptuj, 
".jgjn pa to stekla razprava na 
> zborov, ki bodo 27. in 29. 

jtos. Objavljamo številčni 
^»teiek iz poročila, drugi del 
Jročila pa v celoti, 

poročilu o zbiranju in razpore-

V dosedanjih poročilih je bilo že 
povedano, da je bil pri Izobraže-
\ilni skupnosti Slovenije spreme-
njen sistem sofinanciranja glede na 
aniiost občine. Ob postavljanju 
liana smo kot manj razvita občina 
ircdvideli 50 % udeležbo iz skup-
ili sredstev v republiški izobraže-
lalni skupnosti, kar bi znašalo 
)6,283.000 dinarjev. V obdobju 
italizacije pa smo postali razvita 
občina z manj razvitimi nekaterimi 
bajevnimi skupnostmi. Po spora-
nimu o skupnem financiranju pa 
jt tp pomenik) le 30 udeležbo 
itpubliških sredstev v višini 
»,279.000 dinarjev. 
Zato je Izobraževalna skupnost 
Ptuj začela postopek za dopolnitev 
Samoupravnega sporazuma ter 
•pda tako, da so v sporazumu 
'kijučene tudi občine z manj raz-
ami krajevnimi skupnostmi in je 
itiež soflnanciranja skupnih sred-
itv 40 Ta dodatna sredstva so 
»ašala 10,<)92.000 dinarjev, kar je 
talizirano leta 1980. Zaradi izpa-
i programiranih sredstev, izobra-
r̂ aina skupnost SR Slovenije, in-
•mitor — Izobraževalna skupnost 

janju sredstev samoprispevka za 
čas od 1. januarja 1977 do 30. ju-
nija 1981 je zapisano, da je 
družbeni plan občine Ptuj za mi-
nulo plansko obdobje predvideval 
dokončanje prve faze gradnje 
srednješolskega centra (danes 
CSUl) v Ptuja, ki obsega 66 učil-
nic, pokrite šolske objekte (telo-
vadnica) in kuhinjski del, vse to bi 
naj bilo zgrajeno do leta 1980 in 
vredno po takratnih cenah 
120,485.000 dinarjev. Nadalje za 
zgraditev osnovne šole Markovci 
za 720 učencev z 12 matičnimi 
učilnicami, kabinetnimi učilnica-
mi, telovadnico in kuhinjo v skup-
ni površini 4.750 kv. m, v vredno-

Ptuj, je iskal nove vire za pokritje 
finančne konstrukcije za pričetek 
izgradnje — december 1977 — in 
najel pri Kreditni banki Maribor 
podružnica Ptuj investicijski pre-
mostitveni kredit v skupnem znes-
ku 46,653.000 din in bančno 
garancijo v skupnem znesku 
14,759.000 din, poleg pa je Kredit-
na banka Maribor podružnica Ptuj 
še avalirala menico investitorja v 
korist izvajalcu Marles Maribor za 
gradnjo Osnovne šole v Markov-
cih. S tem je bilo omogočeno, da 
je izgradnja investicijskih objektov 
pričela že po pr\'em letu pet-letne-
ga obdobja zbiranja sre.dstev za iz-
gradnjo šolskega prostora v občini 
Ptuj. 

Zaradi na novo ugotovljenih po-
treb po novi šoli v Trnovski vasi, 
so delavci v organizacijah zdru-
ženega dela na predlog Izobraže-
valne skupnosti Ptuj v letu 1980 
sprejeli spremembo prej navedene-
ga samoupravnega sporazuma, ki 
je na novo vključevala zgraditev 
osnovne šole v Trnovski vasi. Za 
120 učencev s štirimi matičnimi 
učilnicami v skupni površini 

sti po takratnih cenah 33,250.(XX) 
dinarjev. 

Za izvedbo tega programa je fi-
nančni načrt predvideval zagotovi-
tev sredstev iz naslednjih virov: iz 
s a m o p r i s p e v k a o b č a n o v 
45,227.000 din, iz združevanja 
sredstev OZD in drugih organizacij 
35 milijonov dinarjev, sofinancira-
nje izobraževalne skupnosti Slove-
nije 56,283.000 dinarjev, krediti 
izobraževalne skupnosti Slovenije 
16,625.000 din in prispevek KS 
Markovci 600.000 din. 

Kako so posamezni udeleženci v 
tem obdobju uresničili predvideni 
načrt kaže naslednja tabela: 

528 kv. m in 103 kv.m zaklonišč, 
po predračunski vrednosti 
13,552.000 dinarjev po cenah iz le-
ta 1980. Prav tako je bila 
dopolnjena določba sporazuma, 
da se dogovorjeni zneski letno 
valorizirajo pK) metodologiji Biroja 
za Gradbeništvo glede na letno rast 
gradbenih stroškov v SR Sloveniji. 

Odbor ugotavlja, da je gradnja 
doma učencev v sestavi izgradnje 
centra srednjih šol, zato meni, da 
se za pridobitev komunalno 
opremljenega zemljišča uporabijo 
sredstva združena za izgradnjo šol-
skega prostora v občini Ptuj, za 
ureditev okolja pa odbor priporo-
ča investitorju, da organizira lo-
kalno M DA. 

V skupnih virih prevladuje delež 
zbranih sredstev iz samoprispevka 
in združenih sredstev OZD, ki 
predstavljata kar 55 Republi-
ški sredstva pa so bila v obsegu 
41 Odbor poziva OZD in druge 
organizacije, ki so v zaostanku, da 
čimprej poravnajo obveznosti iz 
sporazuma. 

Odbor ocenjuje, da so občani in 
delavci s samoprispevkom in zdru-

ževanjem sredstev dokazali zretost 
odkKitve za tako pomembne in 
nujne naložbe v šolski prostor. S 
tem je dana tudi temeljna osnova 
za enakopravnejši položaj naših 
otrok za primerno in sodobno 
šolanje. Odbor predlaga, da zbori 
občinske skupščine izrečejo vso 
pohvak) občanom in delavcem za 
njihovo razumevanje in sodelova-
nje pri izgradnji šolskega prostora 
v občini Ptuj. 

Zaradi spremembe investitorja — 
v prvi fazi Izobraževalna skupnost 
Ptuj, v nadaljnji fazi pa delovna 
organizacija Centra srednjega 
Usmerjenega izobraževanja — je 
funkcija dosedanjeinu gradbenemu 
odboru prenehala. Center srednje-
ga uini-fjenega izobraževanja Ptuj 
je skladno s postopkom, dne 
1 '7—1980 imenoval novi gradbeni 
odbor, v katerem ni predstavnika 
prejšnjega gradbenega odbora, niti 
predstavnika Izobraževalne 
skupnosti. Zaradi neprekinjenega 
in lažjega dela odbora za spremlja-
nje izvajanja samoprispevka pred-
laga. da se v novi gradbeni odbor 
vključita omenjena predstavnika. 

Po ^uspešn6 končani 1. fazi 
izgradnje iSoIskih objektov, ki so 
razvkini iz prej priložene tabele je 
Izobraževalna skupnost Ptuj zače-
la s prenakazovanjem zbranih 
sredstev na izločen račun novemu 
investitorju namensko za izgradnjo 
11. faze centra, (telovadnica, 
kuhinja, delavnice in zaklonišča). 
Do 30/6-1981 je bilo v ta namen 
prenakazano 17.766.000 din. 

Odbor za spremljanje izvajanja 
samoprispevka za sofinanciranje 
pf^ograma gradnje šolskega prosto-
ra v občini Ptuj, ki ima v skladu z 
9. členom Samoupravnega spora-
zuma o združevanju sredstev OZD 
nadzor zbiranja in razporejanja 
sredstev zbranih iz samoprispevka 
in združenih sredstev po sporazu-
mu OZD. ugotavlja, da investitor 
nima pripravljene investicijsko-
tehnične dokumentacije za nemo-
ten pričetek druge faze izgradnje 
centra, ampak še vedno razčiščuje 
dinamiko in vrstni red samega 
programa. Glede na ugotovitve 
odbor priporoča investitorju, da 
namesto vračanja in posojanja 
prostih namenskih sredstev posp^i 
izdelavo potrebne investicijsko 
tehnične dokumentacije, začetek 
pripravljalnih del in prične z akcijo 
priprave nadaljnjega združevanja 
manjkajočih sredstev za II. fazo 
gradnje centra, katera se naj izVe-
de v več samostojnih tehničnih 
etapah. 

Predsednik odbora za spremljanje 
i z v a j a n j a s a m o p r i s p e v k a 

za sofinanciranje programa 
gradnje šolskega prostora 

v občini Ptuj 
Miha Kolarič 

Bogat program izobraževanja brigadirjev 
^ leta 1975, ko je pričela z de-
^ republiška mladinska delovna 
''''̂ 'ja Haloze 75 in se pozneje pre-
"̂ enovaia v MDA Slovenske gori-

skrbi za izobraževanje bri-
l^rjev Delavska univerza v Ptu-

O tem. kako poteka program 
^^faževanja na letošnji zvezni 
^ A je stekel pogovor z Duša-

Curinom, strokovnim delav-
^ Delavske univerze v Ptuju: 

••Tudi letos se je naša Delavska 
J^erza vključila v delo MDA 
J^venske gorice 81. Naše delo je 
^Pirano predvsem na predava-
l i v okviru mladinske politične 

Edvarda Kardelja. Ta šola ob-
^ štiri obvezne teme v vsaki iz-

Razen tega imajo brigadirji 
, *oljo še izbirno temo, kjer lah-
® Ubirajo med trinajstimi pod-
il Za vse teme seveda zagotav-
^ mentorje oziroma predavatelje 
^'avska univerza Ptuj." 

^kšna pa so ta tematska pod-

so aktualna politična 
j^ospodarska. Naj jih kar našte-

Dreobrazba vzgoino izobraže-
^ -̂'ga procesa, gospodarski si-
^ SFRJ in v l c ^ družbeno poli-

organizacij v političnem 
L ^ ^ socialističnega samouprav-

socializem in rdigija, kon-
S l o in DS, kaj prinaša novi 

Hĵ ^ o ljudski obrambi, vpraša-
'^voja kmetijstva, mednarod-

na gospodarska situacija in priza-
devanje za novo mednarodno go-
spodarsko ureditev, vzroki spopa-
dov med neuvrščenimi, državami, 
revolucija v Iranu, dogodki na 
Poljskem in odnosi socialističnih 
skupnosti, evrokomunizem, po-

litični terorizem, položaj sloven-
skih majnšin v zamejstvu, itd. 

Iz naštetega je razvidno, da je 
paleta tem izredno široka. Dodati 
pa moram, da brigadirji izbirajo 
teme na brigadnih konferencah ob 

pričetku izmene. Znano je, da bo-
do na letošnji akciji delale tri iz-
mene brigadirjev. V prvi izmeni so 
sodelovali brigadirji iz Šiške, Pri-
štine, Bosanske Gradiške in Ra-
ven. Izvedli smo štiri predavanja iz 
programa mladinske politične šole. 

Povratne informacije o teh preda-
vanjih so zelo ugodne, saj so bili v 
glavnem brigadirji zadovoljni z iz-
branimi temami in so v diskusijah 
aktivno sodelovali." 

Prav gotovo sodeluje delavska 

univerza na drugih področjih 
izobraževanja brigadirjev, na kate-
rih? 

..Res je. Delavska univerza je 
pomagala pri opremi priročne 
knjižnice v nasdju, razen tega pa 
smo v dogovoru z vodstvom akd-
je. da bomo po potrebi zagotavlja-
li predavatelje za kakršnokoli dru-
go obliko idejno-političnega 
usposabljanja brigadirjev." 

Kakšne metode pa uporabljate 
pri podajanju določenih tem na 
predavanjih? 

„ Z d o dobrodošla so razna po-
nazorila, filmi in ostali video pri-
pomočki. Brigadirji tako lažje 
dojemajo snov in še prijetneje je 
povrhu. Nasploh je avdiovizuelna 
metoda veliko uspešnejša, kot čista 
verbalna ali govorna. Res pa je, da 
pri določenih temah takšnih pona-
zoril ni. Kjub temu je obisk na 
predavanjih več kot zadovoljiv, saj 
je recimo v mladinsko ix)litično 
šolo vpisanih več kot polovica vseh 
brigadirjev v naselju. Pri tem mo-
ram pohvaliti tudi člane štaba, še 
posebej Diano Bohakovo. ki je na-
mestnik komandanta za interesne 
dejavnosti in z nami zelo dobro 
sodeluje. Ce bo takšna zavzetost v 
vseh treh izmenah, potem bomo 
ob koncu lahko mimo rekli, da je 
izobraževanje na letošnji akciji 
dobro potekalo." 

M. Ozmec 

Po končanih predavanjih in ostalih interesnih dejavnostih je rsak vcicr 
obvezen zbor brigadiijev in spuščanje zastave. 

Že to jesen pouk 
v novi šoli 

v Trnovski vasi se bodo vse do letošnjega občinskega praznika 
pospešeno pripravljali na otvoritev nove štirirazredne osnovne šole v 
kateri bodo pridobili tudi več namenski prostor za potrebe jedilnice, 
telesne vzgoje in drugo. Tako za ta učiteljski kolektiv v tem času ne bo 
pravih počitnic, ker je oprema v glavnem že kupljena in jo bo takoj po 
končanih delih v novi šolski stavbi, potrebno tudi vseliti in opremiti 
prostore. 

Zahvaljujoč dglgoletnim prizadevanjem krajevnih družbenopoli-
tičnih organizacij, ptujske izobraževalne skupnosti, OS Toneta Znidari-

ča, kije investitor in predvsem delavcev v združenem delu, se ta najve^a 
želja krajanov in otrok uresničuje. V Trnovski vasi sicer pravijo, da so i m 
1979 izglasovali posebni samoprispevek za novo šolo, vendar je njihovih 
220.000 dinarjev v primeijavi s celotno investicijo, k i je prek deset mil. 
dinarjev, le majhen ddež. Tega se vsi zavedajo in je njihova hvaležnost 
delavcem v združenem delu toliko večja, ker brez odločitve o pre-
usmeritvi sredstev, zbranih za center srednjega usmeijenega izobraže-
vanja, to jesen gotovo še ne bi bili v novi šoli. 

Slovesna otvoritev podružnične osnovne šole v Trnovski vasi bo za 
občinski praznik, 7. avgusta. - mš 

Dela na novi šoli v Trnovski vasi v teh dneh Se tečejo s polno paro, da bo 
do občinskega praznika nared. (foto: mš) 

Viktor Leveč 
o slovenskih MDA 

Prejšnji teden je obiskal naselje Z M D A Slovenske gorice 81 
Viktor Leveč, vodja centra za M D A pri republiški konferenci ZSMS. 
O poteku M D A v Sloveniji je dejal: 

»Sedaj poteka v naši republiki že vseh 10 mladinskih delovnih 
akcij, od tega so štiri zvezne, šest pa je republiških. Za nami je prVa 
izmena brigadirjev in dobili smo že nekatere ocene. Tako smo na 
zadnji seji centra za M D A obravnavali oceno priprav na letošnje akcije 
in ix)tek dela v prvih izmenah. Velja splošna ocena, d a j e vseh 10 akcij 
v naši republiki bilo dobro pripravljenih, da so bile že pred prihodom 
brigadiijev urejene vse tiste stvari, ki so potrebne za nonnalno življenje 
in delo. 

Morda smo letos napravili velik korak naprej pri izboljševanju 
brigadirskega standarda, predvsem v naseljih, za katera smo v lanskem 
letu slišali precej kritičnih pripomb. Zgradili smo novo naselje na 
Z M D A Suha krajina, v Domavi snio dogradili sedanji brigadirski dom 
Z M D A Slovenske gorice, precejšnje izboljšave pa so tudi v naseljih na 
Goriškem, Brkinih, Istri in drugje. N a tem p>6dročju smo torej napre-
dovali. 

Bolje so urejene tudi zadeve 
v zvezi s programi dela brigad. 
Vztrajali smo na tem, da so vse 
programe akcij vskladili s plani 
posameznih samoupravnih inte-
resnih skupnosti do izvajalcev v 
pgsameznih občinah. V okviru 
teh planov smo sedaj že zagotovi-
li določena sredstva za investicije. 

Posebno pozornost smo po-
svetili interesnemu področju de-
lovanja.brigadirjev na akcijah. Z 
nekaterimi novostmi so okrepili 
idejnoj)olitično izobraževanje 
brigadirjev na mladinski pohtični 
šoli Edvarda Kardelja. Želimo 
zmanjšati stroške plačila raznim 
predavateljem, zato iščemo nove 
poti. Želimo predvsem večje 
sodelovanje družbenoix)litičnih 
delavcev v posameznih občinah, 
kjer akcije potekajo, ne pa da 
pridejo med brigadirje od časa do 
časa le na obisk. V to akcijo se je že vključili centralni komite ZKS s 
svojim, aktivom predavateljev, ter republiška konferenca ZSMS s 
svojimi predavatelji. Tako smo to šolo bistveno pocenili in nam ostaja 
precej več sredstev za popestritev ostalih interesnih področij. 

Tukaj ste v naselju Z M D A Slovenske gorice v Domavi . Seznanili 
so vas z rezultati brigadirjev v prvi izmeni. Kakšna je vaša ocena tega? 

»Mislim, da velja tej akciji v Slovenskih goricah še f^sebna 
pozornost, saj je prvič zvezna akcija. Logično je, da to pomeni veliko 
več napora od strani organizatorjev, saj s ^ e l u j e veliko več brigad, kot 
doslej. Brigadirji prve izmene te akcije so bili več kot uspešni na vseh 
področjih delovanja in mislim, da so s tem upravičili našo odločitev o 
tem, da p>ostane Zvezna akcija. Tudi obe občini — lenarška in ptujska 
sta se v akcijo dohro vključili, prav tako obe občinski konferenci 
ZSMK. Svoje naloge opravljajo v redu in upam, da bo tako do zaklju-
čka letošnje akcije.« M. Ozmec 

Ob 13. juliju - dnevu slovenskih 
šofeijev in avtomehanikov 

OB 13. juliju — dnevu slovenskih šofeijev in avtomehanikov, so člani 
ptujskega Združenja izvedli vrsto aktivnosti. Tako so teden pred 
praznikom izvedli razna športna tekmovanja, opravili pa so tudi 
testiranje članov o znanju cestno prometnih predpisov. Usp>ešno so 
izvedli tudi akcijo odklanjanja napak na vozilih. 

Osrednja slovesnost ob tem stanovskem prazniku pa je bila v 
soboto 11. julija popoldne v dvorani Narodnega doma v Ptuju. Na njej' 
so obudili spomine na 30 letno prehojeno pot ptujskega Združenja, ki 
je bilo ustanovljeno leta 1951 pri takratnem okrajnem avtoprevozniSt-
vu v Ptuju. Danes združuje prek 800 poklicnih voznikov in avtomeha-
nikov. 

Najzaslužnejšim so podelili plakete ZSAM Z zlatim, srebrnim in 
bronastim vencem, plakete tovarištva prve in druge stopnje, zlate in 
srebrne značke ZSAM ter več značk za dolgoletno sodelovanje. — CM 

Viktor Leveč, vodja centra za 
MDA pri RK ZSMS. 



4 - DELEGACIJE OBRAVNAVAJO 16. iulij 1981 - X E D N | | | 

Kako do potrebnih 
sredstev 

Problemat ika financiranja in k red i t i ran ja k o m u n a l n e g a u re j an j a 
soseske za ind iv idua lno s t anovan j sko izgradn jo j e na jbo l j o d p r t a vpra-
šanje upravnega o d b o r a s a m o u p r a v n e enote za up rav l j an je in razpo-
laganje s s t avbnim zemlj iščem in s ka te r im se enota srečuje že od 
ustanovitve. T e m e l j n o vprašan je so sredstva, s kater imi enota ne raz-
polaga; pa tudi zakon ne predvideva noben ih virov za o p r e m l j a n j e 
nezaz idanega s tavbnega zemljišča za ind iv idua lno s tanovan jsko grad-
njo. Eno ta j e doslej sk l adno z nač r tom o p r e m l j a n j a s tavbnih zemljišč 
k o m u n a l n o opremi la 6 parcel , kater ih o d d a j a pa ni uspela. V ta n a m e n 
je enota porab i la sredstva d rugega vira, k i j i h pa mora vrniti. Razp rava 
j e pokazala , d a bo po t rebno , če žel imo da o d d a j a uspe, spremeni t i pogoje 
na teča ja . Predstavnik banke , k i j e o b tej pri ložnosti sodeloval v razpravi , 
j e povedal , d a j e m o ž n o za n a k u p k o m u n a l n o op reml j enega zemljišča 
pridobit i kredit in sicer na osnovi vezave d o m a č e in tuje valute. Rok 
vračila kredi ta je 5 let. 

Z a k o n sicer pravi, d a j e m o ž n o odda ja t i le k o m u n a l n o o p r e m l j e n a 
zemljišča, venda r praksa kaže drugače . Izvršilni o d b o r ni bil enoten glede 
predloga, d a se z ustreznim ak tom prepove p r o d a j a k o m u n a l n o ne-
opreml jen ih parcel oz i roma da se prepove izdaja lokacijske d o k u m e n -
tacije za k o m u n a l n o n e o p r e m l j e n a s tavbna zemlji.šča na širšem mes tnem 
območ ju . Po t rebno j e že p reneha t i z os tanki s tare prakse in gradit i tam, 
kjer bo to do ločeno in ne tam, k je r bo n e k d o hotel. Ver j e tno bo pri tem 
treba uskladit i interese med posamezn imi temel jn imi in d rug imi orga-
nizacijami, up ravn imi organi , k o m u n a l n o skupnos t jo , b a n k o in u rba -
nistično službo. K temu na j d o d a m o še zanimiv poda tek , da le tno 
urbanis t ična služba izda lokacijsko d o k u m e n t a c i j o za okrog 500 d o 600 
parcej ; na drugi s trani pa n a m letos ni uspelo prodat i 6 k o m u n a l n o 
opreml jen ih s tavbnih zemljišč. Upravn i o d b o r eno te j e sklenil, d a se d o 
p r ihodn j e seje pr ipravi predlog obl ike in načina o d d a j e k o m u n a l n o 
opreml jen ih zemljišč. 

Obravnava l j e tudi osnutek zakona o s p r e m e m b a h in dopo ln i tvah 
zuikona o up rav l j an ju in razpo lagan ju s s t avbnim zemlj iščem, ki j e 
pr ipravl jen o b upoš tevan ju usmeri tev, sklepov in p r i p o m b ter predlogov 
udeležencev v razpravi v organih skupščine SR Slovenije ter v organih 
in de lovnih skup inah interesnih skupnost i in n j ihovih zvez na regi-
onaln ih posvetih in v medresorski de lovn i skup in i . Pr inaša neka j doseda j 
nerešenih predlogov, ki b o d o olajšali de lo in razčistili do ločene po-
manjkl j ivost i . Osnutek b o v j avn i razpravi d o konca meseca. 

Predlog za povišanje 
cene vode 

Izvršilni o d b o r s a m o u p r a v n e k o m u n a l n e skupnos t i obč ine P tu j j e 
na zadn j i seji med ostalirn obravnava l osnutek s a m o u p r a v n e g a spora-
z u m a o m e t o d a h za ob l ikovan je cen v k o m u n a l n i h de javnos t ih poseb-
nega d r u ž b e n e g a p o m e n a in osnutek pravi ln ika o pos topku ob l ikovan ja 
in do ločan j a cen proizvodov in storitev ter meri l ih in e lement ih za 
ob l ikovan je cen. Z a r a d i del jenih m n e n j j e o d b o r predlagal , da o pred-
loženih meril ih pog lob l jeno razpravl ja posebna 3-članska komisi ja . V 
n a d a l j e v a n j u pa j e obravnava l predlog K P za povišan je cene vode in 
kanalščine. Po tem predlogu se bi na j cena vode dvignila za 22 odstotkov, 
cena kanalšč ine pa za 12 odstotkov. Dvig cene j e pogo jen z višjimi 
mater ia ln imi stroški in amort izaci jo ter m o č n o razve jan im o m r e ž j e m ter 
z in tenzivno g r a d n j o omrež ja v pre tek lem s r edn je ročnem o b d o b j u . 

Prvič j e izvršilni o d b o r razpravl ja l in tudi potrdil p o g o d b o o ure-
j a n j u medsebo jn ih odnosov pri t r a jnem zagotav l jan ju vode za del ob-
močja obč ine Slovenska Bistrica iz črpal išča Ptujska gora. N a podlagi te 
pogodbe bo Slovenska Bistrica kredi t i ra la in tako p redčasno zagotovila 
izgradnjo vodovoda na relaciji P tujska gora — Savinjsko in tudi sofi-
nanci ra la izgradnjo črpališča. S tem b o d o tudi kra jan i Ma j špe rka pri-
dobili , saj b o voda po predvidevanj ih pri tekla že letos, za razl iko od 
načrta, k i j e predvideval , da to vp ra šan j e uredi v letu 1983. 

Izvršilni o d b o r j e dal tudi j a m s t v o za vrni tev kredi ta K S Dest rn ik , ki 
bo tako p redčasno zgradila s ekunda rn i vodovod v Z g o r n j e m Velovlaku, 
k i j e bil sicer nač r tovan za leto 1983. 

O b r a v n a v a l j e tudi d o p o l n j e n o p o n u d b o za izdelavo tehnične 
dokumen tac i j e za izdelavo nadvoza Na taš ina pot. Za rad i tehničnih in 
prostorskih težav in p o m e m b n o s t i tega nadvoza , ki se b o vkl jučeval v 
sistem obvoznic mesta P tu ja , bo p o t r e b n o d o d a t n o sprojekt i ra t i vzpo-
redno dovozno cesto o b sedanj i Špindler jevi ulici, ki b o hkrat i tudi 
dovozna cesta za bodočo ob r tno c o n o in za t emel jno organizaci jo Del ta 
Ptuj . 

M G 

Zakaj nismo 
praznovali? 

Družbeno-pol i t i čno in ku l tu rno živl jenje ter uresničevanje vseh 
interesov delovnih l judi in občanov so osnovna vsebina s a m o u p r a v n i h 
odnosov v kra jevni skupnost i . Vsaka KS si pr izadeva, d a bi č imveč 
pr ispevala k sp lošnemu d r u ž b e n e m u razvoju. Seveda pa se pri uresni-
čevanju te vsebine pojavi jo razne težave, ki so na jvečkra t mate r ia lnega 
znača ja . N a j preds tavim enega od konkre tn ih p r imerov na tem področ ju . 

V KS Leskovec se j e s a m o u p r a v l j a n j e začelo vključevati v vse 
s t rukture d ružbenega živl jenja. Mars ik je so doseženi lepi rezultati , toda 
ponekod se po jav l j a jo ovire, ki se l ahko p r e m a g a j o le s angaž i r an jem 
širokih zavestnih sil. 

V K S Leskovec smo že neka j let uspešno praznoval i k ra jevni 
praznik, nazdravl ja l i velikim dosežkom in uspehom, ploskali in se 
veselili na kul turnih pr i redi tvah in veselicah, skra tka kra jevni p r a z n i k j e 
postal p raznik vseh delovnih l judi in občanov . 

T u d i letos s m o se pripravl jal i za k ra jevn i praznik , ki pa j e ostal le na 
pap i r ju . Mlad inska o rgan izac i j a j e prevzela velik del obveznost i , ki j ih j e 
pr ipravl ja la d o zadn jega dne , a ta d a n ugotovila, d a j e bil t rud z a m a n . 
Mars ikdo kritizira de lo mlad ine , ta pa d a n za d n e m prevzema nove 
naloge, ki pa os tane jo na vodi. K r a j a n i so se d a n za d n e m ozirali, če b o d o 
kje zagledali kak plakat ali vabilo, pa j e vse ostalo le pri ob l jubah . K r a j a n i 
se sprašuje jo , k d o j e odgovoren , da praznik k r a j anov ostaja le kot spomin 
na pre jšn ja leta, ne pa še ena mani fes tac i ja , ki bi druži la l judi. Mladi s m o 
ogorčeni nad de lom odgovorn ih l judi, ki ne real iz i ra jo zastavl jenih ciljev. 

U p a m o , d a odgovorni za p r ip ravo kra jevnega praznika ne pomi-
š l ju je jo le na izgovore, saj so v naši d ružb i tudi sankcije, ki bi n a j 
pr ispevale k realizaciji d ružben ih ciljev, če ti niso prišli v zavest tistih, ki 
so j im te funkc i je zaupane . 

Na loga vseh subjekt ivnih sil j e , d a si p r izadevajo , d a v bodoče ne bi 
p r iha j a lo d o takih propus tov . D a take naloge niso .stvar peščice ljudi, 
a m p a k širokih množic. D a bo kra jevni praznik le ena od manifes tac i j , ki 
p>estrij6 naše s a m o u p r a v n o življenje. 

O O Z S M S Leskovec 

Spust za Čolne v ptujsko jezero 
Foto: M . Ozmec 

Ob bregovih jezera In ob otokih se nabirajo odpadki, ki onesnažuj^-
jezero Foto: Alfred 

KAKO S PLOVBO PO PTUJSKEM 
JEZERU? 

Odkar je zgrajen jez v Markovcih 
in je P tu j dobil jezero, so se na njem 
začeli pojavljati čolni — motorni in 
na vesla, čolnarji pa povezani v 
brodarskem društvu Ranča, turisti 
od drugod ali pa kar tako, važno je 
bilo, da si imel čoln, da si ga lahko 
preizkušal in se z njim postavljal. 
Prav zaradi tega je skupščina ob-
čine Ptuj že pred dvema letoma 
poskušala narediti red in z odlokom 
urediti varnost prometa na vodah 
sploh in še ' posebe j na tem 
akumulacijskem jezeru. Vendar sije 
investitor — Dravske elektrarne 
Maribor — prizadeval, da bi prepo-
vedali športno čolnarjenje z motor-
nimi čolni, več pripomb pa so imele 
tudi posamezne krajevne skupno-
sti. 

Kljub temu se je na jezeru razvi-
jalo neorganizirano in nekontroUra-
no čolnarjenje. Na tem področju je 
letos poskušalo napraviti nekaj reda 
brodarsko društvo Ranča in v 
skladu s tem začelo tudi pobirati 
pristojbino. Ob tem se ježe pojavilo 
vprašanje — na podlagi katerega 
predpisa oziroma dovoljenja. 

Upoštevajoč vse to je občinski 
izvršni svet pripravil novo besedilo 
osnutka odloka in ga v prvi polovici 
junija predložil v razpravo vsem 
dcIegacijam. S tem odlokom želijo 
v celoti urediti varstvo prometa na 
vodah v občini P tu j , vendar se je 
vsa razprava omejila predvsem na 
uporabo akumulacijskega jezera za 
vožnjo z motornimi čolni. Odlok 
namreč bistveno zmanjšuje p>ovr-
šine za plovbo s čolni in j o časovno 
omejuje le na sobote in nedelje, od 
julija do konca septembra pa še na 
petek in to od 9. do 20. ure. Ome-
jena je tudi dolžina čolna do 8 m in 
maksimalna moč motor ja do 51,48 
kW (po starem do 70 konjskih sil), 
zaradi varnosti plovbe pod daljno-

vodi pa je pri jadrnicah omejena 
tudi višina jambora . 

Ta osnutek odloka je bil v razpra-
vi na sejah zbora združenega dela in 
zbora krajevnih skupnosti, 30. 
junija. Zlasti v zboru krajevnih 
skupnosti so delegati imeli vrsto 
pripomb in različnih predlogov. Naj 
jih na kratko navedemo: 

Delegacija KS ,,Boris Ziherl" : 
Glede na širok krog zainteresiranih 
bi bilo potrebno, da da jo pripombe 
vse zainteresirane organizacije in 
društva — lovci, ribiči, turistično 
društvo, vodno gospodarstvo,, 
komisija za varstvo okolja in vse 
prizadete krajevne .skupnosti, ki 
mejijo na jezero. Ce bo dovoljena 
vožnja z motornimi čolni, naj bo 
moč motorjev na plovilih omejena 
največ do 4 konjske sile. 

Delegacija KS Spuhlja: Naši ob-
čani menijo, da se plovba z motor-
nimi plovili nebismeladovoliti . Lju-
di, ki tam blizu stanujejo moti hrup, 
pa tudi nasipu valovanje škoduje, 
ali ne bomo čez kaki dve leti ugo-
tavljali tudi to. 

Delegacija KS , ,Tone Žnidarič": 
Vemo, da na mariborskem jezeru 

vožnja z motornim čolni ni dovo-
ljena. Dovolimo samo plovbo s čol-
ni na vesla in jadrnice, to je prava 
rckreacija, ne pa divjanje z motor-
nimi čolni kdo bc^hitr^ na 
Tratah in ob Žnidaričevem nabrežju 
Se že nad eno leto pri tožujejo nad 
tem divjanjem. 

Dclegacija KS Markovci: Pod-
piramo predlog, da bi dovolili plov-, 
bo plovilom z motorji do 4 KS, več-

ja motorna plovila pa ovirajoostaL 
vodne športe. Ce hočemo razvijj, 
turizem na podlagi motornih Jojl 
nov, nam bo to prineslo več škod, 
kot koristi. 

Lovci se zavzemajo za to, da, 
vodnim športi ne bi smeli prev̂ j 
vznemirjati vodnih ptic, zlasti neko 
gnezdijo. Vrsto pripomb imajo tudj 
drugi. Brodarsko društvo je npr 
proti temu,dabičolnarjenjedovo|iii 
tudi ob petkih, ker bi nastal pro. 
blem organiziranja varnostno, 
čuvajske službe itd. Dravske det 
trarne Maribor se sklicujejo tudi nj 
določila vodno-gospodarskega do-
voljenja, ki ga je izdal Republiški 
komite za varstvo okolja in urejanje 
prostora. 

Delegati zbora krajevnih skup. 
nosti in zbora združenega dela so 
osnutek odloka sprejeli in zadolžiE 
izvršni svet skupščine občine Ptuj, 
da pripravi predlog odloka o var-
stvu prometa na vodah v občini 
P tu j , pri tem pa mora upoštevati 
razpravo na seji in pripombe dele-
gacij in drugih zainteresiranih. 

i 
Pričakovati je , da bo predlo| 

odloka pripravljen in predloženna 
seje zborov SO P tu j enkrat v jeseni 
Ker že osnutek odloka določa čas 
/ a plovbo po ptujskem jezeru odi 
maja do 30. septembra in upošteva-
joč, čas, ko-bo predložen zborom, 
zalo ga bo možno izvajati, seveda 
če bo sprejet, šele z začetkom novt 
plovne sezone, to je od 1. maja 
prihodnjega leta dalje. Do konca 
letošnjega septembra pa bo čolnar-
jenje po ptujskem jezeru več ali 
manj prepuščeno brodarskenm 
društvu Ranča P tu j , k i j e odgovor-
no za varnost plovil in udeležence* 
plovbe. PF 

Okvara na motorju in popravilo Foto: Alfred Bradač 

KDAJ SANACIJA PTUJSKE 
ČISTILNE NAPRAVE? 

Ni dolgo tega, ko smo v Te-
dniku posvetili p rob lemat ik i 
p tu jske čistilne n a p r a v e celo stran 
in ob zakl jučku repor taž zapisali 
izjavo enega od odgovorn ih so-
govornikov. d a lahko pr ičaku je -
m o sanaci jo čistilne n a p r a v e že 
čez mesec, ali na jveč dva. Od na-
šega razgovora j e sedaj mini lo že 
več kot dva meseca in p o n o v n o 
smo želeli zvedeti , kako da leč so z 
deli pri sanaciji . Tokra t s m o se 
napotil i k Mati ldi Horvatovi , 
vodji čistilne nap rave pri K o m u -
na lnem pod je t ju Ptuj , ki j e upra -
vljalec čistilne nap rave in zvedeli: 

»Na osnovi p lana za usposobi-
tev čistilne naprave , ki bi j o n a j 
podal Inžener ing biro Mar ibo r j e 
bilo predvidenih več aktivnosti v 
zvezi z izprazni tvi jo aeraci jskega 
bazena . Šlo j e za čiščenje vseh 
bazenov, poprav i lo vse s t rojne 
opreme , izpraznitev vsedalnika in 
zgoščevalca, pr idobi tev g r adbe -
nega dovo l jen ja za deh idrac i jo 
blata ter ods t rani tev deh idr i ra -
nega blata na posebne deponi je .« 

K a j vse od tega pa so že uspeli 
urediti , k a k o daleč so p ravzaprav 
vsa dela? 

»Problem se j e pojavil že pri 
izpraznitvi vseh o m e n j e n i h baze-
nov, se pravi, t reba bi bi lo vso 

j blato izprazniti . D o seda j so iz-
I praznili že dva bazena , 10 j e vse-

dalnik in zgoščevalec. Prišlo pa j e 
do za t ikan j pri izpraznitvi ae ra -
cijskega bazena , k je r so n a j p r e j 
menili, da bi moral i vse aeraci jske 
•^rpalke pognati , da bi b la to te-
mel j i to premešale . Č rpa lke pa 

j žal b la ta niso mogle več mešati , 
j nivo se j e znižal in vse b la to se j e 

vsedlo ter spri jelo. T a k o ni bilo 
možno črpati niti z vozilom za 
č rpan je kanalizaci je . 

N a žalost j e v tem bazenu ostalo 
še za okoli 30 cm s t rn jenega blata. 
Seda j j e p rob lem, kako ga spraviti 
ven. icer se občasno dviguje še 
podtalnica.« 

G r e vsekakor za o g r o m n e ko-
ličine nesnage , torej blata , za ka-

terega j e bilo p rvo tno rečeno, da 
ga b o d o odlagal i na posebne de-
ponije . Slišati pa je . d a j e bi lo vso 
to bla to enos tavno p r e č r p a n o v 
akumulac i j sko j eze ro hidroelek-
t rarne S D II. torej v na§e n tu j sko 
jezero. Z a k a j tako? 

»Res je . vse dost-uanje b la to je 
bilo p r e č r p a n o v jezero . T a k o j p a 
m o r a m dodat i , d a s m o za to dobili 

dovol jenje , oz i roma soglasja od 
vseh pristojnih inšpekcij in fo ru-
mov. N a osnovi zah tevanih anal iz 
so torej dovolili p reč rpavan je v 
p tu j sko jezero . Vse po t r ebne 
analize so opravi l i s t rokovnjaki 
Zdravs tvenega zavoda Mar ibor , 
rezultate pa s m o pošiljali na F A K 
v Ljubl jano.« 

Kakšne so možnost i in k d a j 
sploh lahko p r i č a k u j e m o do-

končno sanaci jo m po tem r e d n o 
de lovanje čistilne naprave? 

»To j e zares težko napoveda t i . 
N a z a d n j e m ses tanku, ki s m o ga 
imeli z Inžener ingom in vsemi 
izvajalci n i smo mogli določiti 
roka. Seda j po t eka jo f>opravila 
s t rojne op reme , Mežica izvaja 
komple ten r e m o n t vse te opreme . 
N e m o r e m o p>a zagotoviti pop ra -

vila samih reduktor jev . Manjka 
eden bistvenih delov, ležaj, ki ga 
f i rma iz Z R N n i m a v zalogi inĝ  
do s e p t e m b r a tudi ne bo. V na-
jbo l j šem pr imeru l ahko pričaku-
j e m o , d a bo čistilna naprava 
končno stekla šele nek j e sredi j'; 
seni letos. Žal n i smo krivi za to,vsi 
roki so p r e m a k n j e n i , seveda neP" 
naši krivdi.« 

P tu jčane bo p rav gotovo zani-
malo. kakšne posledice bodo K 
kasnitve imele na vonjave, ki^ 
občasno razšir jajo. Bomo torej* 
napre j vohali ta s m r a d ? 

»Ne. Ža l ni tako. Povda^ 
m o r a m , da se še z m e r a j razšiijV 
govorice, češ, d a čistina napraj? 
smrdi . M o r a m reči. d a to ne df« 
nap rava ne smrd i več. Ta 
m u m blata , k i j e še v e n e m bazefl 
j e razredčen, prezračen , t^ko, ® 
od tega ne m o r e več smrd^ 

Smrad pa se prav gotovo p o j ^ T 
od f a r m e Peru tn ine Ptuj . Odvecj 
to re j trditev, d a čistilna naprava 
zmera j smrdi .« 

In za zakl juček m o r d a še vT^ 
šanje o sredstvih. K d o pravzap^ 
nosi vse te stroške, ki so že m n ^ 
višji od p redv iden ih za izgrad'«^ 
čistilne nap rave? 3 

»Do seda j so vsi ti s t roški^ 
r amen ih invest i toi jev. V prip^j 
j e novi investicijski program ^ 
d o d a t n a sredstva, sa j .so vsa 
sedan ja že z d a v n a j izkoriščena 
k repko p rekoračena . Prav got^^ 
bo k t e m u pr imakn i l a svoj 
p tu jska občina , v g l a v n e m ^ 
b o d o nosilci poglavi tnega 
stroškov še zmera j Dravske elc^ 
t ra rne Mar ibor , kot investitor 
stilne n a p r a v e • M 

Pogled na čistilno napravo v petek 10. julija 1981 



^ ( D N I K -16 - ju l i j 1981 SPOMINSKA IZROČILA - 5 

^ ^ n i k obč. združenja ZB N O V Ptuj Janko Vogrinec podpisuje 
Ebi>ni dogovor 

Foto: Kosi 

Priznanje občinskega združenja ZB N O V Ptuj tudi Anici Langus iz KS 
Franc Osojnik Ptuj 

Foto: Kosi 

Svečan podpis družbenega dogovora 
p o r o č a l i smo že, d a je na s lavnostni seji 

ičinskega združen ja Zveze borcev N O V Ptuj 
popravljen tudi svečan podp i s d r u ž b e n e g a 
'.^gvora o u re jan ju in vzdrževan ju grobišč in 
J|X)V ter spominskih obeleži j iz N O V na 

območ ju občine Ptuj. Podpisniki tega d ružbe -
nega dogovora so poleg skupščine obč ine Ptuj 
tudi vse družbenopol i t i čne organizaci je v ob -
čini. s a m o u p r a v n e interesne skupnost i , delo-
vne organizaci je s področ ja ku l turn ih de ja -

vnosti in vse k ra jevne skupnost i z o b m o č j a 
občine Ptuj. 

Na slavnostni seji so bila pode l j ena tudi 
pr iznanja 14 zaslužnim č lanom borčevske or-^ 

ganizacije. Imena smo objavili že v zadn j i ' 
številki Tedn ika . 

TITO IN SPANSKI BORCI 
Nia d a n borca 4. ju l i ja 1981 so občani L jub l j ana -Mos te -Po l j e 

(̂ prli kulturni d o m španskih borcev. V tem d o m u j e tudi s ta lna razstava 
o prispevku slovenskih španskih borcev v boju prot i fašist ičnim zavo-
^alcem v Španij i in v n a r o d n o o s v o b o d i l n e m bo ju v Jugoslavij i . 

Leta 1931 so španske n a p r e d n e sile vrgle s prestola osovraženega 
[tralja. prizanesle pa so n jegovim gene ra lom, tako da so se le-ti leta 1936 
jprli vladi l judske f ronte , ki s e j e m o č n o uveljavila po tem, ko je ju l i ja 
^avgusta 1935 k o m i n t e r n a na svojem VII. kongresu proglasila za 
• jvno vlogo komunis t ičn ih par t i j š i rom sveta boj prot i nac izmu in 
jiizmu. K m a l u j e k o m i n t e r n a us tanovi la tudi posebno organizaci jo za 
lomoč španskim revoluc ionar jem. N a čelu te organizaci je , ki se je 
anenovala odde lek za m e d n a r o d n e zveze KI. pri organizaci j i poš i l janja 
ofožja v Špan i jo iz evropskih držav j e bil Al f red Bergman. O n j e m sem 
lahko pisal obš i rno v prvem zvezku >>Teh petdeset let«, ker sem ga poznal 
ieod leta 1927, ko j e prišel v L j u b l j a n o kot kur i r C K KPJ. 

Glede na to, d a j e bil tudi ant ifašis t ičen tisk zelo angaž i ran pri 
propagiranju o d h a j a n j a prostovol jcev v Špani jo , n a j opozor im še na 

ki j o j e imel v tej akciji D u š a n Kveder . D u š a n j e bil, kot j e znano , 
lendarše p rema lo p o u d a r j e n o , v letih 1936— 1937, p r e d e n j e odšel tega 
ieia v Španijo, član komisi je za emigrantski tisk pri ag i tp ropu C K K P F 
vParizu. To funkc i jo j e dobi l v soglasju s C K KPJ in j o j e opravl ja l v 
adovoljstvo tovariša Tita in Lovra Kuhar j a -Va l i ča . To re j j e prišel v 
Španijo z bogat imi izkušnjami . Tu s e j e takoj posvetil t emel j i t emu učenju 
ipnščine in j o j e v k ra tkem tako obv lada l , d a j e l ahko nas topal z 
<njevitimi govori v španščini p red borci n a f ront i . R e d n o pa je tudi 
ipisoval v razne f ron tne liste, ki so izhajal i v španščini . Postal j e eden 
zmed najbol j pr i l jubl jenih in terbr igadis tov v Španij i , k jer so zelo cenili 
ludi njegovo hrabrost , za kar j e bil pred s t rojem večkrat pohval jen . 

Dobro ime o jugos lovanskih špansk ih borcih s e j e vse bolj širilo. K 
;einu so pr ipomogle še d ruge okoliščine. T a k o tudi vloga tovariša Ti ta in 
Lovra Kuhar ja-Val iča . , 

Tovariš Tito-je takoj po i zb ruhu F rancove vstaje z vso v n e m o in 
[ložrtvovalnostjo storil vse, d a j e KPJ izdvojila tudi del — v Jugoslavij i 
lidujočega — kadra in ga poslala v Špani jo , k jer s e j e z o rož jem bojeval 
N f rankovskemu in m e d n a r o d n e m u fašizmu. Ta odloči tev Ti ta in C K 
t̂ PJje bila p o m e m b n a iz več razlogov. 

Prvič j e tako KPJ pokazaTa neseb ično vza jemnos t veliko bolj kot 
Moge druge part i je . Močno j e zaos ta ja la bolgarska par t i ja , k i j e poslala 
* Španijo le okoli 400 borcev, medterh ko j ih j e s lovenska poslala okoli 
W0. KPJ pa s k u p n o skora j 2000. 

To dejstvo j e mora lo prepričat i komin te rno , d a ni mogoče zago-
'̂ ijati razpusti tve part i je , k i j e p r ip rav l jena toliko žrtvovati za svobodo 
Jddomačega in m e d n a r o d n e g a faš izma ogroženega španskega l judstva. 
Jsekakor j e bil to eden od na jbo l j odloči lnih razlogov zoper razpust i tev 
^PJ.do katere bi gotovo prišlo, če ne bi jugos lovanski komunis t i dobil i 

v Špani j i na jveč p r i znan j in zahval s amega španskega l judstva in od 
interbrigadistov takorekoč vseh 52 part i j , ki so poslale prostovoljce v 
Špani jo. 

Čeprav se j e od Jugos lovanov — španskih borcev — vrnila v 
domov ino le polovica, so le-ti o b Titovi s t rani in pod n j e gov im povelj-
stvom veliko prispevali h končni zmagi naših na rodov med N O B . 

Povem n a j še to, da j e tovariša Tita komin t e rna zadolži la za mo-
biliziranje španskih borcev, ne s a m o v jugos lovanskem, temveč v sve-
tovnem meri lu, sa j j e imel d e j a n s k o v tej svetovni antifašist ični akciji 
izredno p o m e m b n o vlogo. 

T o sk lepam med drugim iz svojega razgovora z Val te r jem (Ti tom) 
6. in 7. marca 1938. leta v Parizu. Takra t m e j e Prežihov Voranc-Lovro 
K u h a r povezal z n j im, da bi m u poročal o pol i t ičnem položaju v 
Sloveniji, kakor sem že prej Prežihu. Tudi Val ter j e bil zadovol jen z 
moj im poroči lom in p o t r d i l j e . o č e m e r m e j e že pre j obvestil Lovro K u h a r , 
da bom vodil iz Pariza v Špani jo zadnj i večji t ranspor t in terbr igadis tov. 
Omeni l mi je, da bo v n jem le neka j Jugos lovanov, Francozov in 
Angležev, večina nj ih — od s topetdeset ih — pa bo iz severnih evropskih 
držav: Švedov. Norvežanov in Dancev , m o r d a tudi kak Finec. Ce bi 
Prežihov Voranc in Ti to ne imela pooblast i la komin j e rne , ne bi mogla 
poveriti vodstva tega t ranspor ta in terbr igadis tov — jugos lovanskemu 
komunis tu . 

V Španij i j e bilo drugače , t am j e imela g lavno besedo v španskem 
CK ital i janska par t i ja s Togl ia t t i jem in Luiggijem Longom na čelu. T u d i 
f rancoska part i ja j e bila zelo m e r o d a j n a . n jen na jbo l j v iden voditel j pa j e 
bil A n d r e Marty , ki pa , žal, p o d o b n o kot i tali janski part i jski voditelji , ni 
bil nak lon jen č lanom KPJ. 

K o prest ižna vp rašan ja po z lomu v Špani j i niso mogla igrati n o b e n e 
vloge več, j e bilo ugotovl jeno, in to v času demobi l izac i je in terbr igadi -
stov, d a j e bil delež jugos lovanskih — s posebn im naglasom slovenskih 
— prostovoljcev najvišje ocen jen . Tisti, ki s m o tovariša Tita in rijegovo 
delo pri novačen ju poznal i , s m o vedeli, da brez Tita in brez od ločne 
antifašist ične usmer jenos t i in angaži ranost i KPJ ne bi mogli biti deležni 
tolikšnega p r iznan ja . 

S tem hočem poudar i t i , d a k o n č n o zgodovina le postavi vse na p r a v o 
mesto, včasih celo zelo hitro. T a k o s e j e zgodilo tudi v t ragičnih dneh , ko 
smo izgubili svojega na jbo l j ug lednega voditel ja . Ves svet m u prizna, da 
je največ storil za ohran i tev miru in za uveljavitev enakopravnos t i med 
narodi in d ržavami . 

Kot mobi l izator in terbr igadis tov j e imel opravit i s prostovoljci iz 52 
držav in dežel, kot pobudn ik neuvrščenih pa z okoli sto državami , 
oz i roma je združil v skupnos t t re t jega sveta kar več kot polovico člove-
štva. Takšnega slovesa si dosle j ni ustvaril n o b e n državnik . . , , ^ 

Ivan Kref t 

ČLANI ZVEZE BORCEV IZ KS DORNAVA 
OBISKALI BAZO 20 

Krajevna organizaci ja Z B N O V v Dornav i j e precej številna, pa tudi 
^''vna. V tej kra jevni skupnos t i so aktivnost i n a m e n j e n e razvoju k ra ja 
^ wterih n a j bi sodelovali tudi člani ZB. Precej j ih dela v kra jevni 
^Houpravi. družbeno-pol i t ičnih organizac i jah pa tudi v gasilskih 
"fuštvih D o r n a v a in Mezgovci. Z nasveti in svojim vzorom p o m a g a j o 

mladini. 
Ob letošnji 40-letnici p r a z n o v a n j a mejn ikov revolucije so se do-

Nn*^'''" ^^ obiščejo Bazo 20 v Kočevskem Rogu. Ker j e ta odda l j ena , j e 
isk,-^^^j d raga , in bi si j o mnogi člani težko privoščili, za to so začeli 

pomoč. 
Veseij ^^ odzval aktiv mlad ih iz Mezgovec. V m a j u so organiziral i 
^cijj^?' katere čisti dobiček so nameni l i borcem, kot p o m o č pri reali-
(>ii ^ ^^skurzije. P a s o imeli smolo, ker j im j o j e zagodel dež in j e dobiček 

'^ogo manjš i kot so načrtoval i . 

Tej redki h u m a n i akciji mladih iz Mezgovec. pa j e sledila k ra jevna 
skupnost , k i j e borcem zagotovila plačilo prevoza. 

Minul i petek so člani borčevske organizaci je realizirali svoj načrt v 
počastitev dneva borca in Dneva vstaje s lovenskega l judstva. N a j p r e j so 
si ogledali Bazo 20. na to pa še Ga le r i jo Božidarja Jakca v Kostanjevic i na 
Krki. Še rojs tno hišo tovariša Ti ta in Spominski d o m v K u m r o v c u so si 
ogledali . Tega lepega in p o m e m b n e g a izleta so se udeležili vsi člani, ki 

niso bili zadržani , ker pa j e v av tobusu ostalo še neka j prostih sedežev, so 
se j im pridružil i še najakt ivnejš i člani k ra jevne s a m o u p r a v e . 

Vsi udeleženci so bili z uspelim izletom zelo zadovol jn i , za to med 
vožnjo tudi par t izanskih in drugih pesmi ni man jka lo . Seveda si takih 
ogledov, tudi drugih znameni tos t i iz N O B želijo še. za to so se že seda j 
odločili, d a j e take vrste akci ja bila tokrat prvič, n ikakor pa ne poslednjič . 

Besedilo in p)Osnetki: L. C a j n k o 

^ » v č a n i v Bazi 20 Udeleženci izleta poslušajo razlago o zgodovini Kočevskega Roga 

IZ 
M U Z E J S K E 
FOTOTEKE 
Na ptujskem območju so bili 

poleg pomožnih prehodnih zapo-
rov na orozniških postajah in ptuj-
skih zaporov tudi gestapovski zapo-
ri na Borlu. V začetku aprila 1941 
so na gradu prebivali nemški voja-
ki, ki so popravljali borlski most 
čez Dravo. 29. aprila 1941 sogesta-
povci pripeljali iz ptujskih zaporov 
na Bori prve politične jetnike v 
glavnem iz vrst zavedne slovenske inteligence. Največ jih je bilo iz P tu ja , 
nekaj pa tudi iz Ormoža in Središča. Taborišče na Borlu so nacisti 
imenovali ,,Geheime Staatspolizei, Anhaltelager Schloss Ankenste in" ali 
tudi ,,I ager N o r d " (Tajna državna policija, prehodno taborišče grad Bori 
ali tudi taborišče Sever). V začetku ga je vodil SS Obersturmfuhrer dr . 
Herman Gčrger, pozneje pa SS Untersturmfiihrer Rudolf Meyer, ki je 
prišel iz Maribora. Del jetnikov je p!'ebival na gradu, kjer si je naredil na 
tkh ležišča iz slame in smrečja, drugi del pa na grajski"pristavi. Hrano so 
jim začeli dajati šele tretji dan, ko so enega izmed aretiranih izbrali za 
kuharja . 

Okrog 10. maja so pripeljali na grad okoli 130 učiteljev, ki so jih 
nameravali . .prevzgojiti" na tečaju (Umschulungskurs). Sprva so bili 
prcccj svobodni in so se hranili v skupni menzi. Zaradi njih so pripeljali iz 
hleva vojaško kuhinjo. Že čez nekaj dni so učiteljem omejili svobodo in j ih 
tako izenačili z zaporniki v hlevu, s katerimi niso smeli govoriti. Prevzgoja 
se je sprevrgla v navadno jetništvo. 

V maju 1941 so pripeljali na grad jetnike iz drugih krajev Slovenije. 
Koliko zapornikov je bilo na Borlu, ne vemo, ker ni ohranjena nobena 
boriska zaporna knjiga. Po izjavah nekdanjih jetnikov je napisan zelo 
pomanjkljiv seznam, iz katerega lahko razberemo, od kod vse so 
gestapovci pripeljali zapornike na Bori. Razen s ptujskega območja so bili 
jetniki doma iz Celja, Dravelj, Dola ,Grajske vasi, Gotovelj , Hrastnika, 
Laškega, Lenarta, Maribora, Motnika, Prej , Prebolda, Preserja , Poljčan, 
Rogaške Slatine, Radeč, Šmartnega ob Paki , Šmar ja pri Jelšah, Trbovelj, 
Velenja, Zagorja . . . 

(dalje prihodnjič) 

M. Grašič 

t i 

Akvarel gradu Bori s podpisi intemirancev iz leta 1941 

Ekskurzija udeležencev 
17. seminarja 

slovenskega jezika, literature 
in kulture, 12. julija 1981 

Seminar s lovenskega jezika se odvi ja na Filozofski fakul te t i v 
Ljubl jani . Na letošnjem seminar ju sode lu je 133 udeležencev iz p . držav 
Razveselj iva j e ugotovitev, da število udeležencev narašča in d a j e med 
nj imi velika večina mladih . Letošnji s e m i n a r j e kot vsi d o seda j bil 
n a m e n j e n izobraževanju , potekal j e pospešen tečaj s lovenskega jez ika za 
tujce in zraven tega splošno izobraževalni . V ta drugi del so spada l a razna 
s t rokovna p r e d a v a n j a na fakultet i in izven nje, p r e d a v a n j a v zvezi z 
oble tnico Luisa Adamiča in Jos ipa Jurčiča in ekskurzi je po Dolenjsk i m 
Štajerski. 

Za 12. jul i j so organizator j i načrtoval i ekskurzi jo v Mar ibor , P tu j m 
na Ptujsko goro. N a Zgodovinsko druš tvo v Ptuju so se obrni l i s prošnjo , 
da bi d ruš tvo p o s k r b d o za kratek oris zgodovine našega mesta . O m e -
njenega d n e so p o ogledu Mar ibora in njegovih znameni tos t i in TO kosilu 
v naših v inorodnih Ha lozah prispeli t rne avtobusi na pla to pred gra jsko 
žitnico. Z dr. Vrišer jem, k i j e b i l z ado l zen za u m e t n o s t n o z g o d o v i n o j e 
stekel pogovor o udeležencih, p o r o d i l o s e j e vprašan je , zakai se ti Ijuc^e 
iz bolj ali m a n j odda l jen ih kra jev in kon t inen tov uče s l o v e n s k ^ a jezika, 
jezika na roda , k i j e po številu tako m a j h e n na našem p lane tu? O d g o v o r a 
zal ni, ker ni bilo časa, da bi stekla beseda tudi o tem. 

S seminarist i je prišel tudi celotni s t r o k o v n i - o r g a n i z a ^ s k i tim m 
sicer: dr. Kmecl , slavist, dr . Pogorelčeva, slavistka, ta jnica Cernivčeva , 
dr. Šumi-umetnos tn i zgodovinar , r avno t ako dr. Vrišer in dr . H a r t m a n , 
univerzi te tna knjižnica Mar ibor in drugi . Med udeleženci , ki so se zelo 
trudili govoriti s lovensko, nekater im j e povsem uspevalo so bili I tal i jani , 
Nemci , Poljaki, Cehi , Rusi, Amer ičani , Avs t ra lc i . . . 

Po k ra tkem orisu zgodovine mesta Ptuja , p o d a n e m s širšega, evrop-
skega aspekta . so u d d e ž e n c i šli skozi zbi rke Pokra j inskega muze ja v 
Ptuju. Skora j vsem udeležencem so bili izročeni prospekt i mesta P tu ja — 
dar Turis t ične zveze Pruj , na to j e sledil še kratek sp rehod skozi mes to od 
bivšega Domin ikanskega samos tana po nekdan j i Ži tni , danes Prešer-
novi ulici na Slovenski trg — Orfe jev s p o m e n i k . Mestni stolp, s t a n 
magistrat . Proštijska cerkev, meščanske hiše, Savinškov kip n a r o d n e g a 
heroja Jožeta Lacka in zakl juček na trgu Mladinskih de lovnih br igad. 
Udeležence je presenet i lo malo, a venda r zelo boga to mesto, ki ga j e m a l o 
prej opra l dež m je tako delovalo še bolj sveže in p r ikupno . 

K. S. P. 
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24 otrok v štirih 
razredih 

Tudi za podružnično osnovno šolo na Rodnem vrhu. ki so j o v 
preteklem šolskem letu obiskovali otroci od prvega do četrtega razreda, 
je sedaj že čas počitnic. 24 malih šolarjev iz dveh krajevnih skupnosti — 
Podlehnika in Dolene, je tako že na zasluženem počitku, zlasti še tisti, ki 
imajo do šole tudi uro in pol hoda ali pa še več. Za mnoge med njimi pa 
so počitnice še ve.dno priložnost za delo doma, ki ga kljub svoji šibkosti 
in mladosti morajo opravljati in tako fKjmagati staršem, tetam in babi-
cam. Slednjim tudi zalo ker je veliko staršev zaposlenih v tujini in so 
otroci v njihovi odsotnosti pri njih. Sicer pa pravijo na Rodnem vrhu. da 
se ljudje že vračajo in te vrnitve se najbolj vesele njihovi otroci, ki jim 
očetov in mater ne more nadomestiti še tako velika skrb sorodnikov. 

Vodja podružnične šole na Rodnem vrhu je Marija Cepinova. ki tu 
že peto leto skupaj s kolegico skrbita, da se male glavice polnijo z 
učenostjo in da j im vendarle Jie bo potem pretežko, ko se bodo prešolali 
v Podlehnik ali osnovno šolo Ivana Spolenjaka v Ptuj. Na Rodnem vrhu 
imajo kombinirani pouk. »Delo je precej naporno.« meni tovarišica 
Cepinova, »vendar se otroci navadijo na veliko samostojnost. Tudi z 
uspehom smo lahko zadovoljni seveda, če pri tein upoštevamo vse 
objektivne okoliščine, dolgo pot do šole, neurejene družinske razmere 
pri nekaterih otrocih in drugo kar lahko vpliva na delo. Imamo tudi 
nekaj odličnjakov. In še to bi rada fX)vedala, da naši šolarji dobro 
izdelujejo v drugih šolah.« 

Učiteljici na Rodnem vrhu sta dostikrat tudi v vlogi mamice. 
Poskrbita, da se otroci posušijo, ko večkrat premočeni do kože pridejo v 
razred, jih nahranita m tudi pomagata pri nalogi. Nemalokrat pa se 
zgodi, da jih vzameta v naročje in s pravo materinsko ljubeznijo delita z 
njimi vse te otroške stiske, razigrano mladost in čakanje, da se očka in 
mamica vrneta iz tujine, če ne že za stalno, pa vsaj na kratek obisk. 

Šola na Rodnem vrhu v teh dneh sameva. Spet bo živahno v jeseni, 
ko bodo z okoliških gričev prikorakali najmlajši v prvi razred, ko s^ bodo 
vrnili listi iz drugih, tretjih in četrtih, ki j im bosta dve šolski učilnici kar 
deset dolgih mesecev šola in dom. učiteljici pa velikokrat tudi mati in oče. 
prijateljici v veselju in stiski, svetovalki za danes in jutri, morda celo za 
vse ž i v l j e n j e . . . 

mš 

Konferenca mladih 
iz krajevnih skupnosti 

V torek 7. julija je bil posvet predsednikov konference mladih iz 
krajevnih skupnosti (KMKS) . Pogovor je stekel o pripravah na voUtve. 
aktivnosti do meseca oktobra in informacije. 

Mladi iz K M K S smo ugotovili, da se mladina premalo vključuje v 
OO ZSMS. Kaj je vzrok temu? Morda to. da mladega človeka ne znamo 
pritegniti v delo O O ZSM S. So morda vzrok starši? Da tudi to se pojavlja. 
Predvsem tam, kjer mladi obiskujejo še OŠ. Ugotavljamo, da se mladi 
vključujejo drugje. In to je prav ta mladina, ki ne deluje v OO ZSMS. 
ampak jih znajo pritegniti na svojo stran nekateri posamezniki, ki za njih 
prirejajo razne zabave, športna srečanja, izlete, piknike . . .Vsega tega pa 
OO ZSM S ne morejo organizirati, vsaj kar se tiče izletov in piknikov, ker 
v večini primerov za takšne stvari ni denaija. Proti takšnim in podobnim 
primerom bomo morali ustrezno ukrepati oz. bodo morale razpravljati 
vse DPO ne pa samo OK Z S M S skupaj z O O Z S M S iz KS. 

V polnem teku so tudi priprave na volitve, kjer v veliki meri sodeluje 
mladina. f>otrebno bo narediti pregled nad aktivnostjo mladincev, da 
bomo za delo v posameznih organih izbrali takšne mlade, ki kažejo 
interes in voljo do dela. 

Vse O O ZSMS iz KS morajo v čimkrajšem času oddati polletno 
poročilo o delu in aktivnosti O O ZSMS. Poročilo naj bo napisano kratko 
in samokritično. Vse O O Z S M S naj kandidirajo vsaj enega člana v 
»občinsko politično šolo«. V KS kjerje več OO ZSMS pa naj krajevni svet 
mladih izvoli enega člana za to šolo. Naslov in rojstne podatke kandi-
datov pa naj pošljejo na OK Z S M S Ptuj. 

Vsaka O O Z S M S mora px>slati vsaj enega kandidata v Ljubljano na 
osrednjo proslavo in odkritje sjx)menika Edvardu Kardelju. 21. julija. 
Odhod iz Ptujajeob 16.30izpred PTTpodjetja. Povratek iz Ljubljane bo 
okrog ene ure zjutraj. Rok za prijavo je do 15. 7. 1981 na OK Z S M S Ptuj. 

Na posvetu smo govorili tudi o sodelovanju z brigadirji Z M D A 
Slovenske gorice—Haloze. Čeprav smo v svoj program vnesli tudi 
udarniške dneve na Z M D A . se še to do sedaj ni zgodilo, razen v eni 
krajevni skupnosti. Vsaka OO Z S M S mora vsaj en teden prej sporočiti na 
OK Z S M S ali v štab Z M D A , kdaj bodd na akciji sodelovali in koliko 
mladincev se bo akcije udeležilo. 

Ker je bila razprava zelo živahna, smo sedeli na sestanku malo dlje 
kot ponavadi; Vse naloge, ki smo jih sprejeli pa je potrebno tudi ure-
sničiti. Ostati ne smejo le na papirju, marveč jih je potrebno uresničiti 
tudi v praksi. 

JH 

Za večjo varnost 
v cestnem prometu 

Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu skupščine občine 
Slovenska Bistrica posveča te dni posebno pozornost boljši urejenosti 
prometne signalizacije na območju občine. K temu jih je spodbudilo 
spoznanje, daje tudi po treh letih prizadevanj, na cestah v občini še veliko 
pomanjkljivosti prometnih znakov ali pa teh sploh ni. Takšno stanje 
predstavlja veliko nevarnost za vse udeležence v prometu. 

V občini ugotavljajo, da samo v občinskem središču Slovenska 
Bistrica manjka nekaj osnovnih prometnih znakov. Na več krajih cestne 
vpadnice še vedno nimajo ustreznih prometnih znakov za omejitve 
hitrosti. 

Pomanjkljiva je tudi cestna signalizacija na vseh lokalnih cestah, 
kljiib-temu. daje minil že drugi postavljeni rok. ko bi jih morali postaviti. 
Nekaj ovir je potrebno iskati pri počasni dobavi prometnih znakov. So 
pa tudi mnogi subjektivni vzroki, za katere bo potrebno f>osameznike 
poklicati ra odgovornost. 

Ve lAo prometnih teža» je tudi v samem občinskem sredi.šču, 
predvsem na Partizanski cesti, ki s o j o pred dnevi že pričeli preurejati. 
Vehko je v občini že nezavarovanih prehodov cest, ki jih ogrožajo 
plazovi, dotrajanih mostov, neprimernih avtobusnih p>ostajališč tako na 
regij-skih. magistralnih m lokalnih cestah. 

Takšno suinje v cestnoprometni urejenosti na območju občine 
Slovenska Bistrica narekuje odgovornim in vsem občanom, da se kar 
najbolj odločno vključijo v vsa prizadevanja pri hitrejšem in odločnej-
šem urejanju tes ino prometnih težav. 

Viktor Horvat 

Slovesnosti se je udeležilo res veliko gostov in krajanov 

Priznanje ustanovnemu članu Ja-
nezu Fegužu 

Na slovesnosti sta govorila predsednik G D Zavrč Ivan Kotoleo^^. 
tajnik KS Peter Vesenjak, priznanja pa podelila poveljnik društva Vjji* 
Kotolenko in poveljnik G D Markovci Jože Bratušek ^ 

Martin Žula — priznanje za. 
letno delo 

40 let gasilstva 
v Zavrču 

Gasilsko društvo Zavrč je bilo ustanovljeno 8. septembra 1939. 
vendar takrat ni bilo registrirano. Zato kot ustanovitev štejejo 15. avgust 
1941. ko je bilo društvo registrirano, vendar ustanovljeno z drugim 
namenom kot je todanes. Kljub temu pa seje več Članov vključilo-v NOB. 

Po osvoboditvi do danes so kljub težavam uspeli tako na področju 
protipožarne preventive kot dobre opremljenosti za boj s^-požari. Na 
prireditvi, ki s o j o izvedli v soboto 4. julija, so med drugim podelili tudi 
priznanja članom za večletno delo. Za 10-letno delo so jih prejeh Ivan 
Kotolenko. Marjan Serec in Milan Kotolenko;za 20-letno Franc Kelc;za 
30-letno Anton Vidovič in Ludvik Kotar ter za 40-letno aktivno delo 
Martin Žula in Janez Feguž. 

Tekst in foto: 
1. kotar 

NUJNOST POVEZAVE GRADBINCEV 
v občini Slovenska Bistrica primanjkuje 

trenutno okoli tisoč stanovanj, medtem ko na 
osnovi razpoložljivih zmogljivosti in sredstev 
načrtujejo do konca srednjeročnega obdobja 
zgraditi okoli 300 družbenih stanovanj in 500 
zasebnih stanovanjskih hiš. 

Podatek kaže. da bodo v tej občini tudi v 
srednjeročnem programu stanovanjske iz-, 
gradnje imeli težave z uresničevanjem potreb 
po stanovanjih občanov. Med najpomemb-

nejšimi vzroki zakaj stanovanjska gradnja raste 
počasneje od potreb, je iskati tudi v nepove-
zanosti sicer močne, toda preveč razdrobljene 
gradbene operative v občini. 

Razmišljanja o združevanju gradbincev z 
območja občine Slovenska Bistrica niso nova. 
Sedanji poslovni rezultati pa kažejo, da bo v 
Cilju uresničitve načrtovanih delovnih in po-
slovnih programov potrebno odločneje stopiti 
tudi na pot tesnejšega medsebojnega povezo-

vanja med proizvajalci gradbenega materiala 
ko tudi gradbinci bistriške občine. 

Največja je v občini O Z D Konstruktor 
TOZD Granit ob njej pa je še šest večjih ali 
manjših organizacij te vrste. Prav njihove te-
žave v uresničevanju proizvodnjih planov paso 
zgovoren dokaz, da bodo lahko samo tesneje 
povezani dosegli pričakovane delovne in fi-
nančne rezultate. 

Viktor Horvai 

Priznanje mladim novinarjem CSUl Ptuj 
ž e resolucija, sprejela na 10. kongresu Zveze 

socialistične mladine Slovenije, in pozneje 
sprejeti akcijski program dela republiške kon-
ference ZSMS. šta nakazala naloge na pod-
ročju nadaljnjega razvoja informiranja med 
mladinci. Konkretna akcija, ki sloni na teh 
usmeritvah, j e ustanavljanje in aktiviranje no-
vinarskih krožkov na osnovnih in srednjih šo-
lah. ki so. oziroma naj l)i bilo osrednje teio 
informiranja mladih na šolah. Vzporedno z 
delom v krožkih moramo člane le-teh izdbra-
ževaii (ustrezna literatura, seminaiji na ob-
činskem in republiškem nivoju). 

Center za obveščanje in propagando pri re-
publiški konferenci Z S M S si prizadeva razvi-
jati azlične načine informiranja v mladinski 
organizaciji zalo spodbuja izdajanje infor-
matorskih glasil in nadaljuje ter dograduje 

akcije, kot sta »Najboljše srednješolske glasilo« 
in »Mladi novinar«, ki sta bila letos izvedeni že 
petič. 

Tudi učenci, vključeni v novinarski krožek 
CSUL kije v preteklem šolskem letu (1980 /81) 
deloval šele drugo leto (pod mentorstvom tov. 
Mateje Belšak in tov. Dušanke Pešec), smo se 
vključili v akcijo »Najboljše srednješolsko 
glasilo«. Na uspeh sicer nismo računali, saj 
smo se v dveletnem delovanju šele vpeljali 
v delo. toda že samo izpolnjevanje postavljenih 
kriterijev (vsebina, pogostost izhajanja, glasi-
la . . . ) je vplivalo na našo odločitev, da smo se 
vključili v akcijo. 

1 oda prijetno presenečenje! Povabljeni smo 
bili na svečano sejo centra za obveščanje in 
propagando pri RK ZSMS. k i j e bila v pone-
deljek. 29. junija 1981 v Ljubljani, na kateri 

smo za in fo rma t ivno glasilo mladih CSUl 
»INFORMATOR« prejeli P R I Z N A N J E k i g a 
podel juje ta center za obveščan je in propa-
gando pri RK ZSMS in revija Z S M S .Mladina 
za najbol jše s rednješolsko glasilo (nagrajenih 
j e bilo 8 s rednješolskih glasil in podeljenih 11 
pr iznanj »Mladi novinar«) . P r i znan je za delo. 
in vsekakor v z p o d b u d a za n a d a l j e v a n j e poti.ki 
smo j o pričeli pred d v e m a le toma! 

Podelitvi priznanj je sledil razgovor med 
nagrajenci in predstavniki RK ZSMS. v kale; 
remu smo ugotovili, d a j e treba akcijo razširili 
na glasila, ki jih izdajajo mladi v krajevnih 
skupnostih in organizacijah združenega dela 
doseči pa je treba tudi večjo povezanost med 
mladino informatorji v šolah, krajevnih sku-
pnostih in O Z D ter povezanost m ^ centri a 
obveščanje in propagando posameznih občin 

Irena Hunjet 

Ali morajo upokojenci tudi od regresa 
za dopust plačati samoprispevek? 

v Tedniku ši. 81 z dne 11/6—1981 je bralka 
L. K. iz Ptuja prosila za pojasnilo ali j e pravilno, 
da se je upokojencem tudi od regresa za dopust 
obračunal in odtegnil samoprispevek. Dobila 
je odgovor, da na Skupnosti pokojninskega in 
invalidskega zavarovanja (SPIZ) v SR Slove-
niji pravijo, da so odtegnili samoprispevek od 
regresa za dopust upokojencem v tistih kraje-
\ nih skupnostih kjer sklepi o uvedbi samopri-
spevka niso glede lega-dovolj precizni. 

Na 16. seji skupščine SPIZ dne 16/6—1981 
je delegat iz Ptuja postavil vprašanje, zakaj je 
bil samoprispvek obračunan in odiegnjen od 
enkratnega prispevka za rekreacijo. 

Strokovna služba SPIZ je z dopisom št. 
315 /258—05020—DB z dne 18/6—1981 sku-
pnim službam krajevnih skupnosti Ptuj spo-
ročila. da bo pripravila odgovor na postavljeno 
delegatsko vprašanje, ko bo prejelo od pri-
stojnega organa krajcvTiih skupnosti tolmače-
nja ali se glede na njihove sklepe o uvedbi 
samoprisp>evka plača samoprispevek ludi od 
regresa za rekreacijo. Prav tako j e vomenjenem 
dopisu povedano, d a j e strokovna služba SPIZ 
obračun4l.i od enkratnega letnega prispevka za 
rekreacijo samoprispevka - upokojencem iz 
krajevnih skupnooU na območju mesta Ptuj 
zalo. ker v̂  2 txlsi. 6 člena sklepov o uvedbi 
samoprispevka med dohodki od katenh so 
občani oproščeni plačevanja samoprispevka 
NI N A V E D E N regres za leini dopusL 

N e glede na tolmačenje sklepov o uvedbi 
samopn>pevka pristoinih organov kraje-

vnih skupnosti, želim izraziti dvom o pravil-
nem postopku strokovne službe SPIZ kije . po 
mojem mnenju, posledica nepravilnega tol-
mačenja Zakona o samoprispevku. Sklepov o 
uvedbi samoprispevka enajst krajevnih sku-
pnosti na območju mesta Ptuj. Zlasti 2. dost. 6. 
člena, ki se v vseh sklepih glasi: »Plačevanja 
samoprispevka so oproščeni od družbene po-
moči. ' o d varstvenega dodatka, otroškega 
dodatka, dijaki in študentje od štipendij, učenci 
v gospodarstvu od nagrad ter od dohodkov, za 
katere velja oprostitev po samem zakonu.« (po 
mojem mnenju je mišljen Zakon o samopri-
spevku) Če primerjamo 1. odst. 10. čl. Zakona 
o samoprispevku (Ur. list SRS št. 3 /73 ) ki se 
glasi: »samoprispevek se ne more uvesti od 
socialnih podpor, invalidnine, pokojnine z 
varstvenim dodatkom, otroškega dodatka, 
štipendije učencev i študentov ter od nagrad, ki 
jih prejemajo učenci v gospodarstvu »vidimo, 
da so v 3. odst. 6. člena navedeni isti dohodki od 
katerih so po 1. odst. 10. čl.' Zakona o samo-
prispevku ne more uvesti samoprispevek. 

Zaključek strokovne službe SPIZ. da se sa-
moprispevek v denarni obliki načeloma lahko 
uvede od vseh dohodkov razen od tistih, ki so 
našteti v 2. odst. 6. člena cit. sklepov oziroma v 
L odst; 10. čl. Zakona o samoprispevku je. -K) 
mojem mnenju, v principu pravilen. V v̂ aV -̂iV. 
konkretnem primeru pa je potrebno jg^iovi«: 
od katerih dohodkov oziroma točnejše rcCeno. 
treba je ugotoviti kakšna je osnova aur.iorri-
spevka navedena v akiu o r izpisu referensiuma 

za uvedbo samoprispevka (glej 6. čl. Zakona® 
samoprispevku). V praksi so ti dohodki oar^ 
ma osnove navedeni tudi v sklepu o uved^ 
samoprispevka. V prvem odst. 6. čl. '»klep^ 
uvedbi samoprispevka v 11 KS na obmoq 
mesta Ptuj (Ur. vestnik občin O r m p ž in PiuJ^ 
22/80) je kot osnova za plačevanje samop": 
spevka v denarju navedena tudi pokojnina-
je višja od okojnine z varstvenim dodatkom ^ 
bi pojem »pokojnina« obsegal tudi 
rekreacijo — tega ne trdi niti strokovna slu^ 
SPIZ — potem bi se lahko tudi od regresa^ 
dopust obračunal samoprispevek. C e pa 
gres za dopust nekaj drugega kol pokojnin^-^^ 
strokovna služba SPIZ lahko obračunala ^ 
odtegnila od njega samoprispevek ^ 
bil regres za dopust v aktu v razpisu refef^ 
duma za uvedbo samoprispevka oziror^ 
aktu o uvedbi samoprispevka izrecno 
kot dohcxiek (osnov) od katerega se 
samoprispevek. Tega p>a v sklepih o 
samoprispevka krajevnih skupnosti na 
močju mesta Ptuj ni najti. J 

Stališče strokovne službe SPIZ. da sc J 
regresa za dopust plača samopiš^pevek izj ^ 
loga. ker v sklepih o uvedbi s a m o p n s p e v * ^ 
navedeno, da se od lega dohičKika P t̂ii 
s ^ .-»prispevek je nevzdržno, kajti jovedK'^ 
do u—.i. d a j e potr-bno plačati sarT;or'i^P^.\ 
od Vi h dohodkov kot so darila. 
čeprav v £jctih nis. naveden« 
osno* a za pi.:fa:-je ^^^.moprtspcvka . ^ 

Bogomir Kofcia^*)̂  _ _ H 
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Mlatiči so se precej utrudili — prijetneje je bilo gledalcem. Čez 35 vrst domačega kruha in veliko vrst pogač je bilo razstavljenih na 
razstavi 

Čez 5000 obiskovalcev-spekli 1000 kg kruha 
USPELA PRIREDITEV NA POLENŠAKU 

Minulo soboto in nede l jo j e 
Polenšak živel v z n a m e n j u 18. 
praznika žetve in 16. razstave 
k r u h a in pogač. Blizu 80 ljudi j e 
letos sodelovalo pri organizacij i 
pr i redj tve. Kot j e poudar i la Mi-
mica Šegula. pr izadevna turistič-
na de lavka na Polenšaku. j e raz-
veseljivo, da se v. organizaci jo 
vkl jučuje vedno več mladih . Več 
kot 5000 obiskovalcev je bilo na-
vdušenih nad prireditvijo. 1000kg 
k ruha j e našlo od jemalce , veliko 
pa j e bilo tudi pogač, ki so prav 
tako našle pot d o številnih gostov. 

G iban i ce so letos pekli v 7 pečeh 
tako. da so lahko zadovolji l i šte-
vilne povpraševalce. Največ ja 
želja domač inov na Polenšaku pa 
j e pr idobi tev ustreznih prostorov, 
v kater ih bi imela prostor razstava 
starin, saj tudi zanje vlada veliko 

zan iman je . Želeli bi postaviti tudi 
večjo peč. v kateri bi spekli na-
enkrat več gibanic. 

Prireditev na Polenšaku ima 
vedno večji p o m e n v turistični 
ponudb i občine. Želeti je le. da bi 
ji z leti dodal i nove razsežnosti in 
t ra jno obeležje. Ver je tno pa bo 
po t rebno v okviru občinske turi-
stične zveze uskladiti pr izadeva-
nja za ohrani tev takih in podo-

bnih prireditev. V zadnj ih letih 
smo priča, da p o d o b n e priredi tve 
organizi ra jo tudi d rugod , zato se 
ne bi smelo dogodit i , da bi imela 
dva kra ja enako prireditev oziro-
ma si bo treba pr izadevat i , da vsak 
oh ran ja lastno izvirnost, značil-

M G 

Mimlca Šegula: »Želimo si stalni 
prostor za razstavo . . . « 

foto: L. Kotar 

Posebno pozornost so na razstavi vzbujale starine 

PRIDELOVALNI REZULTATI NA 
EVROPSKI RAVNI 

Priznanja je rekorderjem podelil predsednik 
zadružne zveze Jugoslavije Stojan Milenkovič, ki 
je uvodoma dejal, da je tekmovanje pridelovalcev 
hrane izrednega družbenega pomena in ima že 
dvajsetletno tradicijo. Nastalo je kot izraz želje 
naprednih kmetovalcev in kmetijskih strokovnja-
kov, da z organiziranim delom, sodelovanjem ter 
uvajanjem najsodobnejših načinov kmetovanja 
dosežejo kar največje pridelovalne uspehe. 
Akcijo so do leta 1976 vodile organizacije SZDL, 
z obnovo zadružnih organizacij, so te prevzele 
neposredno skrb za izvedbo te akcije. V teh letih 
smo potrdili dejstvo, da lahko večjo kmetijsko 
proizvodnjo dosežemo le v organiziranem kmetij-
stvu, s sodelovanjem strokovnih služb in s 
tesnim sodelovanjem zadružnih organizacij z 
organizacijami predelave in tako dalje. 

,,Veliko razlogov imamo," je dejal Stojan 
Milenkovič, ,,da smo ponosni na vas, rekorderje 
- napredne kmetovalce. Rezultati, ki ste jih 
dosegli so v vrhu svetovnih dosežkov. Ne 
noremo pa biti zadovoljni z očitno počasnostjo 
prenašanja vaših dosežkov in spoznanj na ostalo. 
Ogromno večino kmetovalcev, ki še naprej 
ustvarjajo nizke hektarske donose, s tem pa 
JPlivajo tudi na nizek povprečni prinos na zemlji-

p sebn ih kmetovalcev, pa tudi na skupno 
'^netijsko proizvodnjo v naši državi. 

Vi, tovariši rekorderji , ste v letu 1980 uspeli 
pridelati več kot 80 meterskih stotov pšenice po 
"ekiarju, medtem ko je povprečni hektarski 
prinos v neorganiziranem zasebnem kmetijstvu 
'|omaj 29 meterskih stotov. Pridelali ste več kot 
160 meterskih stotov koruze, povprečni pridelek 
Je bil 39,5 meterskih stotov, sladkorne pese ste 
pridelali 999 meterskih stotov, povprečni pridelek 
^̂  bil le 368 meterskih stotov po hektaru. V 
Proizvodnji mleka ste ustvarili 7848 litrov po 
^ravi, povprečna prireja mlekaje le okoli ISOOlit-

Vidne rezultate je doseglo vseh, prek 100 
kmetovalcev, ki so sodelovali v akciji leta 

»80. Vaši pridelovalni rezultati so pri nekaterih 
Pridelkih petkrat večji od povprečnih rezultatov. 

Jih dosegajo neorganizirani zasebni kmeto-
aici. Vaši dosežki so trikrat večji od rezultatov, 
'Jih dosegajo na kmetijskih površinah v druž-

^nem sektorju, čeprav je kmetijska proizvodnja 
f n i sektorju na nivoju kmetijsko najrazvitejših 

So rezultati, ki jih že leta nazaj dosegate, 
očiten dokaz, kakšne možnosti imamo za 

j^tipno povečanje kmetijske proizvodnje. Isto-
J"io s svojimi rezultati dokazujete, kako 

^«upravičene so razlike med vašimi dosežki, ki 
jih dosegli z uporabo sodobne znanosti, 

srotehnike, tehnologije in organizacije dela, v 
'^^rjavi s slabimi rezultati, ki jih žal dosega še 

tov ° velika večina naših neorganiziranih kme-

Naša celotna družba, predvsem pa 
•nteresirane kmetijske in strokovne orga-

nizacije, družbenopolitične skupnosti in 
organizacije, družbenopolitične skupnosti in 
organizacije, mora jo zato omogočiti čim širšemu 
krogu kmetovalcev, da izkoristijo vse možnosti, 
ki jim jih daje družba. Na vseh kmetovalcih, pred-
vsem na zadružnih organizacijah je na tem 
področju velika obveznost. Praksa že nekaj let 
kaže, da brez odločnega preokreta v naši 
družbeni skupnosti, zadružne zveze ne bodo 
mogle same bistveno vplivati na izboljšanje 
stanja na področju kmetijstva, na področju 
izboljšanja oskrbe s hrano in izboljšanje ekonom-
ske situacije v kmetijstvu. 

Več kot očitno je, da veliko bitko za hrano ne 
more dobiti le 100 tisoč organiziranih naprednih 
kmetov. Vi rekorderji, boste ostali pionirji te bor-
be in vedno boste dokaz, kaj, kako in koliko se 
da doseči, če se združi volja, interes, znanje. Vi 
in družbeno kmetijstvo, ki ima v lasti okoli 15 
odstotkov zemlje, pa ne morete bistveno vplivati 
na skupni obseg kmetijske proizvodnje, če dva in 
pol milijona kmetijskih gospodarstev s 85-timi 
odstotki obdelovalne zemlje še naprej 
neorganizirano dosega zelo nizke pridelovalne 
rezultate. 

Izhod je zato v masovnem vključevanju kme-
tov v organizirano aktivnost za povečanje hektar-
skih donosov. Le na tak način bomo gotovo in 
najhitreje dobili veliko bitko za hrano. V tem 
procesu bodo naša družbena kmetijska 
gospodarsva in vi rekorderji glavna gonilna sila. 

Za dosego tega cilja si moramo še bolj priza-
devati, da končno naredimo preokret in ustva-
rimo realne in potrebne materialne, kadrovske, 
organizacijske in druge sistemske rešitve za 
masovno vključevanje kmetov v družbeno 
organizirano kmetijsko proizvodnjo, ki je edini 
porok za realizacijo načrtov, ki smo si jih na tem 
področju zadali za obdobje 1981—85 in naloge 
stabilizacijske politike. Energično se moramo 
osvoboditi v praksi prisotnega sektaštva in pod-
cenjevanja metod in poti za reševanje vprašanja 
večje kmetijske proizvodnje in socialistično preo-
brazbo vasi. 

V lanskoletno tekmovanje za visoke pridelo-
valne rezultate smo vključili poljedelce, živinorej-
ce, sadjar je , vinogradnike, vrtnarje, čebelarje. S 
sodobnimi načini obdelave zemlje, z izborom 
visokokvalitetnih semen, plemenske živine, 
uporabo umetnih gnojil in zaščitnih sredstev, s 
sodobno tehnologijo, ste dosegli rezultate, s 
katerimi lahko konkurirate najuspešnejšim 
pridelovalcem hrane v svetu. V želji, da bi tekmo-
vanje postalo še bolj množično, da jemo posebna 
priznanja zadružnim organizacijam, ki so uspele, 

da v bitko za hrano vključijo cele vasi. Obenem te 
organizacije iz leta v leto praktično dokazujejo , 
da brez združevanja ne moremo širiti sodobne 
kmetijske tehnologije. 

Spoznali smo, da se tekmovanje najbolje 
razvija prav na območjih, kjer delujejo dobre 
organizacije združenih kmetov. Družbeno 
organizirana kmetijska proizvodnja pa je kljub 
temu na vasi še vse premalo prisotna, mreža 
zadružnih organizacije je še vedno preslaba. 

Dosegli smo tehnološki, strokovni, tehnološki, 
materialni nivo, ki nas v nekaterih elementih 
približuje evropskemu nivoju. Na vsakih 16 
hektarjev imamo en traktor, proizvajamo 
dovolj kvalitetnega semena, imamo dovolj 
strokovnega kadra, razvijamjp industrijo 
mineralnih gnojil in zaščitnih sredstev, 
kmetijska proizvodnja pa še zdaleč ne 
opravičuje teh možnosti. Osnovni razlog je v 
neorganiziranosti kmetijstva v celoti. Beseda je 
predvsem v nezadovoljivi dinamiki združevanja 
kmetov in v ustvarjanju pogojev za hitrejši 
razvoj kmetijstva. Ne ustvarjamo predvidene 
višine investicijskih vlaganj, zatajila je funkcija 
materialnih rezerv, pojavile so se slabosti v 
politiki cen in tekočega kreditiranja, izražena je 
velika neorganiziranost tržišča in tako dalje. 

Vsem tem problemom so se v minulem letu 
pridružili še tisti, ki jih pogojuje politika 
ekonomske stabilizacije, predvsem neredna 
oskrba z umetnimi gnojili, rezervnimi deli, 
proteinsko živinsko krmo in tako naprej . Ta 
situacija je sicer prizadela kmetijstvo v celoti, 
najbolj pa so jo seveda čutili prav zasebni 
kmetovalci. To je posledica mišljenja, da je 
zasebno kmetijstvo postranskega pomena, razen 
tega so nekateri ukrepi v preteklih letih pov-
zročili kmetijstvu več škode kot koristi. 

Predvsem je potrebno opozoriti na problem 
odnosa do zemlje, ki je zelo pomembnem za 
razvoj našega kmetijstva. Povdar jamo, 
da je zemlja bogastvo posebnega druž-
benega p o m e n a . Na d r u g i s t ran i se 
do zemlje, kot faktor ja sedanjega življenja in 
odgovornosti do bodočih generacij obnašamo 
preveč negospodarno. Na vsak način moramo 
ustvariti pogoje, ter energično vztrajati, da vsi, 
ki upravljajo ali posedujejo zemljo, pod istimi 
pogoji, ki jih nudi znanost, tehnika in sodobna 
organizacija dela, ustvar jajo največji možni 
dohodek. Ta mora biti rezultat davčne politike, 
ki mora spodbujati in stimulirati tiste, ki na 
zemlji ustvarjajo večji pridelek, preprečevati pa 
negospodarno obnašanje do zemlje. Problem 
neracionalne izkoriščenosti zemlje pa ni v 
velikosti zemljiške posesti, v lasti kmeta, kar 
smo uredili z ustavo. Problem je v organizirani 
in racionalni izkoriščenosti zemlje v interesu 
kmeta in celotne družbe. Samo delo in rezulati 
dela na zemlji lahko da jo dolgoročne rešitve na 
tem področ ju . " 

9. kmečki praznik 
v Moškanjcih 

Prizadevni člani gasilskega druš tva Moškanjc i b o d o letos že devetič 
Dreanizatiirji l i ikarskega praznika oz i roma kmečkega praznika , kot ga 
>edaj i m e n u j e m o Ko so ga pred 8 leti prvič organiziral i , so j ih poskušali 
odvrnil i od lega s p red logom, da na j os tane jo gasilci. Venda r so n j ihova 
pr izadevanja naletela na veliko odzivnost in d a n e s ž e s ponosom govori jo 

''o .svoji prireditvi. N a 9.-kmečki praznik so še posebe j ponosni , saj ga 
združu je jo z otvori tvi jo novo asfal t i ranih cest v nasel ju Moškanjc i . za kar 
so poleg rednega samopr ispevka , prispevali še sredstva d o d a t n e g a sa-
mopr ispevka z 9-ods to tno pr i spevno s topnjo . 

Kmečki praznik vkl jučuje p r ide lovan je liika na stari način in 
k rompi r j a na mode ren način. Za goste pa tudi letos p r ip rav l ja jo tek-
movan je v jedi luka. , 

Prireditev bt) pri gasilskem d o m u s pr iče tkom o b 14. uri. Organi -
zatorji zagotavl ja jo , da bo na prireditvi za vsakogar nekaj ; še na jveč pa 
bo dobro t d o m a č e kuh in je in d o b r e volje. M G ^ 

v Trnovski vasi 
bodo odprli tudi novi 

lovski dom 
v letu 1975 so v 1 rnovski vasi začeli tudi z g r a d n j o novega lovskega 

doma, za katerega so že pred petnajs t imi leti odkupi l i zemljišče. Celo tne 
akcije so se lotile zelo resno in odgovo r no kar priča tudi 3500 ur 
prostovol jnega dela. Svoj lovski p r apo r so v Trnovski vasi razvili že v letu 
1979, letos, 26. j ulija pa b o d o lovci s lovesno predal i svo jemu n a m e n u tudi 
novi lovski dom. 

Lovska d ruž ina Trnovska vas j e bila us tanovl jena leta 1945. n j eno 
lovno o b m o č j e pa j e na 2480 hekta r j ih od kater ih j e 690 hektar jev 

gozdnih površin. Najznač i lne jša d iv jad na tem o b m o č j u pa sta poljski 
zajec in je rebica , s rn jad , fazan, velika raca mlakar ica , golob grivar, 
skobec, kune in še neka te re druge . 

Nov lovski dom LD Trnovska vas pred otvoritvijo. ( foto:MŠ) 

Novo vozilo za gasilce 
iz Male vasi 

Pri občinski gasilski zvezi v 
P tu ju posvečajo zadnj ih n e k a j let 
vse več pozornost i razvoju gasil-
stva na vasi. Eno od društev, ki se 
je v z a d n j e m času precej moder -
niziralo je tudi G D v Mali vasi pri 
P tu ju , k i j e pred kra tk im p reda lo 
svojemu n a m e n u novo gasilsko 
vozilo. O tem je Jože Muhič , 
povel jnik tega druš tva povedal : 

»V zadnj ih dveh letih se j e 
č lanstvo v G D Mala vas zelo 
povečalo. Še bolj nas veseli, da se 
j e okrepi la tudi naša aktivnost . K 
delu smo pritegnili kar 18 pionir-
jev, ki so že opravil i izpite in že 
p r idno t ekmuje jo za naše društvo. 
V le tošnjem letu smo pritegnili 
tudi 14 novih članov, tako, da 
šteje naše druš tvo 58 članov. Če 
v z a m e m o poprečje , pr ide na 
hišno številko en in pol član. 

Prejšnji teden smo predali 
svo jemu n a m e n u novo gasilsko vozilo T A M 2001 — kombibus . 
Pri zb i ran ju sredstev so se d o b r o odrezal i pri Občinski gasilski 
zvezi in Požarni skupnost i obč ine Ptuj . Svoj delež j e prispeval tudi 
vaški o d b o r in KS, razen tega pa smo še posebe j zbirali sredstva med 
posameznimi kra jani . Tud i druš tvo j e da lo svoj delež, tako da smo 
končno le lahko nabavil i to vozilo. Vse s k u p a j nas j e vel jalo prek 500 
lisoč din. 

Na slovesnosti ob predaj i novega vozila smo domač i gasilci izvedli 
tudi gasilsko p a r a d o in prakt ično va jo gašenja požara , za tem pa smo 
vsi s k u p a j proslavili svoj uspeh na gasilski zabavi , ki j e zelo d o b r o 
uspela.« M. Ozmec 

Jože Muhič, poveljnik G D Mala 
vas 

Organizacijski odbor za pripravo V. jubilejnega pokala jugoslo-
vanskih športnih ribičev obvešča vse člane Ribiške družine 
Ptuj, da bo v ponedeljek, 20. junija množična delovna akcija 
ribičev pri čiščenju obrežja reke Drave pod olimpijskim 
streliščem v Ptuju. Iz vsakega pododbora je obvezna ude-
ležba najmanj treh članov. Zbirališče bo na desnem bregu 
Drave pri gostišču Breg, ob 16. uri. S seboj prinesite primerno 
orodje. 

KMETIJSKA Z A D R U G A „ D R A V S K O POLJE" LOVRENC 
IMA D R A V S K E M POLJU 
Odbor za medsebojna razmerja 
razpisuje 
VODENJE DELOVNEGA MESTA SALDAKONTOV. 
Pogoj za sprejem: 
srednja ekonomska šola in 4-letne delovne izkušnje v knjigo-
vodstvu. Poskusno delo traja 30 dni. Pismene vloge z do-
kazili o izpolnjevanju pogojev morajo kandidati poslati v 
roku 15 dni po objavi razpisa na gornji naslov. 
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Proslava dneva borca v Gerečji vasi 
v nedeljo, 5. julija so proslavili dan borca v Gerečji vasi zato, ker 

je bila na sam praznik 4. julij osrednja proslava v Kidričevem. Tako seje 
v Gerečji vasi zbralo veliko število udeležencev. 

Glavni organizator proslave in družbene prireditve, ki je temu 
sledila gasilci. V programu je sodelovala tudi folklorna skupina Vinko 
Korže iz Cirkovec, ki letos praznuje 50-letnico, mladinci iz Gerečje vasi 
in drugi udeleženci v programu. 

Za vse udeležence proslave je bilo še zlasti zanimivo tekmovanje 
koscev, saj v ravninskih predelih mladi danes takega težaškega dela 
skorajda več ne poznajo. Med kosci je nastopil 76-letni možakar, ki ni 
prav nič zaostajal za mlajšimi. Vsem bodo ostali lepi spomini iz te 
prireditve v Gerečji vasi. Sicer pa naj o tem zgovorneje pričajo posnetki. 

Pripravil: Konrad Zoreč 

Pri gasilskem domu seje zbralo veliko število tekmovalcev, toda še veliko 
več gledalcev 

Kosci med tekmovanjem, sončno in toplo vreme je prispevalo, da so se 
polteno spotili 

Vsak kosec mora znati tudi sklepati koso 

Po napornem delu se je prilegla malica in še bolj pijača 

V kulturnem programu pred gasilskim domom so nastopili člani folklorne 
skupine iz Cirkovc 

Tudi mladi iz Gerečje vasi so pripravili lep kulturni program 

Kmalu se vrnemo 
iz SR Črne gore 

Naše brigadirsko življenje se je prevesilo v drugo dekadno obdob 
V prvi dekadi je bila naša brigada proglašena za udarno. Pogoji na ir^j 
so bili zelo težki, sploh pa za nas, ki smo prvič na akciji. Tudi sonce n ' 
včasih kar naganja v senco, vendar je na žalost veliko strupenih kač. 
je celo ugriznila našega trasa Mica. tako da je nekaj dni ležal v bolnicj 
Sedaj smo dobili novo traso ob morju, vendar se v njem ne smemo kop^, 
razen če nimamo dela. Tukaj je tudi veliko sliv, ki nam jih domačini rajj 
dajo. Včasih se zgodi, da kateri na skrivaj smukne na kakšno slivo a|j 
smokvo in gorje mu, če ga takrat vidi komandant. Potem mora čistiti Wc 

Čeprav se večkrat vrnemo izmučeni iz trase, še vedno ostane 
dovol jmočizamazanjeskolondontom.Zaminiranjeposte l j . . . Najhuje 
je takrat, ko spoznaš, da si že pol ure hodil takšen okrog. Na srečo pj 
imamo tuše in se lahko skopamo tudi oblečeni . . . 

Za razvedrilo in smeh poskrbijo tudi različne gledališke skuplng 
pred kratkim nas je zabavala folklorna skupina izTitograda. Prirejamo 
tudi športna srečanja med brigadami. Naši fantje se odlično držijo, saj 
so v rokometu prvi, v nogometu pa drugi. Glavno je, da sodelujemo z 
drugimi brigadami in krepimo bratstvo in enotnost. Zelo dobro se 
razumemo tudi z brigado iz Kosova, skupaj se tudi vozimo na traso In 
prepevamo. 

Vemo, da je vsaka .M DA šola samoupravljanja, zato smo vsi se-
znanjeni z organiziranjem in izvajanjem MDA in moramo poznati svoje 
pravice in dolžnosti, na katere pa včasih pozabimo. Kadar smo dežurni, 
je veliko dela in zato si ga razdelimo. Punce še nikdar prej nismo pomile 
toliko posode, kot sedaj v brigadi. Vsi smo si našli tudi mnogo prijateljev, 
tekmecev. V nedeljo sta se dva brigadirja (brigadir-brigadirka) iz brigade 
»Maršal ^ito« poročila. Tudi mi smo slavili z njimi in najedli smo se 
torte . . . 

Sedaj samo še štejemo dneve in nekateri se veselijo vračanja domov, 
druge ne . . . Pa vendar se ta usodni dan, ko se bomo morali posloviti 
tako hitro bliža . . . Upam, da bomo naše prijateljstvo nadaljevali z 
dopisovanjem, pa tudi z obiski. Sedaj vsak dan izmenjujemo naslove in 
obljubljamo si. da se drugo leto spet vidimo na akciji. 
Brigadirski zdravo! 

Liljana Svenšek 

Gradijo dom gasilcev 
Prejšnji mesec so v Bukovcih pričeli z gradnjo doma gasilcev, saj 

sedanji pogoji ne ustrezajo več potrebam in zahtevam dela na tem 
pomembnem področju družbenega dela. Potrebna finančna sredstva so 
zagotovljena s posebnim samoprispevkom, ki so ga krajani Bukove 
izglasovali v prejšnjem letu ob referendumu v krajevni skupnosti Mar-

Dela pri gradnji dobro napredujejo (foto I. kotar) 

kovci. Dom bo veljal okrog 6 milijonov dinarjev, eno tretjino vrednosti 
pa predstavlja prostovoljno delo gasilcev in ostalih krajanov, ki so s 
svojim društvom zelo tesno povezani. Kot so nam povedali ob obisku 
gradbi.šča, dom bo na levi strani ceste Ptuj — Varaždin, imajo podporne 
člane društva pri vsaki hiši. Po programu bodo letos dom «spravili pod 
streho«, preostalo pa v prihodnjem letu Prostovoljno delo, udeležuje se 
ga veliko članov in vaščanov, izvajajo vsako soboto in nedeljo. | î ĵar 

Glasovali so za vodovod 
in ureditev cest 

Prebivalci krajevne skupnosti Studenice, ene od treh manj razvitih 
na območju OBČINE Slovenska Bistrica, so dali svojevrsten prispevek 
v praznovanju dneva borca, saj so se na referendumu odločili, za 
sofinanciranje gradnje krajevnega vodovoda, otroškega vrtca v Stude-
nicah, avtobusnega postajališča, telefonske govorilnice in še nekaterih 
komunalnih objektov. 

Samoprispevek je že drugi te vrste. Najzanimivejše pri tem pa je, da 
so se prav v na jmanj razvitih krajevni skupnosti občine Slovenska Bistrica 
odločili za najvišjo stopnjo samoprispevka. Ta bo znašala kar 2,5 od-
stotka od osebnega dohodka in 6 odstotkov katastrskega dohodka od 
kmetov. Seveda kljub tako visoki prisjDevni stopnji vseh začrtanih nalog 
iz samoprispevka ne bodo uspeli uresničiti brez pomoči širše družbene 
skupnosti, ki pa je za prizadevanja KS Studenice že pokazala razume-
vanje, saj so zagotovili pomembno finančno pomoč. Ta bo še posebno 
pomembna pri gradnji vodovoda med kraji Studenice in Globoko. Ta 
gradbena vrednost bo znašala okoli dvajset milijonov dinarjev, od tega 
bodo dva milijona zbrali iz samoprispevka prebivalci KS Studenice, 
preostali del pa bodo prispevale samoupravne interesne skupnosti in 
delovne organizacije bistriške občine. Pomemben prispevek pa bo dala 
tudi mladina bistriške občine, saj bo že 1. avgusta letos pri gradnji 
vodovoda sodelovala lokalna delovna brigada mladih občine Slovenska 
Bistrica in vojakov garnizije Pohorski bataljon. 

Predvsem zavest krajanov, da bodo samo s pospešenimi lastnimi 
prizadevanji in tudi vlaganji uspeli svojo krajevno skupnost dvigniti iz 
nerazvitosti, je odločila, da je nedeljski referendum uspel. Zanj se je 
cKiločilo 63 odstotkov krajanov. Viktor Horvat 

GOBA PA TAKA 
Pred dobrim tednom se je de-

setletni Boštjan Štumberger, kot 
že velikokrat doslej s svojo mamo 
in očkom odpravil nabirat gobe. 
Čeprav so iz Pregerskega, imajo 
svoj rajon za gobe v okolici nji-

hove stare domačije v Kočnem na 
Pohorju. Velikokrat so se že po-
hvalili s polno košaro nabranih 
gob. Da pa bi našli gobo. ki bi 
sama napolnila precejšnji del ko-
šare se ni.so nadejali. 

To s e j e pred nedavnim posre-
čilo najmlajšemu članu družine 
Boštjanu, ki je pri iskanju prese-
nečeno vzkliknil: »Kako velika 
goba«. Srečni nad najdbo so se 
odpravili domov, postavili gobo 
na tehnico in ugotovili, da tehta 
karkilogram in46gramov.Takrat 
so se prepričali, da je takšna naj-
dba pravo družinsko veselje. Za 
najditelja Boštjana je bila to po-
membna počitniška trofeja, saj je 
gobar že od časa. ko je dpbro 
shodil. Seveda sta ga za gobarstvo 
navdušila starša, ki jim predsta-
vlja gobarjcnje sprostitev v nara-
vi. Seveda se zato raje odločata za 
iskanje gob v dneh med tednom, 
ko nedeljski gobarji počivajo. 

Besedilo in posnetek: 
Viktor Horvat Gobar Boštjan s svojo trofejo. 

DKUD »Vilko Jurec" Varteks Varaždin v Dornavi 
v okviru XX. delavskih Srečanj 

bratstva in prijateljstva '81, sta 
občinska sveta Zveze sindikatov 
Hrvatske in Slovenije Varaždin in 
Ptuj organizirala gostovanje 
D K U D »Vilko Jurec« Varteks 
Varaždin. za brigadirje zvezne 
mladinske delovne akcije ! »Slo-
venske gorice—Haloze '81«. 

Folklorna skupina in tambu-
raški orkester sta zelo uspešno iz-
vedla kvaliteten in skrbno pri-
pravljen program pesmi in plesov 
narodov in narodnosti Jugoslavi-
je-

Ob gostovanju članov delavsko 
kulturno umetniškega društva 
»Vilko jurec« iz tekstilnega 
kombinata Varteks Varaždin smo 
se ponovrto prepričali, kako zelo 
bogata in uspešna je ljubiteljska 
kulturna dejavnost v bratski ob-
čini Varaždin. zlasti na področju 
glasbene in folklorne dejavnosti. 

Bogat in nadvse kvaliteten 
kulturni program naših vara-
ždin^kih prijateljev bo prav goto-
vo še dolgo ostal v lepem spominu 

brigadirjem lelošnj'e prve izmene, 
ki so se v tem času že vrnili na svo-
je domove v Bosansko Gradiško, 
Prištino, Ljubljano. Ravne na 
Koroškem in v Zagreb. V njiho-

vem imenu pa se preko našega 
glasila javno zahvaljujemo čla-
nom Delavsko kulturno umetni-
škega društva »Vilko Jurec« Var-
teks Varaždin ter občinskima 

svetoma SSH in ZSS Varaždin in 
Ptuj, za bogat kulturni večer, kj 
smo ga doživeli v Dornavi. Hvala. 

FB 

Člani DKUD »Vilko Jurec« Var^din 
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NAMESTO V ODPIS, V ROKE DELA 
VOLJNIH TAMBURAŠEV 

eni izmed sej upravnega 
jhora prosvetnega društva 

^^^fek Kozel v C i r k u l a h s o s e o b 
' ,^f)turi ustavili tudi pri vpraša-

^ Kaj s starim tamburaškimi 
" t̂rurTK-*"''̂  Nekater i so menili, 
fa jih je pot rebno odpisati , saj 
bo ni denar ja za obnovo, še 

'̂ atij P^ 'jutii, ki bi bili pripra-

vljeni nanje igrati, ki bi tudi po tej 
plati pestrili in razvijali kul turno 
življenje v Halozah. Tistim, ki so 
lako menili, je bilo pot rebno takoj 
dokazati, da se motijo, da l judje 
so, le zbrati jih je pot rebno in jim 
Jati nekoliko začetne spodbude 
na delo. Imenovali so iniciativni 
odbor, pripravili program dela. 
zbrali po t rebno število ljudi za 
začetek in v tem začetku tudi 
udarniško prijeli za delo pri ure-
janju prostorov krajevne sku-

pnosti, ki j im bodo v pr imernem 
delu in potrebah tudi koristno 
služili. 

Sicer pa podatki iz zgodovine 
govore, da so že imeli nekoč v 
Cirkulanah dve tamburaški dru-
štvi, ki sta bili sicer ustanovljeni iz 
politično opozicijskih namenov. 

dve dramski skupini in tudi pi-
halni orkester. Vse to je še po-
trjevalo namen, da tamburaši 
začno ponovno z delom, da zbe-
rejo vse razpoložljive instrumen-
te, jih popravi jo in v sekcijo 
vključijo vse, ki imajo nekaj zna-
nja in predvsem veliko volje. 

Danes je za cirkulanskimi 
tamburaši . ki vadijo intenzivno od 
15. j anua r j a dalje, že sedemdeset 
šolskih ur igranja in spoznavanja 

osnov teorije, poleg tega pa še 150 
ur udarniškega dela. Doslej so že 
zbrali nekaj denar ja za strune in 
vzdrževanje instrumentov, v na-
jvečjo oporo pa j im je pomoč 
krajanov samih, ki jih vseskozi 
materialno in moralno spodbuja-
jo. Rezultat vsega je bil tudi so-
botni ustanovni tamburaški kon-
cert, ki so ga pripravili v sodelo-
vanju z domačo lovsko družino in 
s svojimi gosti — tamburaši iz 
Ptuja. Vidma in Gorišnice ter 
domačim pevskim zborom. 

1 ranjo Majcenovič, vodja 
tamburaške sekcije, nam je ob 
obisku v Cirkulanah dejal, da sega 
ta tradicija še pred prvo svetovno 
vojno, v letih 1963 do 1969jevšoli 
deloval šolski tamburaški orke-
ster. nato pa je skoraj 12 let vse 
skupaj mirovalo, predvsem zaradi 
subjektivnih vzrokov. Po tem 
dolgem premoru se je med tam-
buraše vključilo nekaj tistih iz 
šolskega orkestra, danes že odra-
slih ljudi. Začeli so z dvanajst imi 
člani, sedaj pa jih je kar 21 s po-
prečno starostjo okrog 31 let. 

V Cirkulanah so ustanovili tudi 
malo tamburaško šolo. pripove-
duje dirigent Majcenovič. To pa 
zato. ker je že pri peti uri prišlo do 
irvega izpada hkrati pa opozori-
a. d a j e pot rebno takoj ukrepati . 
Odstopili so še trije in le ta njihova 
mala tamburaška šola je lahko 
zagotovila nadomesti lo. Bilo je 
sicer precej težav, ker novinci le 
niso bili tako vešči in tudi ostali 
niso mogli napre j z vajami. Potr-
pežljivost se je obrestovala, .šola je 
opravičila svoj namen in orke-
sterček že lahko nastopi. 

»Veste, rad bi vam še povedal 
nekaj o naših instrumentih.« pravi 

dirigent, »zbrali smo jih z vseh 
vetrov in časov, tudi izpred prve 
svetovne vojne jih še imamo in 
liste na katere bi lahko napisali 
»made in Cirkulane«. Upam, da 
bomo s svojim delom dokazali, da 
si zaslužimo kaj boljšega in morda 
tudi primernejše družbene pod-
pore«. 

Načrtov laniburašem v Cirku-
lanah ne manjka , tudi volje do 
dela ne. Pred koncertom so vadili 
tudi trikrat tedensko, ob petkih, 
sobotah in nedeljah. Manjka j im 
primernih parlitur, pa tudi pri-

redbo pesmi Jugoslavija bi radi 
imeli za tamburaški orkester. 

»Jaz sem sicer že precej v letih, 
mladi pa so polni življenja, zato se 
je bilo potrebno toliko več spotiti, 
da smo prišli tako daleč in da smo 
se lahko pokazali našim l judem, 
j im zaigrali, pač tako kot še zmo-
remo in znamo,« je sklenil diri-
gent Fran jo Majcenovič. mš 

Gostje na otvoritvi lovskega doma in ustanovnem tamburaškem koncertu 

Foto: M, Ozmec 
Dirigent Franjo Majcenovič 

Pričetek dela mladink 
prostovoljk-teritorialk 
v nedeljo 12. juli ja j e z usposabl jan jem mladih prostovoljk pričela 

druga skupina. V dopoldanskem času so pr ihaja la dekleta iz vse 
Slovenije. Tako j si začutil toplo vzdušje narečnih jezikov. Že med 
pr ihodom smo se pozdravljali , spraševali od kod smo. Skratka, prvo 
srečanje je za nas bilo zares čudovito. V popoldanskem času smo se 
seznanili z delom in načinom dela v d o m u . K o m a n d a n t Ernest G o l o b 
nam je v polurnem govoru predstavil dom, na kra tko nam je orisal 
vtise prve skupine, čas kako je razporejen. 

Delovni dan mladink prostovoljk včlanjenih v TO: o b 5. uri 
vstajanje, pospravljanje, umivanje j u t r an j a TV, zajtrk, strojeva vzgoja, 
tri ure pouka, malico, tri ure pouka, kosilo, prostovoljne dejavnost i , 
dve uri pouka, prostovoljne dejavnosti , zbor in spuščanje zastave s 
petjem himne, večerja, obvezno g ledanje TV dnevnika, d r u ž b e n e 
aktivnosti, ob 22. pa spanje . 

Takoj po seznanjenem urniku smo dobili vojaško obleko z vsem 
priborom. Civilno obleko smo si položili v o m a r o in šele čez štirinajst 
dni j o bomo zopet oblekli. 

Sledilo je usposabl janje po vojaških poveljih: na levo, desno, na 
desno ravnaj, dva koraka naprej , v dve vrsti, korak, kako se pozdravlja . 
Še pred tem smo opremili sami sebe. Popravili smo si hlače, opasače , 
pasove, bluze, uredili smo škorje in kape. 

Dobili smo tudi vsak svoje orožje in beležke, da si b o m o na 
predavanj ih zapisali p o m e m b n e stvari. Vsak je svojo puško položil za 
to odločen kraj. s tem, da s i j e zapomnil številko. 

Morda se nam je vsem skupa j usposabl janje oz. pričetek dela zdel 
povsem drugačen. Toda moram povdariti , da so dekleta vzela vso stvar 
zares, in da ne bo (vsaj u p a m o lahko) nikakršnih problemov. 

Dekleta smo se odločila za usposabl janje zato, ker smo čutili pwtrebo 
pt) usposabl janju, da se lahko ču t imo enakovredna fan tom, ki često-
krat trdijo, kako privoščijo življenje v JLA nj im. Ker hočemo biti 
enakovredna smo se odločile, da sode lu jemo v enotah teritorialne 
obrambe". V Pekrah smo dekleta iz vse Slovenije. V prvi skupini j ih je 
bilo 66. sedaj nas je približno 70. K o m a n d a n t Ernest G o l o b je večkrat 
povdaril. da je bil tako on kot ostalo vodstvo, zelo zadovoljen s prvo 
skupino. Tu in tam so se pojavljale n a p a k e in po t rebno jih j e bilo 
popraviti. Ena napaka se ne sme ponoviti dvakrat . 

Usposabl janje , ki poteka v Pekrah j e eno od prvih v Sloveniji in 
celo v Jugoslaviji. Ker je takšen način usposabl jan ja letos prvič, b o m o 
tudi me mladinke poskušale prispevati čim večji delež uspešnejšemu 
delu. ki bo vidno šele na koncu. 

Domov se b o m o vrnili polni znan ja in spretnosti , polni novih idej 
in s srečo v srcu. da lahko svoje interese uvel javl jamo povsod, k jer si 
želimo, skratka šele sedaj se bomo počutile enakovredne vsem tistim, 
ki služijo domovini . Čeprav bomo na usposabl jan ju le malo časa, se 
hočemo naučiti toliko, da bodo tisti, ki neka j od nas pr ičakujejo , tudi 
zadovoljni. J H 

Integral ni ime za prometno podjetje 

Medtem ko marsikje opažamo, da se je slovenska jezikovna vest 
zdramila in da narašča število tistih, ki »jim ni vseeno, kako Slovenci 
govorimo in pišemo«, smo doživeli tudi kričeč primer jezikovne samo-
volje in nepremišljenosti , ki je samo še hujši, ker se je skril pod plašč 
samoupravl janja . 

Po združitvi delovnih organizacij SAP in Viator je bilo za novi sozd 
potrebno tudi novo ime. Lepa priložnost, da bi se vzelo kaj slovenskega, 
saj dosedanj i imeni pač ne zvenita slovensko; še slabše je z imeni tozdov 
te organizacije: Golfiurisl (le zakaj?). Turizem Alpe Adria ter Turizem in 
Rent-a-car! Razpisali so natečaj za novo ime. dobili menda dosti pred-
logov. izbrali pa mimo vsakršne logike povsem nepr imerno ime Integral, 
menda v spomin »integraciji« teh dveh podjeti j . 

Ko je ime prišlo v javnost, je brž izzvalo negativne odmeve. Izbiro 
je ostro zavrnil nekdo v Dnevniku, proti so bili udeleženci m a j h n e j avne 

ankete, zelo hud je bil in je še Pavliha. in A. Rupnik je v Delu d n e 11. 6. 
»samoupravljavce« sozda SAP-Viator med drugim 0|30Z0ril na 7. odst. 
417. člena zakona o združenem delu, ki pravi, da firma delovne orga-
nizacije ne sme vsebovati izrazov, neznanih v jezikih narodov in na-
rodnosti Jugoslavije. Lahko rečemo, da je izraz znan tedaj, ko pozna 
njegov pomen povprečen državl jan ali velik del državljanov, to pa 
gotovo ne velja za I N T E G R A L , izraz iz višje matemat ike . Izbira se torej 
ne u jema z zakonom. Povrhu pa beseda I N T E G R A L niti n a j m a n j ne 
označuje imena organizacije, ki skrbi za prvoze vseh vrst, torej j e ta izraz 
še drugič nepr imeren. 

Tako je bilo brez pametne presoje in brez občutka za naš jezik 
sprejeto ime. ki ga bo treba prej ali slej spet spremenit i . 

Razsodišče vabi vse posameznike, društva, ustanove in organiza-
cije. ki j im skrb za slovenski jezik ni tuja, na j predloge in pobude za boljše 
jezikovno izražanje pošil jajo na naslov: Sekcija za slovenščino v javnost i , 
Z jezikovno razsodišče, RK SZDL Slovenija, 61000 Ljubl jana , Ko-
menskega 7. 

Dober slovenski jezik naj bo naša skupna skrb! Mladi cirkulanski tamburaši inti-enzivno vadijo 

(5. nadal jevanje) 

HAMER ( H A M M E R ) , URAD, GRAŠČINA 

V ravnini. Breg 6 pri Majšperku. Občina Ptuj. 

V Bregu je že 1461 izpričana posest ptujskih minoritov, od 16. stol. 
dalje pa se tu omenja dvor. znan po imenu Jeseniški ali Zgornj i urad. za 
izloček od Spodnjega, k i j e bil v Gojkovi in seje imenoval Lihtenek. Ime 
Hamer izvira od fužin, ki so nekda j stale v bližini. Gradič , ki j e nad-
omestil nekdanj i urad, je 1880 prišel v zasebne roke in je bil pred zadnjo 
\ojno v posesti družin K ubricht in Novak. Z d a j so v n jem oddelek milice, 
otroški vrtec in s tanovanja. 

Gradič je enonads t ropna . podkle tena stavba enotnega, le malo 
l^azgibanega tlorisa, ki rase iz temeljnega pravokotnika. Fasade imajo 
t^aročno podobo. Členjene so s pilastri in venčnimi zidci. okna imajo še 
^tare kamnite okvire. Pred v h o d n o fasado je na štiri pravokotne stebre 
Oprt vhodni stolpič z odpr to vhodno lopo. K desni stranski fasadi je 
Prislonjen skromen kapelin stolpič s čebulasto baročno kapo in fresko 
'mmaculate na zunanji steni, k levi veranda s cementno balus t r radno 
Ograjo. Nad preprostim kamni tn im vhodnim portalom je naslikan 
jJvojni grb (prekrižani roki in ključ prekrižan z mečem), nad njim pa 
'etnica 1735. 

Notranjščina stavbe ima večidel še vedno baročno podobo: oboke v 
pritličju, razgibane štukirane okvire na stropih stanovanjskih prostorov 
^ pritličju in nadstropju, dekorat ivno kovano ograjo ob eno ramnem 
stopnišču, stare vratnice (v prostoru nekdan je kapele je oh ran jeno krilo 
^ originalno polihromacijo — marmor i r an je in posnemanje s t rukture 

Posebno dragocen je baročni sobni vodomet v prostoru pod 
^^rando. Sredi okroglega kamni tnega bazena je podstavek s školjko, nad 

nastavek, ki ga oblikujeta sprepletena delfina, na vrhu deček, k i j e 
^Jahal orla. Vodomet je iz prve polovice sto!., iz tega časa pa sta 
Ohranjeni tudi dve za naše razmere izjemni peči. sestavljeni iz pol ihrom-
"oglaziranih pečnic. Peč, ki stoji v pritličju, ima pečnice z motivi križeve-
S^pota m doprsne podobe apostolov, peč v kletnem s tanovanju pa ima 
Večidel pečnice s praznimi uokvir jenimi polji, le vrh nastavka j e o k r a š e n 
^J^rizom pečnic. ki spet ponazar j a jo križev pot — tokrat vseh 14 postaj. 

po katerih ,so bile pečnice narejene, rasejo iz oblikovnega izročila 
Poznega 17. stoletja. 

Stavba izvira iz 1735. kot priča letnica nad vhodnim portalom. Je iz 
^"ega liva in nima starej.ših sestavin. Ravnico pred gra.ščino zamenju je 
ojutasta baročna rampa z nekaj s topnicami. Rampa je na obeh koncih 
0'uincga zidca okrašena z vazama, na sredi vrh stopnic pa sta na 

pravokotnih piedestalih postavljeni figuralni skupini, vsakokrat po dva 
^ e k a . prva v družbi s psom. druga v družbi s kozličem. R a m p a s 
P'^stikami j e sočasna z graščino. 

' ^ E B E I J ( G I B L ) , G R A D 
na župnijske cerkve sv. Mar je te v Kebl ju govori za staro 

<>i>elitveno kontinuiteto tega prostora, vendar so prve o m e m b e gradu 

pozne. 1251 nastopa kot priča v neki listini Timo Kebel jski -TYMO DE 
GYBEL. 1254 pa srečamo kebeljska viteza Dimona in NViganda — 
E I G A N D O DE GYBEL in domino Diemone de Gybel . 1294 se grad 
prvič neposredno omenja kot C A S T R U M GVBEL. vest Gybel a u f d e m 
Pacher (utrdba Kebel j na Pohorju) in 1379 spet castrum Gybel . Grad je 
bil krški fevd. Skupa j s kebeljskim uradom, k i j e bil na jbrž v spodnjem 
stolpu, ga je krški škof Janez 1387 izročil v zajem celjskima grofoma 
Hermanu in Viljemu. 1441 g a j e kot dediščino po umrlem bratu Fri-
deriku Ptujskem dobila Neža Stubenberška. 1449 pa ju je Leutold 
Stubenberški prodal Konradu Pesničarju. Stari Kebeljski ministerialiso 
torej dotlej po vsem videzu že izumrli. 1485 je bil grad v posesti 
S igmunda in Henrika Prueschinka. ki sta ga pridružila štatenberški 
gospoščini. V urbar ju le gospoščine iz 1490 se omenja deželno sodišče 
Ž U M oden Schloss —- pri opustelem gradu. Grad je bil torej tedaj že 
opustel oziroma razdejan. 

« 
Od nekdanjega gradu so se ohranil i le skromni ostanki. Na griču 

nad istoimensko vasjo je na skalni kopi. ki se vzdiguje iznad položnega 
grebena, ohran jen približno 3m dolg ostanek 0.80 cm debelega zidu. na 
t a i e r ega se pravokotno prislanja drug. večidel zasut zid. Zid. ki sega 
delno do višine 2 m. je zidan v nepravilnih legah iz pohorskih praka-
menin. Grajski p l a t o j e danes izravnan, tako da iz njega ni mogoče 
razbrati nekdanje tlorisne podobe gradu. Ohranil i so se le sledovi 
nekdanjega notranjega, prečnega grajskega jarka , ki je delil notranji 
grad. od predgradja . Zasnova je bila na eni strani zavarovana s pre-
padnimi stenami, na drugih treh pa jo je opasoval zunanj i jarek v obliki 
podkve. Nedaleč od gradu je vrh kope nad vasjo stal okroge stolp, k i j e 
do polovice v razvelini še vedno ohran jen . Njegov zid je debel prek 2 m. 
na zunanj i strani pa je še vedno visok o. 10 m. tako da sega do višine dveh 
nadstropij, pritličje pa je zasuto. V nadstropju je bil nekda j zdaj uničeni 
vhod. V zidu so še ohran jene romanske svetlobne line. vidne so tra-
movnice. ki so nosile stropne trame. ohran jene okenske odpr t ine v 
drugem nadstropju pa ne kažejo več prvotnih oblik. G r a d n j a j e neure-
jena, čeprav lomljenec iz prakamenin kaže željo po plastenju, kar je 

značilno za romanske stavbe na Pohorju . Stolp, k i j e imel v povezavi z 
gradom stražn oz. opazovalno funkci jo, je o b d a n z d v e m a j a r k o m a , nasip 
med nj ima pa je še vedno visok d o 3m. 

KEBELJ (KEBEL, GIBL) , S T O L P , D V O R 

Na ozki terasi v strmini nad potokom pod istoimenskim nasel jem, 
na južnem pobočju Pohorja . Občina Slovenska Bistrica. 

Dvor. k i j e bil v nasprot ju z istoimenskim gornj im gradom ta je bil 
•krski-deželnoknežja last, na j bi že 1343 posedoval Oton Mariborski s 
Keblja. Stara utrdba je bila medtem že prešla v druge roke, kebeljski 
vitezi pa so obdržali spodnjo , neu t r jeno graščino, ki se v virih dos ledno 
imenuje stolp. Prvič se posebej o m e n j a 1440. Oktobra tega leta je Otokar 
Kebeljski izjavil deželni vladi, da ima kot očetovo dediščino deželno-
knežje fevde stolp in dvor v Keblju pri potoku nad Bistrico — turn vnd 
hof Gybel am Pacher ob Fewstricz, dvorec v Tinjah , Vrhovljah, Slakovi, 
Brezjam in Freudenbergu ter vinograd v Strmcu v Slakovi. Ze novembra 
istega leta m u j e cesar Friderik 111. ponovno podelil imenovane fevde, ki 
pa so bili tokrat na tančenje našteti. Poleg stolpa oz. dvora turn und einen 
H o f z u Gibel — in nekaterih drugih zajmov, pa j e Otokar dobil tokrat 
tudi kmeti jo za starim kebeljskim gradom — himter der vesten Gibel in 
.štiri kmetije nad kebeljskim gradom — ob der vesten Gibel . Za stari 
kebeljski grad se torej dosledno uporabl ja beseda veste — grad oz. 
utrdba, medtem ko se za graščini uporabl ja le oznaka stolp ali dvor. Stolp 
se poslednjič omen ja 1502 — Burgstall Gibi am Pach — gradišče Kebel j 
ob potoku, ko ga Henrik grof Hardeški prodal Ivanu Tur j a škemu. 
Beseda Burgstall kaže. d a j e bila tudi kebeljska graščina tedaj že opustela . 

Stolp je oh ran jen že do svoje prvotne višine. M a n k a j o mu le streha, 
podi oz. stropi in predelne stene. V tlorisu je pravokotnik z zunan j imi 
marami 9 x 12 m in poldrugi meter debel imi zidovi, obsega pa poleg 
pritličja še dve etaži. Vhod. ki ni z ničemer zavarovan, je v pritličju, 
vendar nekoliko nad nivojem zemljišča — nekda j so do nje-
ga držale stopnice. Ker je pritličje nekda j rabilo za klet, ga 
nadstopje so osvetljevala štiri okna. opreml jena z obokenskimi klopmi, 
drugo nadstropje pa tri enako opreml jena okna . Pritličje in prvo nad-
strppjesta bila predel jenas predeln imis tenami , t a k o d a j e bil nas red iozek 
hodnik, nato pa na vsaki strani po en nerazčlenjen prostor. Vrhnje 
nadstropje ni bilo predel jeno. vendar pa je bil tu urejen ajželjkonzele, ki 
so ga opirale, so na zunan jem zidu še ohran jene . Kl jub temu, da na stolpu 
ni sledov fortifikacijskih sestavin, so njegovi prebivalci vsaj de lno skušali 
poskrbeti za svojo varnost. Vhodna vrata so nameščena tik nad s t rmino 
pobočja na vzhodni strani, tako da se j im ni bilo mogoče približati z 
napadalnimi ovni in jih sesuti. Na vzhodni, na jbol je zavarovani strani je 
tudi večina oken. saj je v prvem nadst ropju na izpostavljeni zahodni 
strani eno samo okno. pa še to je osvetljevalo le hodnik, v d rugem 
nadstropju pa je poleg dveh oken v vzhodni steni spet eno samo o k n o na 
južni strani, ki pa v tej višini za prebivalce stolpa tudi ni pomeni lo kakšne 
posebne nevarnosti. Kebeljska graščina je najstarejši pr imer stolpastega 
dvora na Slovenskem. 

Nada l j evan je pr ihodnj ič 
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Ne le kramp in lopato, tudi šivanko je treba znati sukati 

Foto: M. Ozmec 

Brigadirji pri izkopu jarka . . Foto: M. Ozmec 

Zadnje informacije 
U sredu l . Ju la u našem nasel ju 

§os tova lo je Ku l tu rno umje tn ičko 
ruštvo iz Varaždina . Oni su sali 

Druš tvenog d o m a izveli progo-
dan p rogram. Sa izvedenim p r o -
g r a m o m svi brigadiri su bili za-
dovol jni i p u n o od njih j e pomi -
slilo što ovakvih pr i redbi ni je bilo 
više. 

U četvrtak 2. j u l a organizovače 
se drugi udarn i d a n na ovoj akciji. 
K a o i p r e d h o d n o g pu ta za ovaj 
oan ce se oreanizovat i br igada 
T I T O koja če biti sastavliena od 
svih br igadira u nasel ju. 3"brigade 
če raditi na trasi u Lenar tu tek če 
j e d n a br igada raditi na trasi u 
opštini Ptuj . N o r m a za ovaj 
udarni d a n biče 158 %. 

U petak. 3. j u l a obržače se sa-
s tanak Skušt ine smjene č ime če i 
ova prva smena Savezne Omla -
dinske R a d n e Acije — »Slovenske 
gorice 81« biti završena. Tihožitje z l o p a t a m i . . . 

Kako je doživio akciju 
naš komandant 

O d m a h po do lasku u naselje zatekli s m o brigad u »19. N o v e m b a r « 
IZ Prištine, a prvi kon tak t j e usposaia l jen p j e s m o m , što nas j e o d m a h na 
početku zbližilo kao da se p o z n a j e m o mjesec ima. 

Pristizale su i d r u g e br igade, ali se slika ni je mi jen ja la . P jesma je i 
dal je bila pr isutna. 

Več prva p re spavana noč, po miš l jen ju Š taba akcije, ostavila je 
doba r pečat svih br igada . 

Proces konst i tu isanja radnih tijela bio j e fe r i vrlo korek tan , gd je se 
s ta rmim radom dokaza lo ukazano povje ren je , a dokaz ivan je j e nas ta-
vljeno tekom cijele akcije. 

Drugar ice i drugovi iz Štaba akcije, u okviru svojih mogučnos t i 
zadovol javah su naše p roh t jeve koji su bili u g r an i cama skromnost i . 

T o k o m cijele akcije bilo j e m n o g o susreta sa g r a d j a n i m a , r adn im 
I judima 1 o m l a d i n o m sa područ ja P tu ja in šire okoline, k a k o na trasi tako 
u sportskim susret ima, pos je tama r adn im organ izac i j ama i d rug im 
Vidovima, te sam impres ioni ran l jubaznošču , gostopr imlj ivošču in 
drugim hjepim gestovima svih na ovom područ ju . 

Is takao bih zadovol js tvo našom opš t inskom konfe renc i jom i izrazio 
p h v a l n o s t na pos je tama koj ima su pokaza l i veliku brigu i pažn ju za vse 
bngadi re . o r j 

Posebno sam impres ioni ran o d n o s o m izmedju svih br igada što 
pokazu ju našu patr iotsku svijest in put koj im svi mi idemo, kao što nas 
je d rug T I T O učio. 

Mislim, da i naša br igada, isto k a o d ruge br igade ima dosta udje la 
iJ tome, što pokažu je zajednički rad sa b r igadom iz Slovenije i posjeta 
drugova iz Prištine. 

Što se tiče homogenos t i i d rugars tva u našoj brigadi izuzetno sam 
zadovol jan. 

Ova akcija t reba, da budi p r imje r kako treba, da r a d i m o na svakoj 
akciji na kojoj b u d e m o učestovali. 

br igadira š irom Jugoslavi je kažemo D R U Ž E 
T I T O MI TI SE K U N E M O ! Vlado Gaj ič , k o m a n d a n t ORB, »Kozara« 

Urejanje okolja u naselju M D A v Dornavi Foto: M . Ozmec 

Življenje v brigadi 
Zasluženi počitek po težkem 

dnevu. S a m o šest ur span j a — 
misel, ki te žene, da pomisliš kako 
lepo j e d o m a . Ni ti t reba vstajati 
ob štirih a m p a k Tahko spiš do 
enajs t ih . N o ja vseeno se z vese-
ljem odprav im spat! 

Dan i se. Ura? Ver je tno kakih 15 
minut do štirih. Premišl juješ. 
Kakšen dan bo? K a j bo danes 
novega? Iz premiš l jevanja te pre-
d rami pesmica: Hej ha j br igade. 
Zakolneš ker ni dežja . P remakneš 

•svoje p remr le ude, ker moraš 
vstati. 

Ju t r an j a te lovadba — dokonč-
no bu jen je , čeprav nekol iko pe-
reče. Vedno iste vaje, vedno isti 
gibi. Fi.sko bi se tudi lahko kda j 
malce razmigal . Počasi se vrneš v 
naselje. Prebudiš zaspance, ki se 
j im ne da na t e lovadbo in se od-
praviš na umivanje . Mrzla voda. 
Ko strela ti preleti skozi telo. Ena 
izmed redkih stvari, ki ti d o b r o 
dene. N a t o psopraviš gnezdo od 
postelje in se odpraviš na dviganje 
zastave. 

Zaj t rk , d r en j an j e . S tanje brez 
veze. h rana pa še kar v redu, 
vendar p remalo . Topl ina čaja te 
pr i je tno pogreje, tako da se kar 
zdrzneš, ko stopiš na prosto. Od-
praviš se v zbor in vstopiš v avto-
bus. D r e m a n j e , p reme tavan je . 
Vse drugo, s a m o ku l tu rna vožnja 

ne. N a trasi smo. Pogled v n e b o — 
upanje , da bo dež, a s a m o uapa -
nje. Pogled v bla to in vodo. Sra-
nje! Zopet del, pa tako »spočit« 
sem. Vzamem lopato in k r a m p in 
greš. Dehuman izac i j a dela, prva 

misel, ki m e p revzame ob delu. 
Premišljuješ, kako so plačani fi-
zični delavci. Premišl juješ o tem 

koliko moraš še naredit i . Šteješ 
lopate. N a t o se izživljaš tako, da 
vržeš zemljo čim dlje. Da vržeš 
čim_ več. 

Čas mineva. Zapo ješ si pesmi-
co. Poklepetaš. Čas mineva — 
vendar vse ne teče počasi. Pogled 
na uro, kje je še malica. Dvigneš 
se. Vzameš cigareto. Prižgeš. Po-
gledaš Kako de la jo drugL Neka-

teri stoji jo o b kana lu drugi se lo-
vijo. V večini pa r o f k a j o ' p o ka-
nalu, ker j e tu vprašan je norme . 

- Ostali de la jo po svojih možnost ih . . 

Delo počasi le napredu je . Znova 
in znova koplješ. 

Malica, pogovor, smeh, pesem.-
Prehitro vse s k u p a j mine. Znova 
vračanje v kanal . Stojiš v blatu, 
voda ti brizga po telesu. Sonce ti 

začne greti glavo, pot ti teče s čela. 
Ut ru jenos t nastopa, mišice na 
rokah te začno boleti, žulji. Pri-

žgeš si zopet »cigaretek«, po tem 
pa »jovo na novo«. Vmes sprašu-
ješ, koliko j e nare jenega? 

Ura j e po ldan nasmeh ti preleti 
obraz, še pol ure in konec bo dela 
za danes . Rezul ta t : žulji, u t r j ene 
mišice, vendar skopanih 100 me-
trov j a r k a in veselje na koncu. 
Vožnja z av tobusom, še zadn je 
muke . Ves u t ru jen se vržeš na se-

dež. p r idušeno b rn j en j e moto r j a ti 
o d m e v a po glavi. Pr ipe l jemo se v 
naselje, vode včasih ni. vedno pa 

^ je pri umivan ju velika »gužva«, 
zato se raje zlekneš na postel jo in 
zaspiš. Čez eno uro se p rebudiš in 
zveš. da ste tisti dan naredili veliko 
več kot j e znašala dnevna norma . 
Vprašaš se, kakšen smisel se -ma 
še bolj naprezat i , če dosegaš nor-
mo 151odstotno? Ali j e razlog v 
af i rmaci j i , v s amopo t r j evan ju , v 
zavesti? 

Res j e tudi, d a j e zaradi maksi-
malnega nap rezan j a pri delu do-
poldne precej br igadir jev popol-
dne tako u t ru jena , da popo ldne 
raje počiva kot pa da bi sodelovala 
v interesnih dejavnost ih . K a j n a m 
to p o m a g a ? Nekater i mislijo, da 
bodo s p resegan jem n o r m e čez 
150 odstotkov že dobili trak akci-

je. N e zaveda jo pa se, da ni s a m o 
delo na trasi, d a j e t reba s prese-
gan jem n o r m e na delovišču pre-
segati tudi v interesnih de javno-
stih. Biti moraš univerzalen, za to 
j e t reba v br igadi temu posvečati 
posebno pozornost . 

Po vsem tem premiš l jevanju se 
odpraviš na kosilo. Poješ obrok, 
nato pa začneš garati na intere-
snem področ ju . Seveda nas j e tu 
m a n j kot na trasi, razlog sem po-
vedal že prej. Vzroki so torej 
znani, treba j e le pravi lno ukre-
pati, usmerjat i . 

T a k o pr ide večer, v mislih pre-
letiš vse, kar s e j e dogodi lo ta dan . 
Premišljuješ, ka j bi bil l ahko na-
redil bolje, ka j lahko za ju t r i 
spremeniš , izpopolniš. Zase, za 
osebne interese ti os ta ja bore malo 
časa. Ut ru jen si, na j l jubša ti j e 
misel na span je in na nedel jo, ko 
se boš lahko spočil. T a k o se po-
navlja iz dneva v dan , tako j e ži-
vljenje v brigadi. 

K l jub temu pa ima vso to ži-
vljenje lep čar, zadovol jen si v 
zavesti, da neka j doživljaš, da 
opravl jaš koris tno delo, da pri tem 
sodeluješ z l judmi iz vseh krajev 
Slovenije, iz vse Jugoslavije. 
Sklepaš poznans tva , pa tudi lju-
bezni in pri jatel js tva. Tudi to j e 
neka j velikega. Vse to j e briga-
dirsko življenje in zato tudi hodi-
mo na mlad inske de lovne akcije. 

Miro Vičič 

Kramp za krampom, lopata za lopato . . . poto: M. Ozmec 

Kozarec osvežujoče pijače . . . Poto: M. Ozmec 

^̂ e le po grlu, tudi po hrbtu se prileže kozarec mrzle vode 
Foto: IVI. Ozmec 

JOS DVA DANA... 
Hej drugovi jel moguče , još dva d a n a pa d o kuče, 

još dva d a n a . . . zapravo, zap ravo može se govoriti 
1 o sa tovima gotovo . . . a brzo j e prošlo . . . meni 
barem kad pomisl im, d a j e to zap ravo prošlo skoro 
mesec d a n a . . . na jkrač ih u m o m životu, časna reč i 
sad, na kra ju ob ično se razmišl ja onako , poseban 
reči pa još za ovoj bilten, zadnj i broj u neku ruku 
jubi larn i moglo bi se, n a r a v n o govoriti o mnog im 
stvarima. ai t rebalo bi uvek su to one . da kažem 
jub i l a rne r e č i . . . moglo se govoriti , raditi drukci je , 
bolje isto ako skoro su uvek takve reči na me-
stu . . . skoro su uvek takve reči na mestu . . . po-

gotovo sada kada se radi o brigadi »19. N o v e m b a r « 
no bit če u tom smislu još govora m e d j u n a m a a i bilo 
je . . sad se svi sp rema ju za slavlje i oni koji su ga 
zaslužili 1 oni koji nisu, z a j e d n o č e m o sav prol iven 
znoj na radilištu, svu prašinu koja se skupi la na kosi 
vratiti se u gradu opčinjeni svim on im sunčan im 
radnim dn ima . . . i što če ostati stat če s igurno neko 
ugodno povečerje, poneko maglovi to kišovi to , ju t ro 
nečiji pogled. Nas to ja t č emo zaboravi t i umor , žu-
Ijevi ce se celiti b ičemo ponosni . Ponovno se vratiti i 
pokazat i br igadirsku bluzu obečat i sebi nešto . I 
vratiti se možda , kazati nekom D O V I D J E N J A ' 

Šport 
K a k o se primiče kraj 

privode se i k ra ju takmičan, ^̂  
športu. Pre nekol iko d a n a zavK " 
j e turnir u f u d b a l u u kome je n " 
mesto zauzela ekipa O R B 
zara« pobedivši ekipu |9 
vembra rezul ta tom 3:1. ' ^^ 

Danas j e zavnšen i košarkaa 
turnir. U f m a l n o j utakmici ORH' 
»19. N o v e m b a r « p o b e d i l a j e O e ! 

Kozara« rezul ta tom 67:50 j (. 
j e zauzela prvo mesti), druj; . 
Kozara a treče mesto j e zauy«f 
ekipa Mat i je G u b c a . 

T a k o d j e j e završen i turnir 
šahu k o m e je u ek ipnom plasma" 
nu pobedi la ekipa O R B »I9. fsĵ " 
vembar« . 

U n t d e l j u u toku posete Poho 
rju na te ren ima koji se lamo na 
laze komisi ja za šport i rekreaciit 
organizovala je brigadirske iol" 
bez granica. 

Rezultat i koji su tu postizan, 
p o n a j a n j e su zanimal i brigadire 
važno j e bilo, da su se oni dobm 
zabavili. U p o n e d e l j a k j e održana 
i u takmica u rukometu izmedju 
ekipa nasel ja i ekipe rukomeiala 
iz Ptuja u kojoj su naši igrači j?, 
gubili (rezultat neču spominjati) 

I ovaj dan 
/ ovaj dan poč i nje isto 
muzikom u četiri, 
jurnjavom 
i gimnastikom 
hladnim nebom 
i doručkom 
u redu 
post roj eni 
glasovi naši 
i pogledi 
uramljeni zernljom 
samo nam želje 
nemirno lutajo 

Jasna 

Akcije-
gradilište 

prijateljstva 
Došli smo iz različitih krajeva 

naše zeml je ali svi sa istim osje-
čan jem: puni nade , očekivanja, 
neizvjesnosti, radoznalosti . 

Mnogi su došli prvi put , prepuni 
želja da osjete akcijski život o 
kojem so toliko slušali i da i sami 
dožive i p r e d j u taj nesvakidašnji 
in neponovl j iv i djel ič životnog 
puta. Došli su na akciju, da na-
stavimo san uda rn ika poslije ra-
tne izgradnje , da u lanac započe-
tog pu ta »Šamac—Sarajevo« 
ugrad imo j o š j e d n u kar iku prija-
teljstva, l jubavi , brats tva i jedin-
stva svih naših n a r o d a i narod-
nosti. 

Žul jevi na naših rukama , jDje-
sma u našim srcima, smeh i suze 

na naših licima, više od svih riječi 
i š turih parola px)kazuju svima 
koji s u m n j a j u u ovu m l a d u gene-
racij u, da n e m a mjes ta nepover-
j en ju , da su riječi » računa j te na 
nas« n a j d u b l j a istina, utisnuta u 
našu krv, izlivena u znoju na ki; 
lomet r ima pruga, kana la , nasipa • 
trasa širom naše zemlje. N a akciji 
mladost gradi velelepni most 
bratstva i j ed ins tva čije bedemetu 
još više učvrščuju. Akci je su velika 
gradilišta pri jatel jstva. O n e su 
največe bojište in o fanz ive mlade 
generacije . Akcije su mjes to ^ 
dokaz ivan je l jubavi mlad ih pre-
ma domovin i , mjes to gdje se 
stvara čovjek — čovjek svjestan 
n jene s tvarne vri jednost i i veliči-
ne. 

Žuljevi na naših rukama, pjesma u 
našim srcima . . . 
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GT CNO LETOVANJE 
^elo sem bila srečna, ko smo 
jj^o prispeli v Biograd. Veliko 

""jateljic in prijateljev še takrat 
''"eni poznala. Sedaj se že dobro 
^ u m e m o in marsikdaj se tudi 
^egamo. Nekatere še ne znajo 
tavati, zato se potopijo pod vodo. 
tg^rat se vsi smejimo. Teh deset 
Li nam bo hitro preteklo. Na-
večje moje veselje je, ko se vozi-
rt)0 z ladjo. Zabavamo se rade. 
Sed popKjIdanskim počitkom 

Je klepetamo. Ce pri kosilu hi-
ne dobimo juhe s priborom 

j ramo. Vsak večer bi se še rade 
Ž,|go v noč igrale, pa se ne sme-

Letovanje v Biogradu je pri-
jetno. MATEJA Cigler 

LETOVANJE-
v sredo zjutraj smo se z avto-

busom pripeljali v ' Biograd na 
iflorje. V zgradbi, v kateri bomo 
prebili vseh deset dni, so nam že 
prvi dan razdelili sobe. Te dni se 
^ u t i m o dobro. Zgradba, v ka-

smo, je visoka in lepa. 
Vsak dan vstajamo ob sedmih, 

spat pa gremo ob devetih. Na 
plaži smo dve uri. Razdeljeni smo 
na tri skupine. Vsaka skupina ima 
svbjega vodiča. Vse neplavalce uči 
telovadni učitelj. Na dan imamo 
štiri obroke hrane. Vsak dan ho-
dimo na sprehod, kjer si marsikaj 
kupimo. 

Imamo se zelo lepo, čeprav ima 
marsikdo veliko domotožje. 

DARJA Pukšič 

LETOVANJE V BIOGRADU 
Letos sva se s sošolko prijavili v 

kolonijo. Komaj smo dočakali 30. 
6.. ko smo ob 21. uri odpotovali. 
Srečno smo prispeli na morje. Že 
prvi dan smo se šli kopat. Vreme 
smo imeli zelo lepo. Dobili sva 
sobo, v kateri bova spali do konca 
letovanja v Biogradu. V sobo sva 
še dobili dve prijateljici. Z obema 
se dobro razumeva. Dobili sva 
zelo dobro in prijazno tovarišico. 
Dnevno imamo zajtrk, kosilo, 
popoldansko malico in večerjo. 
Obroki so zelo dobro pripravljeni. 
Vstati moramo ob sedmih, spat 
gremo ob 21.00. 

V koloniji se imamo zelo lepo. 
VALERIJA Gotvajn 

Naša počitniška kolonija 
Biograd na moru 

Tako kot prejšnja leta otroci iz ptujske in ormoške občine tudi letos 
letujejo v počitniški koloniji Biograd na moru, ki deluje v okviru skupnosti 
otroškega varstva občine Ptuj. Upravnik počitniške kolonije je tudi letos 

. izkušen pedagog in družbenopolitični delavec ZLATKO KOVACIC iz 
Ormoža. Po njegovi zaslugi smo prejeli vrsto prispevkov naših otrok iz 
prve izmene, ki jih objavljamo. 

Obenem pričakujemo, da nam bodo tudi pionirji druge in vseh 
nadaljnjih izmen pošiljali svoje prispevke o življenju v koloniji, predvsem 
pa še o kakšnih zanimivih dogodiv^inah. 

POČITNICE NA MORJU 
S sestro Martino sva na poči-

tnicah v koloniji. Tu se igramo, 
kopamo in iščemo školjke. 

Zjutraj, ko vstanemo imamo 
telovadbo. Potem se umijemo in 
pozajtrkujerno. Po zajtrku gremo 
na plažo. Ob 12.00 imamo kosilo. 
Nato do dveh počitek. Potem 
gremo spet na plažo. Do šeste ure 
se kopamo. Nato gremo večerjat. 
Po večerji imamo do devetih za-
bavo. Potem pa gremo spat. Ta-
kšen je dnevni red. 

Tudi na otok Pašman bomo šli. 
Tega izleta ^e zelo veselim. Pose-
bej pa se veselim vožnje z ladjo 
med otoki. 

Tudi na soline smo se že hodili 
kopat. Tam je zelojepo. Živimo v 
domu, ki je lepjo urejen. Tudi 
hrana je dobra. 

Obe z Martino želiva, da bi tudi 
naslednje leto del pc^itnic preži-
veli v koloniji na morju. Upam, da 
se nama bo želja izpolnila. 

VIKTORIJA Murko 

NA POČITNICAH V BIOGRA-
DU 

V Biograd smo prišli L 7. 1981, 
kjer že prebivamo pet dni. 

Imamo točo morje in lepo vre-
me. Smo v sobi številka 10. I mamo 
nadstropne postelje. Spim v 
spodnji postelji. Kopamo se po-
poldan in dopoldan. Zjutraj ima-
mo zajtrk, potem kosilo, malico in 
večerjo. Po kosilu imamo počitek. 
V naši skupini je šest neplavalcev. 
Plavalcev je deset. Imamo zelo 
dobro hrano. 

Komaj že čakam, da se bom 
srečala s svojimi domačimi, da 
vidim spet svoj Ptuj. 

ANDREJA Masten 

PRVI DAN V BIOGRADU 
V Biograd smo prišli I. 7., ob 

-šesti uri zjutraj. Bila sem radove-
dna kje bonri spala. Potem sem 
poznala Marijo in Ljudmilo. De-
klica, ki ji je ime Zdenka, je moja 
sošolka, zalo se poznava že od 
prej. Že prvi dan, ko smo prišli, mo 
se kopali. 

MARTINA Šori 

LETOVANJE V BIOGRADU 
Kot že nekaj let nazaj je Dru-

štvo prijateljev mladine tudi letos 
organiziralo letovanje v Biogra-
du. 

V tem mestu letuje sedaj prva 
izmena otrok iz ptujske in ormo-
ške občine. Vsaka izmena ostane 
na morju deset dni. Te dneve 
skušamo letovalci izkoristiti koli-
kor je mogoče. Z vremenom 
imamo srečo, zato smo veseli. 
Vsak dan se sončimo, kopamo in 
igramo razne družabne igre. Tudi 
s hrano smo zadovoljni. 

Letovanje je zelo dobro orga-
nizirano, zato imamo vse možno-
sti, da se dobro odpočijemo in 
sprostimo. 

SAMO Simonič 

BIOGRAD 
V Biograd smo prispeli ob 5.45. 

Najprej smo odšli pred dom, kjer 
smo se razdelili v skupine, nato pa 
na zajtrk. Po zajtrku smo pa imeh 
počitek. Pozneje kopanje in ob 
11.45 kosilo, nato spet počitek. Ob 
treh pofX)ldne smo vstali in odšli 
na malico. Ko je bila ura 5.45 smo 
odšli s plaže v dom, kjer smo po-
čakali na večerjo. 

BORIS Majhen 

BIVANJE V KOLONIJI 
Težko smo čakali večera, ko 

smo se z avtobusom odpeljali v 
Biograd na morje. 

Tam smo se seznanili s pravili, 
kijih moramo upoštevati. Zjutraj 
imamo zajtrk, potem kosilo, mah-
co in večerjo. Po kosilu imamo po-
čitek. Kopamo se dopoldan in 
popoldan. V načrtu imamo še dva 
izleta. Vožnja z ladjo iz izlet na 
Pašman. Ostalo nam je še pet dni 
letovanja, kijih bomo lepo preži-
veli. 

A L E K S A N D R A Cep 
M ON J A Pernat 

KAKO PREŽIVIM DAN NA 
MORJU 

Vsako jutro se vstanemo ob 
sedmi uri. Nato si umijemo zobe, 
roke in obraz. Ob pol osmih 
imamo zajtrk. Ponavadi imamo 
kakao, kruh, pašteto ali marme-
lado. Potem se gremo kopat do 
kosila. Kosilo je dobro. Po kosilu 
gremo počivat. Počivamo eno uro. 
Ko vstanemo imamo malico. Do 
večerje se kopamo. Ko mine ve-
čerja, se zabavamo ali igramo 
razne igre; ob devetih gremo spat. 

ANDREJ Cafuta 

CICIBANI S TORBICO NA RAMI 
čeprav so se šolska vrata zaprla in so šolarji 

že na zasluženih ali pa na nezasluženih poči-
tnicah, cicibani pridno obiskujejo šolo. 

Tudi v OS Videm imajo cicibanovo šolo. 
Obiskujejo 35 otrok, razdeljeni pa so v dve 
skupini. Pouk traja tri ure. Z njim so pričeli 30. 
junija in bo trajal do začetka avgusta. V pro-

f ramu imajo načrtovanih okrog 80 ur. Čici-
anovo šolo obiskujejo otroci s petimi in še-

stimi leti. 
Njihov način in pomen dela? V največji meri 

rišeio, se pogovarjajo poslušajo pravljice, 
nadalje matematične predstave, krogi, triko-
tniki, Tcocke, levo, desno, hodijo na sprehode, 
spoznavajo naravo. Cicibanovo šolo vodi 
Marinka Vaupotič. 

Cicibanova šola je predpriprava na malo 
šolo, navajanje otroka, da ostane v šoli, in da ga 
naučimo poslušati. Na vse te stvari so otroci, ki 
obiskujejo vrtec vajeni. Otroci s podeželja pa 
vrtca ne obiskujejo in zato niso vajeni sedeti in 
nekoga pozorno poslušati. 

Moram povdariti, da otroci zelo radi ob-
iskujejo cicibanovo šolo in da čestokrat doma 
govorijo staršem in starim staršem, kaj so se v 
soli pogovaijah. kam so hodili in km počeli. 
Zelo skrbno čuvajo svoje šolske potrebščine in 
jih čuvajo, da jih ne umažejo. | 

Zaželimo cicibanom, da si bodo v šoli čimveč 
zaj^mnili. in da bodo tudi oni kmalu odšli na 
pocitnice. 

JH 

SLOVENSKA BISTRICA 

Uspešno celodnevno 
osnovno šolanje 

Na območju občine Slovenska Bistrica je v minulem šolskem letu 
bilo nad 600 učencev vključenih v celodnevno osnovno šolanje. To je 15 
odstotkov vseh učencev v skupno desetih osnovnih šolah, kolikor jih 
deluje na ombočju občine Slovenska Bistrica. 

S tolikšnim številom vključenih učencev v celodnevno osnovno 
šolanje se občina uvršča tudi na prvo mesto v podravski regiji. Povečanje 
vključevanja števila učencev osnovnih šol v oblike celodnevnega šolanja 
pa v občini Slovenska Bistrica načrtujejo tudi v prihodnjem šolskem letu, 
kar je v primerjavi z dejavnostmi celodnevnih osnovnih šol v podravski 

Z dograditvijo kuhinje, novih učiink in garderobe je osnovna šola 
Pohorski odred v Slovenski Bistrici zagotovila v celoti pogoje celodnevne 
osnovne šole. V programu je samo še dozidava telovadnice. 

regiji pa tudi širšem slovenskem prostoru, velik uspeh, saj se v posa-
meznih pbčinah srečujejo celo s spoznanjem, da jim število učencev v 
celodnevnih osnovnih šolah celo upadal 

Besedilo in posnetek: Viktor Horvat 



1 2 - N A Š I DOPISNIKI 16.iulij1981- X E D N I | ( 

DOŽIVLJAJ IZ MOJEGA OT-
ROŠTVA 

Nekega lepega sončnega dne 
nisva vedela, kaj si bi s sestrico 
začela. Naenkrat se domishm, da 
se lahko greva vozit s kolesom. 
Preden sva se šli vozit, sva si 
morali napolniti zračnice. Takrat 
je mamica bila na polju, atek pa 
v službi. Vozila sva se od naše 
hiše in do ceste. Sedel sem na 

prtljažniku. Valentina pa na 
sedežu. Naenkrat sva padla. Oba 
sva se udarila. Udaril sem se 
blizu očesa. Oba sva stekla na 
njivo. Tam sva krivila eden 
drugega, ker nobeden ni hotel 
biti kriv. Nazadnje sva ugotovila, 
da sva bila oba nerodna, od 
takrat se nikdar več ne voziva 
oba na istem kolesu. 

Marjan Frčeč, OŠ Trnovska vas 

TO SEM SE PRESTRAŠIL 
Bilje lep sončen dan. S prijateljem Zlatkom sem se odpravil v gozd 

po palice. Stekla sva čez travnike, prek železni.ških tirov, se potegnila 
skozi grmovje in že bila v gozdičku. 

Ko sva rezala palice, sva zagledala vojaški bunker. Oglasila se je 
radovednost, kaj je v njem. Prepirala sva se, kateri se bo prvi opogumil 
in stopil v bunker . Bilo m e j e strah, a tega ni.sem priznal. 

Slišal sem namreč govoriti, da se v bunker ju skrivajo potepuhi. 
»Morda domuje v n jem kača ali pa leži v njem človeško okostje?« mi je 
rojilo po glavi. 

Po dolgem prerekanju sva se z Zlatkom zmenila, da bova oba hkrati 
stopila v bunker. V prvem prostoru je bila popolna praznina. Prižgala sva 
vžigalico in iskala naprej . V drugem prostoru je bilo temnejše in zatohlo. 
Vlažen zrak je udarjal v nos. Naenkrat je Zlatko divje zavpil:»Beživa, 
kača!« 

Zapodila sva se iz bunker ja in zbežala skozi gozd na travnik. Tekel 
sem, kolikor so me nesle noge in se ustavil, ko sem bil že brez moči. 

Padla sva v travo. Naenkrat s e j e začel Zlatko smejati in za nj im še 
jaz, ne da bi vedel zakaj. 

Ko sva že šla proti domu, mi je Zlatko priznal: 
»Dilšan, saj ni bilo kače . . . Potegnil sem te.« 
Malce sem bil hud nanj , pa sem se hitro pomiril, misleč: 
» Drugič pa bom jaz td>e.« 

Dušan Muršec, 6. b 

STRAH IMA VELIKE OČI IN VELIKA UŠESA 
Vsakega človeka je prav gotovo kdaj strah. Tudi jaz sem se na smrt 

prestrašila. 
Bila sem sama doma . Zuna j se je že stemnilo. Vklj učila sem televizor 

in gledala risanko. Naenkra t je zmanjka lo elektrike. V moji domišljiji so 
v trenutku oživela vsa bajeslovna bitja. Postalo me je tako strah, da se 
nisem upala premaknit i . Po telesu so mi lezli mravljinci. Od strahu sem 
odrevenela in z grozo čakala, kda j se bodo Vame zapodile pošasti. 
Spomnila sem se na svojo varuško, ki mi je večkrat grozila, da »bavbaji« 
odnaša jo poredne otroke. 

Čez čas sem se nekoliko ojunačila in izključila televizor. Šla sem v 
kuhinjo. Tam j e bilo še huje. Tema kot v rogu. Z ihto sem začela iskati 
svečo. Tipala sem z zaprtimi očmi, zato sveče nisem našla. Tipaje in miže 
sem stopicala v otroško sobo, se vrgla na posteljo, se z odejo pokrila čez 
glavo, ušesa pa zamašila s prsti. 

Glavo sem tiščala v zglavnik, tako da niti opazila nisem, kda j je 
zagorela električna luč. 

V sobo je stopila mamica in s t rahoma odgrnila odejo. Boječe je 
vprašala: 

»Tanja, kaj ti je?« 
»Nič, mamica,« sem odvrnila. Ker je mamica opazila moj prepla-

šeni obraz, j e takoj vedela, da me je bilo strah. Sedla je k meni in me 
skušala pomiriti z besedami: 

»Strah j e okrogel, v sredini pa ga nič ni.« 
Tanja Bedenik, 6. b 

NA VESTI 
Ko smo šli očka, mamica in jaz 

nakupovat v Ptuj, j e bil zelo lep 
sončen dan. Vračali smo se iz 
Ptuja. Avtobus se je ustavil pred 
svtobusno postajo na ovinku v 
vasi Spuhlja, ker ni mogel naprej 
zaradi prometne nesreče. Vsi po-
tniki smo iz avtobusa izstopili, da 
bi videli, kaj s e j e zgodilo. Videli 
smo miličnike, kako so odstra-
njevali pločevino karambolira-
nega avta. Videla sem tudi, kako 
je pridrvel rešilni avto in naložil 
poškodovanega človeka, ki je bil 
nezavesten. Kri mu je tekla iz ust 
in nosu. Tega dogodka ne bom 
nikoli pozabil in se bom na cesti 
izogibal takih nesreč. 

Saiidi Behrami, 
OŠ F R A N C BELŠAK, 

Gorišnica 

TABORIŠČE 

Preko poljan 
vsak dan 
veter zaganja se v barake lesene, 
preko poljan 
vsak dan 
sonce obseva obraze jeklene. 

Žica bodeča obraze zakriva, 
temne oči rahlo drhtijo, 
kakor črni vrani v gnezdih, 
nemo sovražniki s stolov strmijo. 

Up se izgublja v peščici preživelih, 
kakor rahla meglica, 
živeča v nekdanjih dneh, 
up se izgublja ob pogledu na 
trupla zoglenelih, 
kakor temna meglica izgublja v 
nočeh. 

Slavko Horvat, OŠ Ivan Spole-
njak, Ptuj 

KDO JE KDO? 
Mnogo ljudi je na svetu, ki se po 

nečem razlikuje od nas. Pravimo 
jim kar posebneži. Nekdo ima 
dolge lase, roke, noge, hitro go-
vori, rad ribari. 

Eden izmed njih je tudi moj 
stric v Šibeniku. Ježe precej star in 
je debelušast. Zelo rad se pogo-
varja. Ima mnogo sorodnikov in 
prijateljev po svetu, zato včasih 
sedi za mizo s slovarjem, kadar ga 
kateri od teh obišče. Ve tudi nekaj 
jezikov slovenščino, srbohrvašči-
no, nemščino in tudi nekaj an-
gleščine. N a rokah ima zelo dolge 
prste. Enkrat, ko sem bil na poči-
tnicah v Šibeniku. me je m a m a 
poslala v trgovino. Ko sem se 
vračal ob pomolu, mi je izmed 
goste niiibžice nekdo pomahal . 
Mislil sem, da to mahan je ni na-
menjeno meni, ko pa sem videl te 
dolge prste, sem vedel kdo je. 
Čeprav je stric že star, še vedno 
rad ribari. Ima lep čoln. Ko sem 
bil na počitnicah, m e j e stric vozil 
na okoliške otoke: Zlarin, Prvič 
luko in druge. 

Stric je zelo gostoljuben. Ko 
pridemo na počitnice, nas že čaka 
pripravljeno kosilo ali večerja, 
odvisno je od tega, kdaj pridemo. 
Stric živi sam v svoji hiši ob morju . 
Ker je že star in so trgovine daleč, 
ima to srečo, d a j e trgovina kar v 
njegovi hiši. Zelo rad ima živali. 
Dva mačka skačeta kar po hiši in 
sta zelo lepa. Eden j e bel, drugi pa 
črn. Imel je tudi psa, vendar ga je 
prodal. Rad posluša glasbo, 
posebno še narodno glasbo, in 
ravno v tem sva si bila navzkriž. 
Ima gramofon in j e vrtel plošče 
narodne glasbe, jaz pa teh plošč 
nisem rad poslušal. 

Takšen je moj stric. Takšnega, 
kakršen je, imam zelo rad. 

Franc Svenšek. 7. a 
OŠ Olga Meglič 

DOŽIVELA SEM 
Moja mamica je v službi in se 

vrača domov šele popoldan, zato 
pripravlja kosilo za mene in za 
sestro stara mama. Nekega dn« 
sva se s sestro vračali po kosilo 
domov in tedaj bi me skoraj po-
vozil avto. Sestra je tekla naprej , 
jaz za njo. Nisem pogledala na 
levo in ne na desno stran, stekla 
sem čez cesto. V hipu je privozil 
avtomobiK ki je močno zavrl in 
zaustavil. Šele tedaj sem se zave-
dala, kakšno napako sem naredi-
la. Lahko bi bila mrtva. Od tedaj 
dalje vedno pazim, kadar grem 
čez cesto. 

Helena Obran, 
3 /b . OŠ R Franc Belšak, 

Gorišnica 

BILA SEM DOMIŠJAVA 
Odkar se spominjam sem si 

vedno želela postati velika. Vedno 
sem si ogledovala v ogledalo, če bi 
opazila kakšno spremembo. Vze-
la sem glavnik in si delala frizuro. 
Oblekla sem si mamino obleko, 
rokavi so bili predolgi, krilo mi je 
segalo do tal, na prsih je bil velik 
balon. Nato so se odprla vrata in 
vstopila je mama . Zagledala m e j e 
pred ogledalom. Bila sem kot 
strašilo.' Mama me je pokregala: 
»Helena čemu si tako domišljava, 
saj je vsak človek najpre j majhen, 
šele nato velik. Tudi ti boš zrasla in 
boš velika.« Takrat se boš smejala 
sama sebi. kako si bila domišljava. 

Helena Hameršak. 
OŠ Franc Belšak, 

• Gorišnica 

LAHKO BI SE ZGODILA 
PROMETNA NESREČA 

Bilo je nekega poletnega dne. 
Peljali smo se s t raktorjem, za 
katerega je bil priključen gumi 
voz z dolgimi lestvami. Peljali smo 
se po seno. Oče je peljal traktor. 
Pripeljal je z dvorišča na glavno 
cesto, pogledal je levo, če ima ce-
sto prosto, potem pa še na desno. 
Med tem časom pa je z leve strani 
izza ovinka pripeljal osebni avto-
mobil z veliko hitrostjo. Oče je 
naglo zavrl traktor, da smo skoraj 
vsi popadali z voza in tako pre-
prečil nesrečo. 

Marjanca Zamuda , 
3 /b , OS Franc Belšak 

MAČJA POŠTEVANKA 

Tisti dan , ko pride tri, 
naše mucke več ni. 
Ko gospa je šla v goro, 
naše mucke več ne bo. 
Mijav, mijav tja hiti, 
naše mucke na svetu ni. 

Jerneja Cvetko, 3 /b , OŠ Maif 
perk 

BIL SEM KURIR 
Bilo je med vojno. Kot kurir 

Račko sem dobil nalogo. Tole 
ime se m e j e prijelo zato, ker sem 
hodil kot raca. 

8. septembra 1941 sem dobil 
nalogo od komandan ta 1. čete 
drugega batal jona tov. Bineta, dg 
odnesem važno sporočilo skozi 
sovražnikove zasede. 

Še isto popoldne sem se odpra-
vil na težavno pot, ki bi me lahko 
stala življenje. Sporočilo, ki je 
bilo nalepljeno na steklenico z 
mlekom, je bilo kakor original-
no. Na njem je pisalo, na j pridejo 
fantje na pomoč, ker smo stisnje-
ni v sovražnikov obroč. 

Ko sem tako zamišljeno bro-
dil, sem naenkrat začutil roko na 
rami. Zelo sem se prestrašil. 
Obrnil sem se in zagledal nem-
škega vojaka, ki je komaj videl 
izpod svoje »kahle«, tako smo 
namreč mi partizani rekli njiho-
vim' čeladam. Vprašal m e j e , kam 
grem. Odgovoril sem mu: »Hja, 
kaj ne vidiš, da nesem mleko.« 
Dobro, da sem še, kar obvladal 
nemščino. Nato mi je v smešni 
slovenščini rekel: »Videla jaz, da 
ti nosila mleko, kam pa ti nosila 
mleko?« Skoraj bi prasnil v 
smeh. Rekel sem mu tako kot.on 
meni, da bi me bolje razumel: 
»Jaz nosila mleko za malo moja 
muc^« Nato je rekel bolj potiho: 

»Čula ti, j a malo trinken mle-
ko, bo dosti pustil za tvojo malo 
muc.« N o ker je bilo prav zabav-
no, sem mu dal piti malo mleka. 

Rekel je: »Mmm, gud mleko, 
gud krafa.« Potem m e j e izpustil 
in odšel sem proti vasi, kjer sem 
oddal sporočilo. 

Bilo j e še veliko takšnih doži-
vetij v mojem kurirskem življe-
nju, vendar mi je ta ostal najbolj 
v spominu. 

Helena Lutarič, 7 / a , OŠ Olga 
Meglič, Ptuj 
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^ujčankam ni uspelo 
Igralkam R K DraVa se ni uspe lo uvrstiti v s eve rno s k u p i n o d r u g e 

r o k o m e t n e lige, sa j so v P tu ju izgubile prvo s rečan je z L o k o m o -
T> iz Vinkovcev, p o v r a t n o s rečan je pa so p reda le , sa j bi bi lo čista 
rVinalnost. ki bi p t u j s k i k l u b vel ja la prek tri s tare mi l i jone. 

- LOK^OI^OTIVA 10:14 ( 1 8 ) 
^ Stadion Drava , gledalcev prek 200, sodnika J a n u š i č in N o v a k 

iz Varažd ina ) ; ^ 
(" D R A V A : Farič, Č e r n e 3, Rimele , Ke lenc 1, Vičar 3, Dok i , G a l u n 
1 I epej. K m e t e c 1, Me tka Vičar, G o m i l š e k , Si tsenl ra i ; 

L O K O M O T I V A : Z. Brd jan , Miškul in 1 Hrgavčič 1, K o r d i č 2, G . 
Brdian. Bogunovič 1. Vejnovič , Dedov ič 7, Sarič 2, Mišič, Ma tanov ič , 
Radojčič; 

Sedemmet rovke : D r a v a 6 (4K L o k o m o t i v a 10 (7); 
Izključitve: Drava 2 min . L o k o m o t i v a 8 min 
Kval i f ikaci jsko s rečanje , k i j e bilo v četr tek 9. ju l i j a , so zas luženo 

jobile gost je iz Vinkovcev ter t ako izločile D r a v o iz n a s t o p a n j a v i l . 
% L — sever. S rečan je j e bilo p r ak t i čno o d l o č e n o že v p rvem polčasu , 
1-0 d o m a č i n k a m ni in ni šlo. Prav n e v e r j e t n o število n a p a k v n a p a d u , 
^izkoriščenih pri ložnosti in s l abo pok r ivan j e krožnih n a p a d a l k 
gostujoče ek ipe — vse to j e p r i p o m o g l o k zanes l j ivemu vods tvu Loko-
piotive. Veliko n a j e k t e m u p r i č e v a l a tudi odso tnos t na jbo l j še igralke 
prave Kat ice M u m l e k , Ines C e r n e pa se j e m o č n o pozna la do lga 
odsotnost. 

V e n d a r so m l a d e igralke D r a v e v zače tku d r u g e g a po lčasa d o k a -
zale, da l ahko od l ično za ig ra jo tud i prot i f iz ično močnejš i ekipi , kot j e 
bila tokrat Lokomot iva . V deset ih m i n u t a h so z res izvrs tno igro m 
borbenostjo razl iko petih z ade tkov znižale na s a m o zade tek — 5:7. Pri 
lein rezul ta tu so imele n a p a d , v e n d a r ga niso izkoristile, to j e uspe jo 
gostjam, ki so d o konca s r ečan ja razl iko poveča le na štiri z ade tke in 
zasluženo zmaga le . Z a s l u ž e n o zato, ker so d o m a č e igralke, z i z j emo 
tokrat r azpo lozene v ra t a rke D a r j e Si tsenfrai , večji de l s r ečan ja igrale 
prej s labo kot dobro . L o k o m o t i v a j e f izično m o č n a ek ipa , ki s r e č a l a 
dobiva z igre na šest me t rov , z u n a n j i h strelk p r ak t i čno n i m a j o . T o 
potrjuje tudi vel iko število s e d e m m e t r o v k , sa j d o m a č i n k e niso zna le in 
uspele zaustavl ja t i od ločn ih krožnih n a p a dalk , ki j i m j e pr i ložnost i 
pripravljala r e p r e z e n t a n t k a Hrva t ske Flrgavčičeva. Pri ložnost i torej 
ptujčanke niso izkoristile, za to b o d o v p r ihodn j i sezoni nas topa le v 
slovenski r okome tn i ligi. 

1. ko t a r 
fo to B. R o d e 

Turnir tudi v Tržcu 
V sobo to in nede l jo b o po teka l v Tržcu tu rn i r v m a l e m n o g o m e t u , 

ki ga p r ip rav l j a jo člani špo r tnega d ruš tva . N a tu rn i r vab i jo ek ipe iz 
sosednjih k ra jev , ž r e b a n j e p a r o v b o v sobo to o b 13. uri. Z a uspešne 
ekipe in p o s a m e z n i k e so pr ipravi l i lepe n a g r a d e in sicer d o b i p rvouvrš -
čena ekipa komple t d resov in poka l , d r u g o u v r š č e n a ek ipa bo pre je la 
nogometno žogo in poka l in t ako dal je . N a j b o l j š e m u strelcp b o d o 
podelili n a g r a d o v znesku 1000 d ina r j ev , pokal pa bosta pre je la tud i 
najbolj d isc ip l in i rana ek ipa in na jbol j š i v r a t a r tu rn i r ja . • 

JB 

Vičarjeva proti visokemu bloku ni uspela 

Zadnjič v dresu RK Drave — Ines Černe (prestopila je k Olimpiji) 

MALI NOGOMET V SKORBI 
T u r n i r v m a l e m n o g o m e t u b o ^ o izvedli tudi v Skorb i in sicer v 

sobo to 25. in nede l jo 26. ju l i ja . Posebne n a g r a d e so pr ipravi l i za osem 
najbol j š ih ekip. p r i jave in ž r e b a n j e pa b o d o izvedli v s redo . 22. j u l i j a v 
gostišču K o š t o m a j . - | 

Pozdrav z mednarodnega turnirja 
Lepe pozd rave so redakci j i in b ra l cem z m e d n a r o d n e g a tu rn i r j a v 

Kreutzvvirtu posla le č lanice naše repub l i ške kegl jaške r ep rezen tance , v 
kater i j e tudi na jbo l j ša špor tn ica p tu j ske obč ine v m i n u l e m letu Si lva 
Razlag. 

386ZVEZZDONAČKEGORE 
Ptujski r a d i o a m a t e r j i Lojze 

Potrč. Z l a tko Starček in M l a d e n 
Bano so se o b pomoči pr i ja te l jev 
pred k ra tk im udeleži i t radici-
onalnega T-eslovega m e m o r i a l a , 
tekmovanja r a d i o a m a t e r j e v 
evropskega znača ja . V tem tek-
movanju j e p o t r e b n o v 2 4 ^ r a h na 
UK V področ ju vzpostavit i č imveč 
čimdaljših zvez. G l e d e na Potr-
čevo izkušnjo izpred dese t ih let so 
se na n jegovo p o b u d o odprav i l i 
na vrh D o n a č k e gore in se v tek-
movanje vključili s te lokacije , ki 
jc zelo p r imerna , v e n d a r p a zah-
teva d o b r o organizac i jo in veliko 
opreme. Vse to pa j e p o t r e b n o na 
ramsjnih prenest i na vrh. N a po-
moč so j i m priskočili pr i ja tel j i . 

saj d rugače p ravgo tovo ne bi 
uspeli. V akcij i j e sode lova lo 21 
ljudi, ki so na vrh mora l i prenes t i 
okrog 800 k i logramov o p r e m e , 
med d r u g i m kons t rukc i jo za 6 
me t rov visoki an tensk i s tolp, se-
d e m m e t r s k e an t ene , dva agrega ta 
po 2000 W. dvo jn i o d d a j n o - s p r e -
j e m n i sis tem, šotor , o p r e m o , h ra -
no — skra tka vse za ude l ežbo na 
t e k m o v a n j u in sko ra j t r i dnevno 
bivanje . 

Akci jo so pr ipravl ja l i mesec in 
peri dn i . izvedli pa s o j o 3.. 4. in 5. 
jul i ja , s a m o t e k m o v a n j e pa j e 
t ra ja lo od sobote , 4. ju l i j a od 17. 
ure. d o 17. ure na s l edn j ega dne-. 
Na jveč de la so opravi l i v petek, ko 
so na vrh prenesl i vso o p r e m o za 

stolp, pos t a jo in b ivanje . T o de lo 
j e op rav i lo sedem moških , ostali 
pa so se j im prikl jučil i v sobo to 
z ju t ra j z vso os ta lo o p r e m o . N a -
mreč. m e d t e m ko so se trije ope-
raterj i (Potrč. Starček in Bano) 
izmenjava l i pri de lu na pos ta j i in 
poskušal i vzpostavi t i č imveč dol -
gih zvez. so ostali udeleženci (med 
n j imi s e d e m ž e n s k ) imeli piknik. 
T a k o so združi l i p r i j e tno s koris-
tnim in t ekmova l cem omogoči l i 
n e m o t e n o delo. O b številni opre -
mi pa niso pozabi l i na zastavo, ki 
so j o na najvišj i točki izobesili v 
sobo to in t ako počasti l i D a n bor-
ca. 

O p e r a t e r j i , ki so pri de lu upo-
rabl ja l i vse tri nač ine de la na 

U K V področ ju (SSB, F M in tele-
graf i jo) . .so v 24 urah vzpostavil i 
386 zvez. med n j imi z ope ra te r j i v 
Te tovu . Bolgarij i . R o m u n i j i in 
d rug ih evrop.skih d ržavah ter do -
movini . Zvezo so dobil i z ope ra -
terji o z i roma r a d i o a m a t e r j i v de-
setih d ržavah , na jda l j š a zveza pa 
j e bila 800 k i lomet rov . S številom 
zvez sicer niso p o p o l n o m a zado-
voljni . pr ičakoval i so j ih več. 
venda r pa je ta dosežek za razvoj 
kval i te tnejšega ^ dela na U K V 
področ ju v p tu jsk i občin i i z r edno 
p o m e m b e n , saj se s eda j p tujski 
r ad ioama te r j i (z i z j emo o m e n j e n e 
t rojke) : kval i te to ne m o r e j o po-
hvaliti. 1. ko t a r 

foto: F r a n c K o r p a r 

Med delom, na levi Lojze Potrč 

Udeleženci po uspešni akciji, pred njimi je le del potrebne opreme, ki so 
jo prenesli na vrh 

'Montaža anten na stolpu na vrhu Donačke gore 

Prvo mesto za domačine 
č l a n i n o g o m e t n e sekcije akt iva T V D Par t izan H a j d i n a v Gereč j i 

vasi so v sobo to in nede l j o izvedli tretii tu rn i r v ve l ikem n o g o m e t u za 
pokal G e r e č j e vasi. Povabil i so 16 moštev , odzva lo pa se j ih j e 8. T o j e 
glede na letni čas tudi razuml j ivo . Ek ipe so razdeli l i v dve skupin i . V 
pr\'i. nosilec j e bila Skorba , sta bila d o s e ž e n a n a s l e d n j a izida: S lovenja 
v a s — S p o d n j a K u n g o t a 6:2 in S k o r b a — A p a č e 3:0 pfT; v s k u p n i B pa : 
P r e p o l j e — G e r e č j a vas B 5:1 in H a j d i n a — G e r e č j a vas A 1:3. V f i na lno 
s k u p i n o so se tako uvrstili Prepol je , Skorba , S lovenja vas in G e r e č j a 
vas A. Prvi s rečanj i sta prinesli n a s l e d n j a izida: S k o r b a — S l o v e n j a vas 
1:3 in P r e p o l j e — G e r e č j a vas A 1:2. V s r ečan ju za t re t je mes to p o m e r i -
la Sla se po raženca iz prvih s rečan j ) j e S k o r b a s 4:1 p r e m a g a l a Prepol je . 
V f i na lnem s rečan ju , ki g a j e v d r u g e m polčasu mot i l dež , sta se p o m e -
rila soseda in s tara znanca : S lovenja vas in G e r e č j a vas A. K l j u b 
pr i ložnost im in prece j dob r i igri v r e d n e m času n i s m o videli zade tkov , 
čeprav so igralci S lovenje vasi (Hva leč ) zastrel jal i ena j s tme t rovke . 
T a k o so zmagova lca odloči le e n a j s t m e t r o v k e . Uspešne jš i so bili d o m a -
čini in zmaga l i s 5:3. Z a moš tvo G e r e č j a vas A so nastopi l i : Vogr inec , 
Turnšek , Ka jze r sbe rge r , V. S ta jner , Orn ik , Ži tn ik , M a j c e n , R o z m a n , 
Go jkošek . D. S t a jne r . S. Drevenšek . Hert iš in B. Drevenšek , vodil pa 
j ih j e Branko Kirb-š. 

Pokal za p rvo mes to j e t ako pre je la prva ek ipa o rgan i za to r j a 
tu rn i r ja , d r u g a j e S lovenja vas, t re t ja S k o r b a iH če t r to Prepol je . Pokal 
4a š p o r t n o o b n a š a n j e j e pre je lo moš tvo Hjnd ine . n ^ b o l j š i igralec j e bil 
Ži tnik (Gereč j a vas A), na ibol jš i v ra t a r Ponud ič (S lovenja vas), n a j -

boljši igralec pa Hvaleč (S lovenja vas). S rečan ja so d o b r o vodil i T u r k , 
Colnar ič . Je rne j šek in Bračun. Poka le j e p r eda l p r e d s e d n i k akt iva 
[Darko Drevenšek . 

D v o d n e v n i turn i r si j e og l eda lo vel iko gledalcev (po n e k a t e r i h 
ocenah tudi d o 1000). p r ikazan i n o g o m e t pa j e bil n a precej kva l i te tn i 
ravni . V e n d a r tud i tokra t ni š lo b rez n e š p o r t n e g a o b n a š a n j a , v e n d a r 

s a m o v e n e m p r i m e r u , s ^ so ostala s r ečan j a po teka la v fer in špo r tn i 
borbi . N a m r e č , s r ečan je Sikorba—An^ače j e bilo pri izidu 2:1 za A p a č e 
p rek in j eno , ker j e v ra ta r N K A p a č e f iz ično n a p a d e l sodnika . T u r n i r j e 
bil p r i j av l j en pri M N Z Ptu j in t ako bo vročekrvni v r a t a r dobi l zas luže-
no kazen . -pekst in foto: 

I. ko t a r 

Priložno.st domačinov v finalnem srečanju 

Zmagovalca so odločile enajstmetrovke 

Republiško prvenstvo in ptujski 
padalski pokal 

č l a n i a e r o k l u b a P tu j b o d o v 
sode lovan ju z Z L O S na letališču 
v Moškan jc ih izvedli 19. republ i -
ško č lansko in 6. r epub l i ško 
mlad in sko p a d a l s k o prvens tvo , 
o b zak l jučku pa tudi o smi Ptujski 
pada lsk i pokal v skokih v p o d -
lehniško jezero . 

Repub l i ško prvenstvo, na ka-
terem bo nas top i lo o k r o g 40 
pada lk in pada lcev iz vseh slo-
venskih ae rok lubov , ki se s to 
zvrst jo špor ta ukva r j a jo , se b o 
pričelo ju t r i p o p o l d a n , ko b o o b 
16. uri svečana otvori tev. Z a k -
ljuček bo v s redo 22. j u n i j a 
p o p o l d a n na letališču v M o š k a n j -
cih. N a praznični d a n . torej 22. 
ju l i ja , b o d o člani AK Ptu j izvedli 
t r ad ic iona lno t e k m o v a n j e v sko-
kih v vodo Ptujski pada lsk i poka l 
Podlehnik 81. Pričelo se b o o b 
10. uri. pr iredi tel j i pa vas vabi jo , 
da si taKO republi.sko p rvens tvo 
kot skoke v j eze ro og leda te . Vse 
tri p a d a l s k e p r i r ed i tve sod i jo v 
okvir pr i redi tev o b le tošn jem 
prazniku obč ine Ptuj . i. ko ta r 

Na prvenstvu bo nastopilo tudi 8 
padalcev AK Ptuj (foto M. Oz-
mec) 

Občani KS Olga Meglič (Vičava-Orešje) Ptuj s svojimi družbeno po-
litičnimi organizacijami vabimo v čast Dneva vstaje slovenskega na-
roda na 

PARTIZANSKI MITING 
ki bo v soboto, 18. julija ob 16. uri pri Domu krajanov na Vičavi. 
— V kulturnem sporedu sodelujejo cicibani in mladinci naše KS z 

vojaki garnizije Dušan Kveder in brigadirji MDB Slovenske gorice. 
— Postregli vas bomo s partizanskim golažem, srbskim pasuljem, 

haloškim vinom in osvežujočimi pijačami. 
Zabaval vas bo plesni orkester vojašnice Dušan Kveder. 

— Dohodek je namenjen za dokončno ureditev športnega igrišča in 
dvorane. 
K prazniku Dneva vstaje slovenskega naroda čestitamo vsem bor-
cem NOV in delovnim ljudem naše občine in jim želimo mnogo 
uspehov pri uresničevanju njihovih načrtov! 
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v z a h o d n o n e m š k e m mestecu 
Boblingen blizu Stu tgar ta b o od 
19. — 27. julija 7. m e d n a r o d n o 
gasilsko t e k m o v a n j e C T I F . Na 
teh t ekmovan j ih doslej niso so-
delovale mlad inke in pionirkske 
enote. N a le tošnjem 7. t ekmova-
nju pa prvič t e k m u j e j o mladmci 

jin 7.ato j e še toliko p o m e m b n e j š e , 
da b o d o na p rvem m e d n a r o d n e m 
gasilskem t e k m o v a n j u sodelovali 
mladi gasilci iz naše obč ine — iz 
Hajdoš . 

N a tem p o m e m b n e m tekmo-
van ju pa ne b o d o zastopal i le do-
mačega gasilskega druš tva in ob-
čine, marveč mlade gasilce iz vse 
Slovenije in Jugoslavije. Tega se 
mladi iz H a j d o š zaveda jo , za to že 
skora j pol leta p r i dno vadijo, v 
z a d n j e m času celo d o p o l d a n in 
popo ldan . Pri tem pa j e t reba 
omeni t i men to r j a A n t o n a G a -
brovca in zveznega t rener ja 
^ a n k a Glaža r j a , ki sta si 
vzela redni letni dopus t zato, da 
vadi ta t rener je z mladimi . 

Tol iko t ruda in volje j e že vlo-
ženega v pr iprave, da bi vsi l ahko 
pr ičakoval i lepo uvrstitev, venda r 

se e n a k o vneto pr ip rav l ja jo tudi 
mladi v drugih državah , za to v 
Ha jdošah meni jo , d:« bi bil zelo 
lep uspeh, če bi se uvrstili med 
prvih deset. Mladi tekmovalci pa 
pravijo: »Storili b o m o vse, kar j e v 
naši moči, ker želimo, h o č e m o in 
m o r a m o čas tno zastopat i jugo-
s lovansko gasilstvo na tako po-

m e m b n e m m e d n a r o d n e m tek-
movan ju . 

Kot m e n i j o v druš tvu in v ob-
činski gasilski zvezi Ptuj j e dese-
tina d o b r o izur jena, to pa j e po-
trdil tudi Milan Vrhovec predse-
dnik komisi je za t ekmovan ja pri 
gasilski zvezi Slovenije, ki si je 

pred dnevi ogledal pr ipravl ja lno 
vajo. Z a d o v o l j n o j e ugotovil, da so 
d o b r o pr ipravl jeni in da z m a l o 
sreče lahko dosežejo ugodno 
uvrstitev. 

Seveda pa uvrstitev ni vse. Po-
m e m b n o je že sodelovanje gasil-
cev različnih držav in narodov, 
kar j e tudi osnovni n a m e n teh 
t ekmovanj . 

Poleg pr iprav desetine, že lep 
čas tečejo tudi d ruge tehnične in 
adminis t ra t ivne pr iprave. N a j p r e j 
j e bilo po t r ebno najti po t r ebna 
sredstva, ki pa niso m a j h n a . Na -
baviti ustrezno op remo , uredit i 
dokumentac i jo , zdravniške pre-
glede in še mars ika j drugega . Te-
žav torej ni man jka lo , vendar j e 
sedaj vse u re jeno in ekipa bo v 
soboto 18. jul i ja lahko odpo tova-
la. Z ekipo po tu je jo iz Ptuja še 
vodja ekipe Anton Gabrovec , 
zvezni trener za mladinske dese-
tine Stanko Glažar , ki j e sicer 
poveljnik G D H a j d o š in Ciril 
Murko , m e d n a r o d n i sodnik za 
gasilska t ekmovan ja . 

Besedilo 
in posnetek: L. C. Mladi gasilci iz Hajdoš na eni od vaj 

Cesta v Mostju že 
prevozna 

Poročali smo, da se j e zaradi s p o d k o p a n i h temeljev v sobni 
jul i ja zrušil most prek n a m a k a l n e ^ kana la v Most ju m tako p r e w 
cesto na odseku Pacinje Juršinci. Delavci milice in Cestnega poHj "li 
Ptuj so takoj postavili opozor i lne znake in preusmeri l i p romet r A 
so stopili v akci jo delavci V G P Enota H i d r o g r a d n j e Ptuj, ki so vh ll 
dnevin porušili stari most d o konca ter tik o b niem začasno urnlli' 

pomožni most. Seveda le za osebna in d ruga lažja vozila. N e bo odvef 
ce vas opozo r imo na počasno in p rev idno vožn jo n'ii tem odseku , cest. 
je namreč zavita. Pa srečno vožnjo! 

Prejšnji most je cesto dobesedno prekinil 

Zlati par Potočnik 
• A V B V iz Cermozis 

v poročni dvorani mat ičnega u rada v Ptuju sta v petek, 3. julija 
svečano potrdi la 50-letnico skupnega živl jenja A L O J Z in MARIJa 
P O T O Č N I K iz Čermožiš št. 46 KS Žetale . Po poklicu sta kmetovalca,v 
zakonu se j ima j e rodilo 12 otrok, od tega j ih danes živi še 5, razveseljuje 
ju že tudi 12 vnukov. Že l imo j i m a še m n o g o zdravih in srečnih let 
skupnega živl jenja. 

Zlatoporočenca Alojz in Marija Potočnik med svojimi bližnjimi 
Foto: Langerholc 

PO POZEBI V OBČINI ORMOŽ 

NUJNA POMOČ VSEH 
Vinogradi so s ceste, ali ko jih 

gledaš s hriba na hrib, videti zele-
ni, v resnici pa je položaj druga-
čen, vsaj v ormoški občini. Poseb-
na komisija, ki jo je imenoval iz-
vršni svet SO Ormož, je glede i:a 
razvoj vegetacije lahko šele konec 
maja ugotovila dejansko stanje po 
zimski in spomladanski pozebi v 
vinogradih in sadovnjakih, ter o 
tem pred nedavnim poročala svo-
jemu ustanovitelju. 

Ugotavljajo, da je ta pozeba 
enkratni primer, ki ga kmetovalci 
in vinogradniki ne pomnijo v tem 
stoletju, po količini in obsegu pa 
jo uvrščajo med največje katastro-
fe našega vinogradništva. Posledi-
ce bodo občutne tudi prihodnje le-
to in leta 1983, kjer bo potrebna 
obnova pa tudi leta 1985. Proti tej 
vrsti elementarne nesreče niso 
bili možni nobeni zaščitni ukrepi, 
organizirana pa je sanacija 
poškodovanih nasadov z redno ne-
go, oskrbovanjem, pomlajevanjem 
trsov, dosajevanjem in obnovo po-
polnoma uničenih nasadov. 

P o kriterijih, ki jih je predlagala 
poslovna skupnost za vinogradni-
štvo in vinarstvo Slovenije, skupaj 
ocenjena škoda v občini Ormož 
znaša 352.725.000 dinarjev; od te-
ga v družbeni lastnini 243.835.000 

dinarjev, v zasebnem sektorju pa 
108.890.000 dinarjev. K ugotovlje-
ni škodi za družbeni sektor je treba 
še povedati, da na sadjarstvo, kjer 
bo med drugim potrebno obnoviti 
14 ha nasadov pozeblih višenj, 
odpade 18.760.000 dinarjev škode. 

V Ormožu pričakujejo izdatno 
pomoč za sanacijo tako velike ško-
de, vprašanje pa je, kdo bo poma-
gal. Republiški solidarnostni sklad 
je baje prazen, tisti del tega skla-
da, ki je ostajal v občinah, pa so 
Ormožani (tako kot drugi) združili 
za sanacijo škode po potresu v Čr-
ni gori. Prizadeta temeljna organi-
zacija združenega dela sredstev tu-
di nima, dobiti jih ne more niti v 
okviru SOZD Slovin. Glede zaseb-
nega sektorja je dogovorjeno stali-
šče, da bo občinska skupščina 
upoštevala vse vloge oškodovancev 
in dala olajšave vsem tistim, ki bo-
do izpolnjevali pogoje iz zakona o 
davkih občanov, vendar tudi ta 
ukrep ne bo ka j dosti koristil. Ce 
namreč v Ormožu odpišejo vse ta-
ko imenovane kmečke davke, to je 
nekaj nad 2,2 milijona dinarjev, je 
to v primerjavi z nastalo škodo ze-
lo malo. Denarja tudi ni pričako-
vati od zavarovalnice, razen za tisti 
del, ki zadeva spomladansko poze-
bo, škode, ki jo je naredila zgod-

nja zima, zavarovalnica ne plača. 
Odkod potem sredstva? Izvršni 

svet SO Ormož je menil, da bi del-
no lahko pomagali zelo ugodni 
bančni krediti, brez širše solidar-
nosti vseh Slovencev pa v nobenem 
primeru ne bo šlo. Nekaj nad 35 
starih milijard (kot še vedno radi 
rečemo!) ni tako enostavno zbrati, 
od takojšnjih in temeljitih ukrepov 
pa je odvisen nadaljni gospodarski 
razvoj prizadetih. V najkrajšem 
času bi morali nadoknaditi vse za-
radi pozebe izkrčene vinograde. V 
ta namen že pripravljajo operativ-
ni plan obnov, po katerem bi mo-
ral biti ves posel opravljen v največ 
treh letih. Samo tako bi po nastali 
škodi še lahko zagotovili socialno 
varnost delavcev in kmetov vino-
gradnikov. .J. 

Skupni 
udarniški dan 
brigadirjev 

Brigadir jem druge izmene 
Z M D A Slovenske gorice so se v 
soboto 11. J u l i j a priključili na 
trasi Podloze — Medvedce še 
člani kluba brigadir jev F r a n c 
Belšak — T o n e iz Ptuja. N a 
drugem udarn i škem dnevu se j i h 
je zbralo prek 30. ki so pred leti 
ze sodelovali na akcijan širom 
naše domovine . Pridružili so se 
j im še domačin i , tako, d a j e bilo 
vseh skupa j blizu 200. Popo ldne 
so se razvedrili v športnih sreča-
njih. zvečer pa ob zvokih an-
sambla p tu jske garnizije. 

V nedel jo d o p o l d n e so si 
brigadirji ogledali p tu jske zna-
menitosti , p o p o l d n e p a so se 
kopali v kopališču v Kidr ičevem. 
V ponede l jek pa so spet nadal je -
vali z de lom na trasan pri Lenar-i 
tu in na Ptujski gori. 

-OM 

V tednu od 6. do vključno 13. julija so miličniki postaje milice Ptuj in 
oddelkov posredovali v petih prometnih nesrečah. Pri tem so zabeležili eno 
hudo in pet lažjih telesnih poškodb. Najpogostejši vzroki nesreč so bili 
tokrat neupoštevanje prednosti, neprimerna hitrost in neprevidna vožnja 
voznikov koles z motorjem. Na vozilih je za okoli 138.000 din materialne 
škode. 

TRČIL V A V T O B U S 
D o nezgode je prišlo v nede l jo 

12. ju l i ja v Trnovski vasi. Voznik 
av tobusa Štefan Arnuš j e o b po-
stajališču obračal av tobus in med 
tem obstal z vozilom na desni 
strani ceste. V tem t renu tku j e iz 
naspro tne smeri pravi lno po desni 
pripeljal voznik kolesa z moto-
rjem Rudo l f Ovčar iz Senarske , ki 
j e av tobus p repozno zagledal in 
vanj trčil. Utrpel j e lažje poškod-
be. 

ZAPELJAL P R E D A V T O M O -
BIL 

Isti d a n , v nede l jo 12. ju l i ja je 
prišlo d o nezgode izven Trnovske 
vasi. O b 14.25 j e voznik osebnega 
avtomobi la Stanislav Kocbek 
peljal iz Trnovske vasi proti Bišu. 
Ko se j e srečeval z vozn ikom ko-

lesa z mo to r j em Francem Pukši-
čem iz Biša j e prišlo d o t rčenja , pri 
čemer j e Pukšič utrpel hujše po-
.škodbe. 

S P E T N E P R I M E R N A HI-
T R O S T 

V nedel jo ob 16.30 j e prišlo d o 
težje nezgode v Dobr in i pri Že ta -
lah. Voznik osebnega vozila An-
ton Bukšek i zŽe ta l j e peljal proti 
Kozmincem. Zaradi nep r imerne 
hitrosti j e v blagem ovinku zape-
ljal na sredo ceste v t renutku , ko je 
iz nasp ro tne smeri pripeljal vo-
znik osebnega avtomobi la Stani-
slav Gor ičan iz Žetal . Prišlo j e do 
trčenja pri čemer sta bila poško-
dovana oba voznika in potnik v 
vozilu Bukška. 

-O M 

»Reliefna fotografija" 
prvič v Ptuju 

v prostorih Blagovnice Panoni ja v P tu ju lahko te dni spet zas led imo 
pri ložnostno razstavo fotograf i j č lana Foto-kino k luba pri D P D Svo-
boda Ptuj — Alf reda Bradača. Kot pravi sam avtor, se tokrat prvič v 
Ptuju predstavl ja z. novo, sicer pa zelo s taro tehniko — rel iefne foto-
grafije, poleg tega pa še z neka te r imi barvnimi fo tograf i j ami po kater ih 
tudi tega avtor ja na jbo l j poznamo . 

Č r n o bela rel iefna fo tograf i ja nas tane po p o s e b n e m »sendvič« 
pos topku, delo j e zelo z a m u d n o in drago, izdelek pa j e za naše p o j m e 
malce nenavaden , brez znači lnih čistih orisov, neke vrste negativ-pozit iv. 

Razstavo j e avtor pripravil tudi v okviru ptujsKega a rus iva upo-
kojencev. neka j razstavljenih slik pa j e bilo pred tem že na ogled v 
Sarajevu. K o nas bo pot pr ipel ja la v blagovnico po nakup ih , se za 
t renutek ustavimo še na stopnišču in si og le jmo razstavl jene fotograf i je , 
ki b o d o gotovo pritegnile na.šo pozornost . 
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»Arkade« v reliefni tehniki avtorja Alfreda Bradača, (foto: M. Ozmec) 

Rodile so: 
Marija Habjanič, Soviče 20 — 

Zdravka; Marija Vršič, Trnovska 
vas n. h. — deklico; Danica Meško, 
Strnišče 16 — dečka; Cecilija 
Žmavc, Rak ovci 31 — Bojana; Ma-
rina Murko, Kraigherjeva 37 — Da-
rina; Majda Kostanjevec, Spuhlja 
6/a — dečka; Cvetka Murko, Pla-
car 3 — deklico; Katarina Mlakar, 
Zg. Hajdina 130/a — dečka; Irena 
Feguš, Mali Okič 42 — deklico; 
Dragica Rozman, Zg. Hajdina 
l()8/a — Janjo; Slavica Bezjak, 
Bukovci 109 —deklico; DanicaOr-
lač, Pongerce 27 — dečka; Irena 
^ic. Zagrebška 67 — Julijana; Ma-
rija Sajtegel, Ziherlova ploščad 18 
— dečka; Lidija Godec, Peršonova 
26 — dečka; Cvetka Cmager, Trg 
lalcev 1, Središče — dečka; Sonja 
Kolarič, Skorba 49 — Iris; Mirjana 
Mešl, Potrčeva 42 — Mojco; Ana 
Rižnar, Moškanjci 62 — Dalibora; 
Alojzija Božičko, Dolena n. h. — 
Su/ano in Dejana; Ana Fijan, Za-
bovci 9 — dečka; Angela Žnidarko, 
Lešje 3 — Andreja; Danica Kralj, 
Hrastovec 2/b — Nenada;. 

Poroke: 

Milan Zupanič, Panonska 4 in 
Anica Lončarič, Zagrebška 80; 
Branko Vincek, Stojnci 28 in Silva 
Meznarič, Stojnci 67; Dušan Rosič, 
Jenkova 1 in Jovanka Jankovič, 

Trubarjeva 11; SlavkoTomažič, Ti-
tov trg 10 in Zlata Puškar, Titov trg 
K); Slavko Kokot, Turški vrh 106in 
Marija Jakpb, Pestike 8; Ivan Zor-
man. Novinci 14 in Pavla Rojko, 
Novinci 14; ViktorZorman, Ljublja-
na, Trpinčeva 5 in Zinka Volgemut, 
Rjavel 20; Franc Kolednik, Pohorje 
45 in Tatjana Gomilšek, Cirkuiane 
75:. 

Umrli so: 
Franc Štumpf, Novinci 48, roj. 

19.̂ 6, umrl 3.julija 1981; Boris Gre-
gorec, Budina 19, roj. 23. dec. 
1970., umrl 5. julija 1981; Anton 
Gabrovec, Ptujska gora 72, roj. 
1912, umrl 5. julija 1981; Katarina 
Furman, Strug 13, Makole, roj. 
[909, umrla 6. julija 1981; Frančiška 
Žižek, Ihova 58, Lenart, roj. 1905. 
umrla 8. julija 1981; Alojz Majer, 
Dom upokojencev, Muretinci 45, 
roj. 1929, umri9. julija 1981; Angela 
Kiimrič, Podlože81, roj. 1911, umr-
la 11. julija 1981; Anton Voršič, 
I ešnica42, roj. 1927, umrl 9. julija 
1981. 
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TEDNIK 
izdaja zavod za časopisno in 
radijsko dejavnost R A D I O -
TEDNIK 62250 Ptuj, Vošnja-
kova 5, poštni predal 99. Ureja 
uredniški kolegij, ki ga sestav-
ljajo vsi novinarji zavoda, direk-
tor in glavni urednik FRANC 
LAČEN, odgovorni urednik 
FRANC FIDERŠEK, tehnični 
urednik ŠTEFAN PUŠNIK, 
Uredništvo in uprava Radio — 
Tednik, telefon (062) 771-261 in 
771-226. Celoletna naročnina 
znaša 300 dinarjev, za tujino 
550 dinarjev. Žiro račun SDK 
Ptuj 52400-603-31023. Tiska 
ČGP Večer Maribor. Na podlagi 
zakona o obdavčevanju proiz-
vodov in storitev v prometu j® 
TEDNIK uvrščen med proiZ' 
vode, za katere se ne plačuje 
temeljni davek od prometa proiz-
vodov. 


